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P. M 
Vid ingången af år 1915 voro följande personer Stadsfullmäktige: 

Konsuln Magnus Radhe. 
Konsuln J. G. Gunnerson. 
Handlanden B. P. Jonsson. 
Fabrikören J. E. Lindbom. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Fabrikören Aug. Mattsson. 
Förvaltaren John Sterner. 
Direktören L. Laurin. 
Handlanden O. G. Löfving. 
Bankkamreraren C. F. Lidell. 
Byggmästaren Oscar Wallén. 
Fabrikören Alfr. Bovik. 
Lotsförmannen Em. Hörman. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Rörläggaren C. V. Granberg. 
Kyrkoherden Fritz Lusch. 
Stenhuggaren Herman J. Gunnarsson. 
Verkmästaren Oscar J. Mattsson. 
Bankkamreraren J. A. Anderson. 
Mek. Arbetaren Aug. Torsson. 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Barberaren G. A. Löfgren. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren. 
Bankdirektören Ragnar Berger. 



 

1915            Lysekils           N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 8 Januari 1915.

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Aug. 
Mattsson och Oscar J. Mattsson. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ I- 
Såsom Stadsfullmäktiges Ordförande under år 1914 hade Herr Lusch i 

enlighet med arbetsordningen utfärdat kallelse till detta sammanträde och 
öppnade detsamma. 

§ 2  
Utdrag af Magistratens protokoll för den 9 och 10 december 1914 

föredrogs, och framgick däraf, att till Stadsfullmäktige för en tid af fyra år 
räknade från och med den 1 januari 1915 förklarats valda: Herrar 1.) 
Bankkamreraren C. F. Lidell, 2.) Järnsvarfvaren Aug. Torsson, 3.) Fabrikören 
Aug. Mattsson, 4.) Direktören L. Laurin, 5.) Barberaren G. A. Löfgren, 6.) 
Handlanden O. G. Löfving, 7.) Handlanden B. P. Jonsson, 8.) Stenhuggaren 
C. G. Tinggren, 9.) Bryggeriägaren Gustaf Karlsson, 10.) Fabrikören Alfred 
Bovik, 11.) Bankdirektören Ragnar Berger och 12) förre Lotsförmannen 
Emilius Hörman. 

Protokollet lades till handlingarna. 

§ 3  
Under ordförandeskap af Herr Lusch skred man härefter till val af 

Ordförande för året. 
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Herr Jonsson föreslog omval af Herr Lusch med acklamation. 
Herr Radhe yttrade, att det förr alltid varit praxis här att välja ordförande 

med acklamation, men då man vid föregående års val frångått denna princip, 
yrkade han val med slutna sedlar. 

Herr Gunnerson uppmanade Herr Radhe att återtaga detta yrkande, 
hvilket dock af Herr Radhe vidhölls. 

Herr Radhes yrkande understöddes af Herr Bovik. 
Valet, som företogs med slutna sedlar, utföll så, att Herr Lusch valdes till 

Ordförande för år 1915 med 17 röster. Herr Jonsson erhöll 1 röst. Fyra blanka 
sedlar afgåfvos. 

Herr Lusch tackade för det honom visade förtroendet och uttryckte 
önskan om att på bästa sätt kunna motsvara detsamma samt hälsade 
ledamöterna välkomna till 1915 års gemensamma arbete, härvid särskildt 
riktande sig till de nyvalda medlemmarna, Herrar Tinggren, Löfgren och 
Berger, uttalande den förhoppning, att deras kända intresse för allmänna 
angelägenheter måtte lända till stadens bästa. 

§ 4  
Val af vice Ordförande företogs härefter, och omvaldes med 

acklamation Herr Jonsson. 
Herr Jonsson hembar till Herrar Stadsfullmäktige sitt tack för 

förtroendeuppdraget. 

§ 5  
Herr Ordföranden framställde till Stadfullmäktige, att bestämma 

ledamöternas ordningsföljd vid upprop efter den tid de oafbrutet setat i 
Stadsfullmäktige och framlade förslag därtill, hvilket godkändes. 

§ 6- 
Val efter de med 1914 års slut afgångna 5 medlemmarna i valkommittén 

skulle nu företagas. 
Herr Sterner föreslog omval af samtliga afgående ledamöter. 
Med acklamation omvaldes i enlighet med detta förslag till medlemmar 

i valkommittén för år 1915: Herrar Oscar Wallén, Axel Ljungberg, C. F. 
Lidell, Alfred Bovik och L. Laurin. 

Herr Ljungberg valdes till Ordförande i denna kommitté, 



 

1915 dén 8 Januari. 

§ 7. 
Val af en revisorssuppleant för Lysekils föreläsningsförening pä grund 

af förfall för den valda revisorn företogs och utföll sålunda, att därtill valdes 
Kontoristen Carl Malmen för år 1914. 

§8- 
Från Ordföranden i kommittén för värdesättning af stadens tillgångar 

hade anmälan inkommit, att kommittén ej under 1914 medhunnit fullgöra sitt 
uppdrag, men att arbetet därmed fortgår. 

§ 9- 
Härvarande kommunala Arbetslöshets- och Hjälpkommitté hade till 

Stadsfullmäktige medelst nedanstående protokollsutdrag, som upplästes, 
inkommit med begäran om sådant anslag till arbetslösa, som medför 
statsbidrag till lika belopp. 

Utdrag af protokoll fördt vid kommunala 
Arbetslöshets- och Hjälpkommitténs 
sammanträde i Lysekil den 4 Januari 1915. 

§ 2. Beslöts ingå till Herrar Stadsfullmäktige med begäran om ett 
förslagsanslag af Kronor 1,500 att succesivt lyftas och användas som 
understöd åt arbetslösa inom samhället, och torde vara lämpligt — därest 
anslaget beviljas — att Herrar Stadsfullmäktige besluta, det understöd af 
kommunala eller af Landstinget anvisade medel skall utgå till belopp som § 
9 i Kungl. Maj:ts nådiga Kungörelse angående understöd åt medellösa 
arbetslösa samt bidrag af statsmedel därtill af den 28 September 1914 
bestämmer, eller: 

60 öre pr dag för man och hustru tillhopa. 
40 „ „ „ ensam person som fyllt 18 år. 
25 „ „ „ person som fyllt 15 men ej 18 år. 
12l/2 ,, „ „ hvarje inom eller utom äktenskap föd t barn; 
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samt att det sålunda lemnade understödet icke får betraktas som 
fattigvårdsunderstöd. 

Som ofvan 
JOHN STERNER. 

Ordf. 
Rätt utdraget; betygas. 

JOHN STERNER. 

Från Drätselkammaren hade samtidigt inkommit skrifvelse med begäran 
om kommunalt anslag för understöd åt arbetslösa och var af följande lydelse: 

Utdrag av protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 4 

Januari 1915.

§ 6. Herr Ordföranden meddelade, att staten såsom anslag för arbetslösa 
lämnar bidrag endast under den förutsättning, att det kommunala bidraget 
utgår enligt bestämmelsen därom i Kungl. Maj:ts nådiga kungörelse af 28 Sept. 
1914 § 9, och föreslog därför, att Drätselkammaren hos Stadsfullmäktige måtte 
tillstyrka beviljandet af ett förslagsanslag af 1,000 eller lägst 500 kronor att 
successivt utbetalas. 

Drätselkammaren beslöt, att hos Stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet 
af ett förslagsanslag af 1,000 kronor att tagas af medel för oförutsedda utgifter, 
och skulle beloppet successivt utbetalas till arbetslöshets- och hjälpkommittén 
för understöd af arbetslösa. 

Drätselkammaren beslöt äfven att hos Stadsfullmäktige föreslå, att 2:ne 
revisorer väljas för granskning af arbetslöshets- och hjälp- kommitténs 
räkenskaper för år 1915. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Då äfven sistnämnda skrifvelse läst, yttrade Herr Sterner, att 
Drätselkammaren tillstyrkt endast 1.000 kronor, men Arbetslöshets- och 
Hjälpkommittén hade begärt 1,500 kronor, detta för att ej be- höfva 
återkomma till Stadsfullmäktige med ärendet. Drätselkammaren skulle 
visserligen söka att i högsta möjliga utsträckning bereda arbete åt arbetslösa, 
men att det dock är nödvändigt att Stadsfullmäktige uttala sig i saken och 
bevilja ett förslagsanslag. Yrkade dock ej på företräde för någotdera af de 
nämnda beloppen. 

Herr Gnnnerson yrkade beviljandet af 1,500 kronor. 
Stadsfullmäktige beslöto utan omröstning att för ändamålet bevilja ett 

förslagsanslag af 1,500 kronor att tagas af medel för oförutsedda utgifter och 
beslöts tillika, att understöd skall utgå på villkor, som Kungl. Mat:ts nådiga 
kungörelse, angående understöd åt med- dellösa arbetslösa, samt bidrag af 
statsmedel därtill, af den 28 September 1914 bestämmer och med belopp som 
§ 9 i nämnda nådiga kungörelse omförmäler eller: 

60öre pr dag för man och hustru tillhopa. 
40 „ „ „ ensam person som fyllt 18 år. 
25 „ „ „ „ „ „ „ 15 men ej 18 år. 
12‘A „ „ „ hvarje inom eller utom äktenskap födt barn, 

så ock att sålunda lämnade understöd icke få betraktas såsom fattig-
vårdsunderstöd. 

Till Valkommittén remitterades att inkomma med förslag till 2:ne 
revisorer för Arbetslöshets-och Hjälpkommitténs räkenskaper för 1915. 

§ 10. 
Drätselkammaren anmälde, att Herrar John Sterner och L. Laurin valts 

till respektive Ordförande och vice Ordförande inom Kammaren för detta år, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 

§ 11  
Lysekils Stads Elektricitetsverk styreis anmälde att för 1915 till dess 

Ordförande valts Herr Direktören L. Laurin och till vice Ordförande Herr 
Fabrikören J. E. Lindbom. 

Denna anmälan lades till handlingarna. 

\ sekils Stadsbib' 
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§ 12  
Framställning från Byggnadsnämnden om vidtagande af vissa ändringar 

i stadsplaneförslaget med tillhörande byggnadsbestämmelser med anledning 
af Kungl. Öfverintendentsäm betets erinringar föredrogs jämte de i ärendet 
bifogade handlingarna. 

Herr Borgmästaren Sundberg upplyste om omöjligheten af, att få 
stadsplanen fastställd, om ej de af Byggnadsnämnden föreslagna ändringarna 
antagas, men hoppades, att med desammas antagande i Stadsfullmäktige, det 
ej skulle möta vidare hinder, att få stadsplanen fastställd, och vore detta ock 
brådskande, för att kunna få tomtindelningen utförd, hvilken lämpligen borde 
ske i samband med uppläggandet af fastighetsregister för Lysekil. Förslag till 
dylikt register för stad kommer nämligen att framläggas för instundande 
riksdag. 

Herrar vice Ordföranden, Radhe och Sterner yrkade bifall till 
Byggnadsnämndens förslag. 

Herr Andersson önskade utan särskild t yrkande på grund af härvarande 
höga tomtpris, att det öppna byggnadssättet ändras till slutet för hela staden. 

Herr Borgmästaren Sundberg genmälte, att man här försökt att i största 
utsträckning komma ifrån det öppna byggnadssättet, men att vederbörande 
myndighet ej velat vara med därom, men vid tomtindelningen skulle man 
tillse att koppling af hus komme till användning öfverallt där så ske kan. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige följande i ärendet: 

Att godkänna hvad Byggnadsnämnden den 9 sistlidne Oktober föreslagit
beträffande ändringarna i stadplanen samt antagande af ny rättad beskrifning 
till detta förslag och omarbetadt förslag till särskilda byggnadsbestämmelser. 

Att likaledes bifalla hvad Byggnadsnämnden föreslagit beträffande mot 
stadsplaneförslaget framställda anmärkningar från C. A. Tobiasson, Aug. 
Mattsson. Vikt. Hyllengren, Carl J. Lyeke, A. B. Öhnberg, Axel Beronius och 
C. Curmans stärbhus; 

samt att öfverlämna handlingarna i ärendet till Magistraten för vidare 
befordran till Konungens Befallningshafvande och Öfver- 
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intendentsämbetet med anhållan om fastställelse af stadsplaneförslaget med 
tillhörande byggnadsbestämmelser i dess nu ändrade skick. 

§ 13  
Stadsfullmäktige beslöto att äfven för detta år prenumerera på Svenska 

Stadsförbundets Tidskrift för utdelning till Stadsfullmäktiges ledamöter. 

§ 14. 
Herr Borgmästaren Sundberg önskade höra Stadsfullmäktiges mening 

beträffande sandningen af stadens trottoarer vid inträffande halka och 
ifrågasatte, att det vore lämpligare att fastighetsägarne själfva sandade, hvilket 
skulle gå fortare än nu, då stadens arbetare skola utföra arbetet, samt upplyste 
tillika att i de flesta städer sådan sandning åligger resp, husägare. 

Herrar vice Ordföranden och Radhe yttrade sig afgjort emot någon ändring 
i nämnda fall. 

Herr Sterner meddelade, att det ej lär vara ovanligt, att personer uppringa 
Stadsingeniörskontoret, om sandning vid deras bostäder ej hunnit tidigt nog 
verkställas, hvarför tanken uppstått, att fastighetsägarne själfva toge saken om 
hand, då det är omöjligt för arbetsledningen att med tillgängliga ringa 
arbetsstyrkor samtidigt öfverallt medhinna dylik sandning. 

Stadsfullmäktige beslöto att diskussionen skulle utgöra svar på frågan. 

Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Berger och 
Anderson. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

RAGNAR BERGER. J. A. ANDERSON. 
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Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådstufvurättens nuvarande sessions- rum i 
Nya Folkskolan Onsdagen den 20 Januari 1915 kl. 2 e. m.; betygas. 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Boktryckeri lulä. 



 

1915           Lysekils            N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 29 Januari 191o.

Frånvarande var med anmäldt och godkändi förfall: Herr Berger. 
T. f. borgmästaren Herr e. o. Hofrätlsnotarien Josef Cenlerwall öfvervar 

förhandlingarna samt hälsades af Herr Ordföranden välkommen såsom 
Magistratens representant i Stadsfullmäktige under den tid Herr 
Borgmästaren Sundberg bevistar riksdagen. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 16. 
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Löfgren 

och Tinggren. 

§ 17  
Under § 95 15/8 f. å. behandlade och bordlagda ärendet om skol- läkare 

och tandklinik för stadens folk- och småskolor enligt motion af Herr 
Dahlström upptogs ånyo till behandling. 

De under nämnda paragraf föredragna utlåtandena frän Hälso-
vårdsnämnden, Skolrådet och Drätselkammaren upplästes hvarefter 
diskussionen vidtog. 

Under framhållandet af den nuvarande svära ekonomiska situationen, 
och att man bör afvakta riksdagen beslut om statsanslag för 
läkareundersökning af folk- och småskolebarnen, yrkade Herr Sterner f. n. 
afslag å motionen. 

Herr Liungberg föreslog, att frågan om skolläkare och tandklinik delas i 
tvenne frågor och behandlas hvar för sig, instämde med Herr Sterner i 
yrkandet om afslag på frågan om skolläkare, men yrkade, 
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att en kommitté på tre personer tillsattes för att utreda frågan om att få 
skoltandklinik till stånd med reducerade kostnader, så att åtminstone en ringa 
början vore gjord. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige att uppdela 
frågan i tvenne förslag enligt Herr Ljungbergs yrkande. 

Förslaget om skolläkare för stadens folk- och småskolor beslöto 
Stadsfullmäktige afslå. 

Då Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till hvart- dera af Herrar 
Sterners och Ljungbergs yrkanden beträffande tandklinik i folk- och småskolorna 
samt förklaradt Herr Sterners yrkande med öfvervägande ja besvaradt, begärdes 
votering, som framställdes enligt följande godkända voteringsproposition. 

Den, som vill afslå förslaget om tandklinik i stadens folk- och småskolor, 
röstar: ja, den, det icke vill, röstar: nej; vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat 
att för frågans utredning tillsätta en kommitté af tre personer, enligt Herr 
Ljungbergs yrkande. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar vice Ordföranden’ Lindbom, Luckey, Aug. Mattsson, Sterner, 

Laurin, Wallén, Anderson, Karlson och Ordföranden: ja; men Herrar Radhe, 
Gunnerson, Löfving, Lidell, Bovik, Hörman, Ljungberg, Granberg. Gunnarsson, 
Oscar Mattsson, Torsson, Löfgren och Tinggren: nej. 

Med 13 röster mot 10 hade Stadsfullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
nejpropositionen. 

Ät valkommittén uppdrogs att föreslå ledamöter i beslutade kommitté. 

§ 18  
Upptogs till behandling från § 120 3/9 f. å. bordlagda ärendet om 

Hälsovårdsnämndens förslag till ordningsföreskrifter angående hallande af 
fjäderfä i Lysekil, och åtföljdes förslaget af Magistratens yttrande däröfver. 

Herr Radhe yrkade rent afslag, då det öfvervägande äro fattiga, som hålla 
höns. I detta yrkande instämde Herrar Anderson och Gunnerson. 

Herr Sterner yrkade bifall till Hälsovårdsnämndens förslag understödd af 
Herrar Lidell och Laurin. 
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Herr Granberg ansåg, att Magistraten, om så vore nödigt, kunde utfärda 
ordningsföreskrifter utan vidare i dylika fall. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden framställt 
proposition på hvartdera af de båda yrkandena samt förklarat propositionen på Herr 
Radhes yrkande vara med öfyervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända proposition: 

Den, som bifaller Herr Sterners yrkande, röstar: ja: den, del ieke vill, röstar: 
nej; vinner nej, hafva Stadsfullmäktige boslutit i enlighet med Herr Radhes yrkande. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar vice Ordföranden, Lindbom, Luckey, Aug. Mattsson. Sterner, Laurin, 

Löfving, Lidell, Wallén, Ljungberg, Granberg. Oscar Mattsson och Ordföranden: ja; 
men Herrar Radhe, Gunnerson, Bovik, Hörman, Gunnarsson, Anderson, Torsson, 
Karlson, Löfgren och Tinggren: nej. 

Med 13 röster mot 10 hade alltså beslulils i enlighet med japropositionen, 
hvadan Stadsfullmäktige bifallit Hälsovårdsnämndens förslag om nämnda 
ordningsföreskrifter. 

Herr Radhe anmälde sin reservation mot detta beslut. 

§ 19. 
Föredrogs förslag till reglemente för Styrelsen för Lysekils Stads 

Elektricitetsverk, hvilket ärende bordlagts under § 150 1914. 
Förslaget hade tryckts och utdelats till Stadsfullmäktiges Herrar ledamöter. 
Herr vice Ordföranden yrkade bifall till antagande af förslaget i det skick det 

förelåg. 
Herr Radhe anmärkte mot § 7 i förslaget beträffande tillsättandet af tjänstemän, 

att denna paragraf borde ändras sålunda: »Att Stadsfullmäktige på Styrelsens förslag 
tillsätta tjänstemän», yrkade i öfrigt förslagets antagande oförändradt. 

I detta yrkande instämde Herrar Gunnerson och Bovik, hvilken senare ansåg, 
att äfven Elektricitetsverkets öfvermaskinisl borde af Stadsfullmäktige tillsättas. 

Herr Ljungberg framhöll följande ändringar och tillägg, som borde i 
reglementsförslaget vidtagas: 
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all i § 1 uttryckligen framhålles, att Elektricitetsverkets egen arbetspersonal 
i första hand skall utföra installationer, reparationer m. fl. arbeten; 

att Styrelsen bör bestå af fem i st. f. tre ledamöter, och att hänsyn måtte 
tagas till de olika konsumentgrupperna, så att de om möjligt representeras i 
styrelsen samt; 

att i § 9 bör inryckas att förslag till nästa års utgifts- och inkomststat äfven 
bör till Drätselkammaren öfverlämnas. 

Yrkade, att ärendet om möjligt ytterligare bordlägges, eller att en kommitté 
för vidare granskning tillsättes. 

Herrar Sterner och Laurin yrkade i likhet med Herr vice Ordföranden 
reglementets antagande sådant det enligt förslaget förelåg samt bemötte en del af 
de anmärkningar, som mot förslaget framkommit. 

Herr Granberg yttrade, att reglementet så noga som möjligt borde 
genomgås innan det antages, att Elektricitetsverket ej borde utgöra något undantag 
beträffande tillsättandet af tjänstemän samt påpekade att så fort det gällde arbeten å 
allm. platser såsom gator, torg m. m. skulle dylika arbeten, innan de företagas, till 
Drätselkammaren anmälas. 

Herr Laurin sade sig intet hafva emot, att förslaget ytterligare bordlädes, då 
meningarna i så många punkter skilde sig från hvarandra. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, och bordläggningsyrkan- det 
återtagits, beslöto Stadsfullmäktige att remittera förslaget till en kommitté för 
granskning och beslöts äfven, att denna kommitté skulle bestå af tre personer samt 
att åt valkommittén skulle öfverlämnas att inkomma till Stadsfullmäktige med 
förslag till kommitterade. 

§ 20  
Under § 59 23/4 1914 behandlade till Vatten- och Kloakstyrelsen samt 

Drätselkammaren remitterade ärendet om utdragande af vatten- och 
kloakledningar i Rosviksgatans hela längd föredrogs ånyo jämte Vatten- och 
Kloakstyrelsens samt Drätselkammarens yttranden, hvilka tillstyrkte arbetets 
omedelbara påbörjande. 

Vatten- och Kloakstyrelsen hade i sitt yttrande föreslagit ändring af det 
ursprungliga kostnadsförslaget från 3,200 till 3,400 kr., då det vore nödigt 
nedlägga gröfre rör, än man från början tänkt sig. 
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Drätselkammaren hade ansett, att medlen för detta arbete torde kunna utgå af 
de för underhåll och utvidgning af vatten- och kloakledningar anslagna kronor 
5,000 enl. innevarande års stat. 

Herr Gunnerson yrkade bifall till nämnda arbetes utförande i enlighet med 
utlåtandena från Vattenstyrelsen och Drätselkammaren. 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla detta yrkande, och skulle medlen 3,400 
kronor utgå af de för vatten- och kloakledningar i årets stat anslagna. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 21  
Herr Radhes motion om förbättringar af vissa stadens trafikleder föredrogs. 
Ärendet hade behandlats under § 150 ,0/n f. å och då remitterats till 

Drätselkammaren, hvilken nu inkommit med yttrande af följande hufvudinnehåll: 
»Att Drätselkammaren fortsatt med de gatuförbättringar, som vid tiden för 

motionens inlämnande voro under arbete och så långt medel för ändamålet varit 
anslagna, hvarför påpekade bristfälligheter i hufvudsak nu afhjälpts, men 
beträffande vägen till Lassemyrcn anser Drätselkammaren, att staden hittills ej har 
underhållsskyldighet däraf, då den endast användes för istransport och detta bara 
under en kort tid af året». 

Herr Radhe tackade för den välvilja, som Drätselkammaren visat genom 
vidtagna förbättringar af påpekade bristfälligheter å en del gator, men hyste 
beträffande Lassemyrsvägen gent emot Drätselkammaren den åsikt, att staden 
vore underhållsskyldig samt uttyckte den förhoppningen, att Drätselkammaren 
med litet god vilja kunde sätta nämnda väg i hjälpligt stånd utan alltför dyrbara 
kostnader. 

Stadsfullmäktige beslöto att låta ärendet bero vid den af Drätselkammaren 
gjorda förklaringen. 

§ 22  
Herr vice Ordförandens motion om bidrag för 1915 af 50 kronor till Lyse och 

Lysekils trädplanteringsförening föredrogs jämte utlåtande från 
Drätselkammaren, till hvilken ärendet remitterats under § 178 ”/i» f. å. 
Drätselkammaren hade tillstyrkt anslaget. 
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Herr vice Ordföranden yrkade bifall till motionen och beslöto Stadsfullmäktige i 
enlighet med detta yrkande samt att medlen skulle tagas af de för oförutsedda utgifter 
bestämda. 

§ 23  
Rektor Åke Wilsons ansökan om 200 kronor högre arvode såsom 

Pensionsnämndens ordförande föredrogs. Ärendet hade behandlats under § 179 2®/is f. 
å. samt remmitterats till Drätselkammaren hvars utlåtande äfven förelåg. 

Drätselkammaren hade afstyrkt begärda ökning af arvode. 
Herr Löfving yrkade bordläggning af ärendet. 
Herr Sterner meddelade, att Drätselkammaren inhämtat upplysningar om 

storleken af det arbete, som ålåge härvarande pensions- nämnds ordförande och därvid 
funnit, att det ej kunde vara så synnerligen omfattande, yrkade bifall till 
Drätselkammarens förslag och att. ärendet afgöres i dag. 

Herr Radhe ansåg 100 kronor vara allt för litet arvode och yrkade. bifall till 
Rektor Wilsons ansökan. 

Herr Torsson fann det svårt att kunna kontrollera ifrågavarande arbete, men 
trodde dock, att Drätselkammaren i detta fall haft skäl för afslagsyrkandet. 

Herr vice Ordföranden yrkade bordläggning häri understödd af Herr 
Ordföranden, som i detta fall hänvisade till Stadsfullmäktiges arbetsordning. 

Efter slutad öfvcrläggning beslöto Stadsfullmäktige att bordlägga ärendet. 

§ 24  
Föredrogs af Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län 

genom Magistraten begärt skyndsamt utlåtande öfver Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolags underdåniga ansökan till Konungen om 
fastställelse af visst kontrollområde vid försäljning af spirituösa i samband med af 
detsamma beslutade kontrollåtgärder. 

Under diskussionen yrkades af Herrar Lidell, vice Ordföranden och Anderson 
bifall till ansökningen med den ändring, att till Lysekils kontrollområdc äfven måtte 
räknas Högås och Skredsviks socknar samt hela Kville härad, detta på grund af att 
de båda först- 
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nämnda socknarna hafva sin trafik och handel nästan uteslutande på Lysekil öfver 
Gullmarshamnarna medelst motor- och ångbåtar samt beträffande Kville härad, att 
Lysekil är dess såväl land- som sjöledes närmaste stad och den med hvilken Kville 
härad har sina bästa sjö- fartsförbindelser. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige att hos 
Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län tillstyrka Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolags ansökan till Konungen om visst kontrollområde vid 
försäljning af spirituösa i samband med af detsamma beslutade kontrollåtgärder, med 
den ändring beträffande kontrollområdet, alt till detsamma jämväl måtte räknas Högås 
och Skredsviks socknar samt hela Kville härad under motivering af hvad som i 
ofvanstående yrkande framhållits. 

Den del af Herr Andersons yrkande, som innehöll äfven att Foss socken borde 
räknas till kontrollområdet afslogs enär Stadsfullmäktige ansåge, att ett dylikt yrkande 
för hvilket sakskälen vore omtvistliga kunde bortskymma det berättigade i 
Stadsfullmäktiges öfriga önskningar om utvidgning af kontrollområdet. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 25  
Drätselkammarens framställning om Färgaregatans förlängning jämte 

nedläggning af vatten- och kloakledningar i enlighet med Vatten- och Kloakstyrelsens 
utlåtande föredrogs. 

Kostnaderna för gatans sprängning och planering, så att den blefve trafikabel 
samt för nedläggandet af vatten- och kloakledningar skulle enligt kostnadsförslag 
uppgå till kronor 9,960, hvilken summa Drätselkammaren föreslagit att tagas af 
jordkassans medel. 

Herr Radhe, som förr haft motion inne i Stadsfullmäktige om denna fråga, 
yrkade bifall till Drätselkammarens och Vatten- och Kloakstyrelsens framställningar. 

Herr Anderson hade intet emot arbetets utförande, hvartill han äfven yrkade 
bifall, men var absolut emot att pengar därtill skulle tagas af jordkassan, hvilket han 
fann olagligt. Herrar vice Ordföranden och Sterner funno dock, att Stadsfullmäktige 
voro i sin goda rätt att bevilja medel för ändamålet ur jordkassan, då medel för tomt- 
försäljningar vid nämnda gata i gengäld komme att inflyta i jord- 
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kassan, och att tomtvärdena efter gatans iordningsställande äfven skulle blifva 
högre. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att för sagda ändamål 
bevilja kronor 9,960, och att detta belopp skall utgå af jordkassans medel. 

Emot den sistnämnda delen af beslutet anmälde Herr Anderson sin 
reservation. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 26  
Föredrogs skrifvelso från kyrkorådet i enlighet med kyrkostämmo- beslutet 

30/is 1914 till Stadsfullmäktige med anhållan om inköp af1/»* mtl Fiskebäck i 
Dalskogen för att i hufvudsak användas till kyrkogård. 

Ärendet hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som förordat köpet, men samtidigt påpekat in- 
teckningsförhållanden, hvarom man borde göra sig närmare under- * rättad innan 
köp afslutades. Drätselkammaren hade äfven uttalat önskvärdheten af att frågan 
därför bordlädes, och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet härmed. 

§ 27  
Drätselkammaren anmälde, att den till resp, ledamot och suppleant för 

innevarande år i Vatten- och Kloakstyrelsen omvaldt Herrar Byggmästaren Oscar 
Wallén och Lotsförmannen Em. Hörman. 

Anmälan lades till handlingarna. 

§ 28  
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar anmälde, att styrelsen 

omvaldt Direktören L. Laurin och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive 
ordförande och vice ordförande för d. å., och lades denna anmälan till handlingarna. 

§ 29. 
 

Skrifvelse från Lysekils Stads Elektricitetsverk med anhållan om fastställelse 
af förslag till kontrakt mellan verket och dess abonnenter föredrogs — - — — — — 
— — — — — — Bil. § 29. 
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Stadsfullmäktige beslöto på yrkande af Herr Laurin att remittera äfven detta 
förslag till den kommitté, som skall granska reglements- förslaget, och beslöto 
Stadsfullmäktige, att kontraktsförslaget skulle tryckas och i dagens protokoll 
inkomma. 

§ 30  
Föredrogs Kungl. Telegrafverkets ansökan om tillstånd att i gatorna få 

nedlägga jordkablar för telefonledningarnas intagande till stationen. 
Drätselkammaren, som behandlat ansökan, hade tillstyrkt densamma under 

förutsättning att gatorna efter kablarnas nedläggande återställas i sitt nuvarande 
skick, och att arbetet i vederbörlig ordning af Telegrafverket till Magistraten 
anmäles. 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla ansökningen under de villkor, som af 
Drätselkammaren framställts. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 31  
Hälsovårdsnämndens anmälan, att nämnden utsett Herrar Doktor Axel Nilsson 

och Borgmästaren Axel Sundberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år lästes och lades till handlingarna. 

I 32. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år valt Herrar Borgmästaren 

Axel Sundberg och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice 
ordförande, och lades denna anmälan till handlingarna. 

§ 33. 
Herr Torsson framställde till Herrar Stadsfullmäktige förfrågan beträffande 

tvenne fastighetsägare vid Bansviksbergsgatan hvarför ej ännu till deras respektive 
fastigheter vatten- & kloakledningar fram- dragits. 

Som svar härtill meddelade Herr Sterner, att dröjsmålet berodde på, att man 
vid rörens nedläggande till dessa fastigheter vore tvungen att gå öfver en annan tomt, 
men hade innehafvaren af densamma 
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vägrat detta. iDock skulle ett dylikt hinder bortfalla rätt snart, då tomten 
ifråga är en arrendetomt och vid de nya arrendekontraktens affattande, 
bestämmelser komma att inryckas, så att ett fall som nu nämnda ej vidare kan 
hindra staden, om en utarrenderad tomt be- höfver användas för ett eller 
annat af stadens arbeten. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

G. A. LÖFGREN. 
Q G. TINGGREN. 

Sona ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådstufvurättens nuvarande sessions- rum i 
Nya Folkskolan Fredagen den 5 Februari 1915 kl. 12,is e. m.; betygas. 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

LyMS*ilapu«luai> Tryckeri 



 

Bil. § 26. 

Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
I enlighet med Lysekils kyrkostämmas beslut, som här medelst 

protokollsutdrag bifogas, får jag, innan ärendet å kyrkostämman ånyo 
behandlas, till Stadsfullmäktige hemställa, huruvida staden vill öfvertaga det 
i protokollsutdraget nämnda köpet till ett pris, från köpedagen räknadt, av 
12,000 kr., hvartill komma stämpel m. m. och sedan i sin ordning låta för en 
viss kostnad afsöndra den del av nämnda 1/32 mantals öppna jord, 
församlingen behöver för ny begravningsplats. Samtliga från byggmästare 
Wallén erhållna handlingar bifogas, så också karta i orginal och blåkopia. 

Hvad i nämnda papper saknas, såsom senaste gravationsbevis 
landtmäteriuppgifter öfver arealen, torde af Stadsfullmäktige infordras från 
byggmästare Wallén. 

Lysekil den 7 januari 1915. 

FRITZ LUSCH, 
Kyrkostämmans ordf. 

Remitteras till Drätselkammaren för yttrande. 

FRITZ LUSCH. 

Utdrag av protokollen vid Drätsel-
kammarens sammanträde den 20 och 27 
Januari 1915. 

§ 9- 
Från Stadsfullmäktiges Ordförande remitterade ärendet angående 

kyrkorådets begäran om inköp af mark för ny kyrkogårds anläggande 
föredrogs. 



 

Skrifvelsen af 7 d:s från kyrkostämmans Ordförande samt kyrko-
stämmoprotokollet af S1,/i2 f. å. upplästes och framgick af dessa skrif- velser, 
att Byggmästaren Oscar Wallén i skrifvelse till kyrkorådet d. ,8/is f. å. erbjudit 
församlingen ett markstycke, beläget i Dalskogen, utgörande ‘A» mantal 
Fiskebäck med tillhörande utmarker enligt bi- lagda handlingar. Detta köp 
ville Herr Wallén öfverlåta till församlingen utan någon förtjänst. 

Inköpspriset var 12,000: - kronor. Akerjordsområdet i Dalskogen 
(sedan järnvägsområdet frånräknats) utgör cirka 30,000 kv.- meter hvilken 
jord vid undersökning befunnits vara utmärkt lämplig till kyrkogård. 

Under diskussionen framgick att Drätselkammaren ansåg, att man 
snarast möjligt är tvungen försäkra sig om ny kyrkogård, och erbjöde 
dessutom detta köp andra fördelar såsom rätt i Trötemyren, strandrätt i 
Dalsvik m. m. 

Herr Bovik yrkade ärendets afgörande i dag, och att Drätselkammaren 
hos Stadsfullmäktige tillstyrker jördköpet i fråga. 

Herr Ljungberg yrkade bordläggning för att Drätselkammarens 
ledamöter måtte få mera tid att sätta sig in i frågan. 

Drätselkammaren beslöt enligt det senare yrkandet att bordlägga 
ärendet. 

Herr Ordföranden yttrade härefter, att man till nästa sammanträde borde 
tänka ut lämpligaste sättet att fördela kostnaderna för jordköpet mellan 
kyrkan och staden. 

§ 22. 
Återupptogs från förra sammanträdet under § 9 bordlagda ärendet om 

mark för ny kyrkogård och beslöts: 
att förorda bifall till inköp af ’/si dels mantal Fiskebäck på sätt och villkor 

som kyrkostämmans protokoll af 8%« 1914 och kyrkostämmans 
Ordförandes skrifvelse af 7 Januari 1915 omförmäler. 

att fästa Stadsfullmäktiges uppmärksamhet på punkt 1 i gravations- beviset af 
2 Januari 1915, samt det köpeaftal som år 1890 den S1/io uppgjorts 
mellan dåvarande egaren Johan Herman Christens- son ooh Konsul V. 
E. Mollén om bergen å berörda hemmansdel. 

att därest köp kommer till stånd kyrkokassan för sin del betalar Kr. 9,000: —
för de 30,000 kvadratmeter jord som afser kyrkogård och staden 
resterande 3,000: — kronor för det som blifver stadens egendom. 



 

att medel för inköpet tages af jordkassans, hvilken kassa sedermera godtgöres 
det belopp, kyrkan skall betala. 

att då egendomen förut är graverad för penninginteckningar till ett belopp af 
kr. 3,700:— för köpets afslutande nu erfordras kontant 8,300: —
kronor. 

att därest köp sker, staden får disponera marken venster om vägen för allmänt 
ändamål intill dess kyrkorådet nödgas taga området i besittning för 
kyrkogård, samt 

att Stadsfullmäktige, förrän beslut fattas i ärendet, bordlägga detsamma intills 
nästa sammanträde. 
Herr Rob Christensson var med hänsyn till egendomens inteckning n:o 
1 af den mening, att köp ej borde afslutas förrän nämnda inteckning 
vore dödad eller på annat sätt ordnad. 
Denna paragraf förklarades genast justerad 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 

§ 9 rätt afskrifven i enlighet med det justerade protokollet af 20/1d. å.; 
betygas 

AXEL HOLMQVIST. 
§ 22 rätt afskrifvet enligt protokollet den 27/i d. å.; betygas. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Boktryckeri 1U16. 



 

S. F. Bil. § 29.

              FÖRSLAG till KONTRAKT 
emellan 

      Lysekils Stads Elektricitetsverk 
och 

i det följande kallade resp, elektricitetsverket och abonnenten, angående 
leverans af elektrisk energi. 

§ 1. 
Elektricitetsverket förbinder sig att till ofvannämnda abonnent leverera 

elektrisk energi för nedan angifna ändamål: 

st. glödlampor å watt 
 ,, 
,, ,, ,, ,, 
,, ,, ,, ,, 
„ båglampor „        ,, 
,,  ,,, 
„ värmeapparater „ ,, 

„ motorer „ hkr
. 

,, 



 

§ 2  
Betalning för den levererade elektriska energien erlägges efter bifogade 

taxa. 
§ 3  

Hyra för mätare och strömbegränsare erlägges enligt bifogade taxa och 
regleras första kontraktsåret till kalenderårets slut med Vu af afgiften för hvarje 
månad och erlägges för de följande kalenderåren före den 15 Dec. hvarje år. 

Abonnenten förbinder sig att ansvara för all skada, som genom hans 
förvållande möjligen åsamkas elektricitetsverkets apparater. 

§4. 
Elektricitetsverket åtager sig att kostnadsfritt framdraga erforderlig 

servisledning till isolatorerna å abonnentens husvägg. 

§ 5. 
Abonnenten förbinder sig: 

a.) att afgiftsfritt å fastighet, som af abonnenten äges eller inne- hafves upplåta 
mark för framdragandet af erforderliga ledningar samt att om möjligt 
förskaffa elektricitetsverket rätt att framdraga samma ledning öfver annan 
tillhörig mark. 

b.) att låta elektricitetsverket öfver fastighet eller ägendom, som af abonnenten 
äges eller innehafves på sätt hvarom närmare öfver- enskommelse träffas, 
framdraga ledningar till andra abonnenter. 

§ 6- 
Abonnenten förbinder sig: 

a.) att kvartalsvis och inom 15 dagar efter kvartals utgång vid an- fordran betala 
den hos honom förbrukade strömmen i enlighet med i bifogade taxa 
fastställda priser, vid äfventyr, att elektricitetsverket eljest upphör att till 
honom leverera ström, hvarvid dock abonnenten fortfarande är skyldig 
betala strömförbrukningen intill den dag detta sker. Det är dock 
elektricitetsverket obetaget att då så påfordras utkräfva afgiften 
månatligen; 

b.) att omsorgsfullt vårda mätare och strömbegränsare och ej själf eller genom 
annan person rubba dem från deras plats eller skilja dem från ledningarna; 



 

c.) att icke förvägra elektricitetsverkets tjänstemän att på hvarje lämplig tid tillse 
mätare, ledningar och apparater m. m. som till den elektriska anläggningen 
hörer, för att kontrollera strömförbrukningen, afbryta ledningen, undersöka 
uppkomna fel, borttaga mätare, profva lampors och apparaters 
beskaffenhet o. s. v.; 

d.) att om fel uppstår å mätare och servisledning, ofördröjligen lemna 
elektricitetsverket underrättelse därom. Afhjälpandet af fel, uppkomna 
genom abonnentens åtgörande äfvensom sådana belägna inom 
abonnentens egen anläggning, innanför hans mätare bekostas af 
abonnenten; alla öfriga fel afhjälpas kostnadsfritt af elektricitetsverket; 

e.) att icker’under några villkor leda strömmen förbi den uppsatta mätaren eller 
strömbegränsaren eller att direkt eller indirekt använda ström till ändamål, 
som enligt gällande taxa betingar högre pris än det, för hvilket mätaren är 
afsedd. 

§ 7  
Om mätarens regelbundna verksamhet af en heller annan orsak rubbats, 

förbehåller sig elektricitetsverket rätt antaga förbrukningen under den tidrymd, 
som förflutit sedan sista godkända afläsningen skedde, vara lika med antingen 
förbrukningen under den tidrymd, som förflutit sedan sista godkända 
afläsningen skedde, vara lika med antingen förbrukningen under samma tid 
föregående år, eller medeltalet af densamma under föregående och påföljande 
månad, eller ock beräknas förbrukningen på grund af antalet lampor och 
sannolika bränntiden pr lampa. 

§ 8  
Tillökning i det kontrakterade antalet lampor eller motorer, förändring af 

ledningarna eller förbrukning af elektrisk ström på annat sätt än hvad kontraktet 
bestämmer får ej ske utan därom med elektricitetsverket träffad 
öfverenskommelse. 



 

§ 9  
Bryter abonnent mot någon af kontraktets bestämmelser äger 

elektricitetsvei ket rätt, att utan uppsägning genast afkoppla ledningen, hvarvid 
dock abonnenten är skyldig betala ström förbrukningen intill den dag detta sker 
samt därefter intill kontraktstidens utgång en af- gift motsvarande 
medelkostnaden för förbrukad energi under kontraktets förra tid. 

§ 10  
Bristfälligheter, som uppstå å installationen, motorer eller apparater m. m. 

skola i och för reparation genast anmälas till elektricitetsverket. 

§ 11  
För de olägenheter, som uppstå till följd af afbrott i ström- leveransen, 

gifver elektricitetsverket ingen ersättning, liksom elektricitetsverket icke heller 
är i någon mån ansvarigt för skada uppkommen genom abonnentens ledningar, 
apparater, motorer etc. och af- säger sig abonnenten uttryckligen alla anspråk för 
dylik skada. 

Därest tredje persons ägendom blifvit skadad genom inverkan af ström från 
abonnentens ledningar, och elektricitetsverket på grund häraf möjligen skulle 
blifva nödsakadt utbetala skadeersättning, förbehåller sig elektricitetsverket rätt 
att af abonnenten söka återfå hvad elektricitetsverket sålunda fått utgifva. 

Detta kontrakt, hvaraf tvänne lika lydande exemplar äro ut- skrifna och 
utväxlade och hvarmed vi å ömse sidor förklara oss nöjda, gäller från den ...... t. 
o. m. den .......................................................  

Om kontraktet ej uppsäges 3 månader före hvarje kalenderårs utgång anses 
det förnyadt på ett år. 

Lysekil den 

Lysekllipoilens Try*kerl 1916. 



 

1915          Lysekils             N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 2 Mars 1915.

Frånvarande var med anmäldt och godkändt förfall: Herr J. E. Lindbom. 
T. f. Borgmästare Herr e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall öfvervar 

förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 34  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Em. 

Hörman och Oscar J. Mattsson. 

§ 35  
Valkommittén hade inkommit med förslag till ledamöter i kommittén för 

utredning af frågan om tandklinik för stadens folk- och småskolor i enlighet med 
§ 17 29/1 d. å. Stadsfullmäktiges protokoll. 

Valet utföll i enlighet med Valkommitténs förslag sålunda, att till 
kommitterade valdes: 

Herrar Kyrkoherden Fritz Lusch, Redaktören Axel Ljungberg och 
Handlanden E. W. Olsson med Herr Lusch såsom sammankallande. 

§ 36  
Från Valkommittén hade förslag inkommit till ledamöter i kommittén för 

granskning dels af förslag till reglemente för Lysekils Stads Elektricitetsverks 
styrelse och dels af förslag till kontrakt emellan Lysekils Stads Elektricitetsverk 
och dess abonnenter enl. Stadsfullmäktiges protokoll 29/i d. å. §§10 och 29. 
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Till kommitterade valdes i enlighet med det från Valkommittén inkomna 
förslaget: 

Herrar Bankdirektören Ragnar Berger, Förvaltaren John Sterner och 
Handlanden B. P. Jonsson med Herr Berger såsom sammankallande. 

§ 37  
Från § 158 11/12 f. å. bordlagda ärendet om finansplan för staden under en 

tid af fem år framåt upptogs ånyo till behandling. 
Stadsfullmäktige beslöto att remmittera ärendet till Drätselkammaren för 

dess yttrande. 

§ 38  
Från § 23 29/1 d. å. bordlagda ärendet om Rektor Wilssons begäran att 

såsom Pensionsnämndens ordförande erhålla ökat arvode förelåg till behandling, 
men då Rektor Wilson nu inkommit med skrifvelse, hvari ofvannämnda ansökan 
om ökad ersättning återtogs, under framhållande af att han inom kort tänkte att 
hos Kon. Bef:hde afsäga sig ifrågavarande uppdrag, blef ärendet afskrifvet. 

§ 39  
Det under § 26 29/1 d. å. bordlagda ärendet om inköp af viss mark i 

Dalskogen för anläggning af ny begrafningsplats upptogs ånyo till behandling. 
Drätselkammaren hade i sitt yttrande af den 27/i d. å. beslutat göra bland 

annat följande uttalande i ärendet: 
att därest köp kommer till stånd, kyrkokassan för sin del betalar kr. 9,000 

för de 30,000 kv.-met. jord, som afser kyrkogård och staden resterande kr. 3,000 
för det som blifver stadens egendom; 

att medel för inköpet tages af jordkassans, hvilken kassa sedermera 
godtgöres det belopp, kyrkan skall betala; 

att därest köp sker, staden får disponera marken vänster om vägen för 
allmänt ändamål intill dess kyrkorådet nödgas taga området i besittning för 
kyrkogård. 

Beträffande en del inteckningsförhållanden i berörda markområde hade til) 
detta sammanträde upplysningar inkommit från Advokaten 
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Fredelius i Göteborg och Stadsfogden Hyllengren härstädes, och gåfvo dessa 
upplysningar stöd för, att man ej behöfde hysa några farhågor för nämnda 
inteckningsförhållanden, då de syntes vara utan bindande laglig kraft. 

T. f. Borgmästaren Herr Rådmannen Centerwall ansåg ock, att staden i 
nämnda fall ej löpte någon risk och framdrog som stöd härför flera prejudikat i 
analoga fall. 

Herr Berger hyste samma uppfattning i denna fråga samt meddelade, att 
han tillsammans med flera af Stadsfullmäktiges medlemmar besökt platsen 
ifråga och funnit densamma synnerligen lämplig till kyrkogård, yrkade därför 
bifall till förslaget om inköp af nämnda mark. 

Herr Gunnerson yttrade, att det nu ej längre syntes vara någon fara 
beträffande inteckningsförhållandena, men hade hört att Stads- fiskalen Sandell 
i kyrkorådet varit af den mening att expropriation vore det lämpligaste och 
billigaste sättet att förvärfva kyrkogård, hvarför frågan härom först borde 
utredas, men hade dock ej något yrkande. 

Herr Berger afrådde expropriation i ett fall som detta. 
Herr Andersson instämde med den föregående talaren och framhöll 

nödvändigheten af att snarast möjligt förvärfva kyrkogårdsom- råde och då det 
nu föreslagna från flera synpunkter vore det bästa tänkbara, som här stode till 
finnandes, och att staden genom ett dylikt köp äfven finge tomtplatser att sälja, 
yrkade han på det lifligaste bifall till förslaget. 

Herr vice Ordföranden yttrade, att det äfven vore af vikt for staden, att 
genom detta köp blifva ägare af Dalsvik, och då man nu vore i tillfälle att få en 
kyrkogård, som för oöfverskådliga tider framåt vore tillfyllest för samhället, 
yrkade han bifall. 

Herr Radhe fann det egendomligt, att då frågan föregående sammanträde 
förekom ingen enda röst höjde sig däremot fast man var en smula betänksam 
beträffande nämnda servitut, men nu däremot då man kommit till visshet om att 
ifrågavarande servitut är betydelselöst, så hyser man så många betänkligheter 
emot att besluta sig för köpet, ansåg att frågan genast skulle afgöras och yrkade 
bifall till köps afslutande. 

Herr Gunnerson sade sig eftei’ meddelade upplysningar ej hafva något 
mot inköp af området ifråga då priset ej heller var orimligt. 
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om man tager den stora arealen, som kan användas till kyrkogård, i betraktande.
Herr Sterner nämnde, att frågan öfver en månad legat på Stadsfullmäktiges 

bord, och att man försökt underhandla med Maurits Kristensson, men utan 
resultat, hvilket dock nu saknar betydelse, att Lyse kommun haft sin 
uppmärksamhet fästad på inteckningsför- hållandena, men troligen kommit till 
samma uppfattning, som de här föreliggande upplysningarna gifva vid handen; 
vidare att området, som man tänkt sig till kyrkogård, består af sandjord, hvarför 
det är synnerligen lämpligt för ändamålet, samt att till sist staden får andra 
fördelar af köpet s. s. Dalsvik, tomtplatser vid Rotemyren m. m., yrkade på grund 
af dessa skäl bifall till köpet af V»* mtl. Fiskebäck i Dalskogen på de villkor 
Drätselkammaren föreslagit. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att af Herr 
Oscar Wallén inköpa ofvannämnda jordområde ‘M-dels mtl Fiskebäck i 
Dalskogen, för kr. 12,000 på de villkor, som af Drätselkammaren framställts, och 
beslöto Stadsfullmäktige tillika att åt Drätselkammaren öfverlämna att afsluta 
köpet i fråga. 

På uppmaning af Herr Radhe förenade sig Stadsfullmäktiges ledamöter i att 
till Herr Wallén hembära sitt tack för allt det arbete han nedlagt för 
kyrkogårdsfrågans lösande. 

§ 40  
Byggnadsnämndens och kommitterades för granskning och utredning 

utlåtande om Drätselkammarens remitterade förslag till nya tomtarrenden för 
tiden 1915 — 1924 förelåg till behandling. 

Herr Sterner föreslog, att ärendet måtte återremitteras till Drätselkammaren 
för att sätta densamma i tillfälle att yttra sig öfver de ändringar, som af 
Byggnadsnämnden och den i ärendet tillsatta kommittén föreslagits, och beslöto 
Stadsfullmäktige i enlighet med detta förslag. 

§ 41  
Undertecknad sekreterare hade i egenskap af stadskassör inkommit till 

Drätselkammaren den 15A d. å. med ansökan att få uppbära debetsedellösen för 
kommunalutskylder med belopp af 3 öre t. 
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o. m. 10 kr. 5 öre öfver 10 t. o. m. 50 kronor samt 10 öre öfver 50 kronor. 
Drätselkammaren hade med anledning häraf beslutat att med ifrågavarande 

ansökan ingå till Stadsfullmäktige och där tillstyrka densamma i enlighet med 
nu föredraget protokollsutdrag af 17/2 d. å. 

På yrkande af Herr Gunnerson biföllo Stadsfullmäktige enhälligt ansökan 
ifråga. 

§ 42  
Uti ingifvet och nu föredraget utdrag af dess protokoll för den 17 febr. d. å. 

anhöll Drätselkammaren om bemyndigande att till Fabrikör Otto Bovik för ett 
pris af 15,60 pr kv.-met eller 5,50 pr kv.- aln försälja tomten till de nedbrunna 
husen N:r 45 och 45 1/2 vid Kungsgatan. 

Byggnadsnämnden hade enligt bifogat protokollsutdrag af den 2 febr. d. å. 
beslutit godkänna af Stadsingeniör Kornell uppgjord skiss till tomtreglering 
inom kvarteret Tärnan där ifrågavarande tomt är belägen och enligt denna 
reglering betecknats med N:o 2 i kvarteret. Arealen är cirka 603 kv.-meter. 

Vatten- och Kloakstyrelsen hade med anledning af den ifrågasatta 
försäljningen enligt äfvcnledes bifogadt utdrag af dess protokoll för den 2 
dennes hemställt att vid nämnda försäljning det villkor göres, att den genom den 
föreslagna tomten nu gående kloakledningen får kvarligga tills vidare och intill 
dess annan kloakledning, som kan ersätta densamma nedlägges, och bör vid 
eventuell nybyggnad den nuvarande ledningen skyddas. 

Herrar Gunnerson och Radhe yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
Herr Radhe ansåg ock att vid eventuell försäljning i köpebrefvet måtte 

inryckas de villkor, hvarom Vatten- och Kloakstyrelsen hemställt. 
Herr Anderson yrkade, att priset måtte sättas till 6 kr. pr kv.- aln, hade 

eljest intet emot öfriga försäljningsvillkor. 
Herr Ordföranden yrkade afslag å tomtförsäljningen ifråga. 
Då öfverläggningen förklarats afslutad. förelågo således tvenne yrkanden 

nämligen: 
1 .) Om bifall till Drätselkammarens förslag att försälja tomten för 5,50 pr 

kv.-aln. 
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2 .) Herr Andersons yrkande att priset måtte sättas till 6 kr. pr kv.-aln. 
3 .) Om afslag å ifrågavarande tomtförsäljning. 
Herr Ordföranden framställde nu frågan om bifall å hvartdera af dessa 

trenne yrkanden och efter att hafva förklarat frågan om afslagsyrkandet vara med 
öfvcrvägande ja besvarad, begärdes votering. 

Sedan Herr Ordföranden därpå för hufvudvoteringen uppställt 
afslagsyrkandet som ja-förslag och därefter för att utröna nej-förslag i samma 
votering framställt fråga om bifall till hvartdera af Drätselkammarens och Herr 
Andersons förslag, förklarades Drätselkammarens förslag med öfvervägande ja 
besvaradt, hvilket med klubbslag befästes. 

Slutligen framställde Herr Ordföranden följande voteringsproposi- tion, 
som godkändes. 

Den, som i hufvudvoteringen vill bifalla afslagsyrkandet röstar: ja: Den det 
icke vill röstar: nej; 

Vinner nej, och nej-rösternas antal utgöra minst 2/3 af de afgifna hafva 
Stadsfullmäktige beslutat bifalla Drätselkammarens förslag. 

Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade: 
Herr Anderson: ja; men Herrar vice Ordföranden, Radhe, Gunnerson, 

Luckey, Aug. Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Lidell, Wallén, Hör man, 
Ljungberg, Granberg, Oscar J. Mattsson, Gunnarsson, Torsson, Karlson, 
Löfgren, Tinggren, Berger och Ordföranden; nej. 

Herr Bovik deltog ej i omröstningen. 
Stadsfullmäktige hade med 21 nej-röster mot 1 ja-röst alltså med 

kvalificerad majoritet beslutat att till Herr Otto Bovik försälja tomten till husen 
N:o 45 och 45'A vid Kungsgatan för ett pris af 15,GO pr kv.-met. eller kr. 5,50 pr 
kv.-aln. 

Stadsfullmäktige beslöto tillika att ofvannämnda villkor beträffande 
kloakledning i tomten skall i köpebrefvet inryckas. 

§ 43  
Handels- och Sjöfartsnamnden anmälde att till dess ordförande för 1915 

valts Direktören Ragnar Berger och till vice ordförande för samma tid 
Fabrikören J. E. Lindbom. 

Anmälan lades till handlingarna. 
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§ 44  
Från Handels- och Sjöfartsnämnden hemställdes att Stadsfullmäktige måtte 

hos Lotsstyrelsen göra framställning om en inseglings- fyr till Lysekil på Gäfven.
Herrar Berger, Radhe och Hörman talade om nödvändigheten af en 

förbättrad fyrbelysning och föreslogo att Stadsfullmäktige ingå till Lotsstyrelsen 
med förslaget. 

Herr Radhe yrkade dock att ärendet först remmitteras till Hamnstyrelsen. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta senare yrkande. 

§ 45  
Handels- och Sjöfartsnämnden hade inkommit med begäran att staden 

måtte bekosta telefon till tullkammaren. 
Herr Radhe ansåg, att det ej kunde komma ifråga att staden åtoge sig en 

dylik utgift, utan att man borde ingå till Tullstyrelsen med begäran om att telefon 
i tullkammaren inledes. 

Herrar Laurin, Löfving och vice Ordföranden voro för bifall till förslaget. 
Herr Radhe yrkade ärendets remiss till Drätselkammaren och beslöto 

Stadsfullmäktige i enlighet med detta yrkande. 

§ 46  
Föredrogs Lysekils Föreläsningsförenings revisionsberättelse för tiden 

1/9-31/12 1914 af följande lydelse: 

Undertecknade, utsedda att granska Lysekils föreläsningsförenings 
räkenskaper och förvaltning under terminen 1 september—31 december 1914, få 
efter fullgjordt uppdrag afgifva följande: 

REVISIONSBERÄTTELSE. 

A. Föreläsningsafdelningen. 
Inkomster under terminen: 

Lysekils Stads anslag (andra hälft. 1914) .................................... Kr. 300: — 
Statens anslag (andra hälft. 1914) ........ 450: — 
Medlemsafgifter ................................................................................   146: — 
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Arskort ..................................................................................... Kr. 75: — 
Inträdesafgifter .....................................................................  ..........  98:25 
Kursafgifter ..........................................................................  ..........  81: — 
Kassörens utlägg ................................................................   . „ 30:05 

Kronor 1,180: 30 

Utgifter: 
Brist från föregående räkenskapsår .......................................... Kr. 16:43 
Lokalhyror ................................................................................... „ 110: — 
Arvoden till 10 föreläsare ............................................................ „ 454: 10 
Omkostnader för ritkurs .............................................................. „    
 ......................................................................................................       126:— 

„ „ kurs i svenska språket ................................... „         63: — 
Arvode till föreståndaren ................................   . . . . . „ 25: — 
Annonser, trycksaker, porto etc ................................................... „         82:80. 
Vaktmästare .........................................................................  .........        41:— 

Föreningens biblioteksafdeln ............................................................   200: — 
Diverse omkostnader ..........................................................   . „ 61:97  

Kronor 1,180: 30 
Som ofvanstående framgår, förefinnes i föreläsningskassan en brist å kr. 

30: 05, och då en liknande brist förekom äfven vid föregående revision, anse vi 
oss nu böra framhålla det såväl olämpliga som alldeles onödiga i att på sätt, som 
skett, tillgängliga medel öfverskridas. 

B. Biblioteksafdelningen. 
Inkomster: 

Lysekils Stads anslag till folkbibliotek 1914 . . .                         .Kr. 200: — 

Utgifter: 
Två månaders lokalhyra (nov. dec.) ....        Kr. 12: — 

„ arvode till bibliotekar ...................... „ 18: 
Diverse omkostnader ..............................................  .....  25:54 55; 54 

Kontant i kassan .......................................................  .........   » 144:46 
Kronor 200: — 



 

1915 den 2 Mars. 

Vid granskningen af såväl föreningens som styrelsens protokoll ha vi icke 
kunnat finna något stöd för bibliotekarien att tillerkänna sig arvodet å kr. 18: —
för tvenne månader, hvarför vi måste fordra denna summas återbetalande, såvida 
icke föreningen skulle vilja godtaga utgiften. 

Beträffande förvaltningen i dess helhet få vi framhålla såsom synnerligen 
önskvärdt. 

1 .) att en balansräkning årligen uppgöres för föreningen i sin helhet 
upptagande samtliga dess tillgångar och skulder; 

2 .) att föreningens kontanta medel göras räntebärande genom insättning i 
bank och därifrån uttagas endast i mån af behof. 

Under förutsättning att ofvan påpekade förhållanden rättas, få vi tillstyrka 
full och tacksam ansvarsfrihet för förvaltningen under terminen 1/9—31/12 1914.

Lysekil den 6 Februari 1914. 
AXEL KJELLBERG. AUG. EHNBERG. 

Stadsfullmäktige beslöto bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade. 

§ 47. 
I skrifvelse genom Magistraten upplystes att Konsul Magnus Radhe hos 

Kon. Befallningshafvande öfverklagat Stadsfullmäktiges beslut af 29 Januari d. å. 
om införandet af ordningsföreskrifter för hållandet af fjäderfä i Lysekil och 
infordrade Kon. Befallningshafvande genom Magistraten Stadsfullmäktiges 
förklaring i saken. 

Stadsfullmäktige beslöto att åt Valkommittén uppdraga att till nästa 
sammanträde inkomma med förslag, till medlemmar i den tre- mannakommitté, 
som skall utarbeta förslag till förklaring i ärendet. 

  

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 
EM. HÖRMAN. 

OSCAR MATTSSON. 
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Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å Rådstufvurättens nuvarande sessions- rum i Nya Folkskolan 
Fredagen den 12 Mars 1915 kl. 1 e. m.; betygas. 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lyaekllspoitens Boktryckeri 1016. 



 

1915           Lysekils           N:r 4.
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 8 April 1915.

Frånvarande var med anmäldt och godkändt förfall: Herr Axel 
Ljungberg. 

T. f. Borgmästare Herr e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall öfvervar 
förhandlingarna. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 48  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar C. F. 

Lidell och Gust. Karlson. 

§ 49  
Val af tvenne revisorer för Arbetslöshets- och Hjälpkommitténs 

räkenskaper 1915 skulle företagas, och valdes i enlighet med det från 
Valkommittén inkomna förslaget Herrar Kamreraren Petter Grundell och 
Handlanden Ragnar Andersson. 

§ 50  
För afgifvande af förslag till förklaring med anledning af öfver- klagade 

beslutet om införande af ordningsföreskrifter för hållande af fjäderfä, skulle 
en kommitté bestående af tre personer tillsättas enligt beslut ’/» d. å. § 47. 

Valkommittén hade inkommit med förslag, och valdes i enlighet 
därmed till medlemmar i nämnda kommitté: Herrar Fritz Lusch, John Sterner 
och B. P. Jonsson. 



 

1915 den 8 April. 

§ 51  
Det senast under paragraf 40 2/s d. å. behandlade ärendet om stadens 

arrendetomter återupptogs till behandling. 
Stadsfullmäktige hade under nämnda paragraf återremitterat ärendet till 

Drätselkammaren för dess yttrande öfver de utlåtanden, som inkommit från 
Byggnadsnämnden och den af Stadsfullmäktige i frågan tillsatta kommittén. 

Drätselkammaren hade nu afgifvit yttrande enl. protokollsutdrag af 10 och 
30 Mars d. å. Samtliga dessa skrifvelser lästes och voro af följande lydelse: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Bygg-
nadsnämndens i Lysekil sammanträde den 2 
februari 1915. 

§ 8. Från Stadsfullmäktige hade remitterats förslag till tomt- arrenden i 
Lysekil för tiden 1915—1924, med anhållan om uppgift å vilka tomter som inom 
den närmaste tiden behövas för regleringar. 

Efter föredragning beslutade Byggnadsnämnden hos Stadsfullmäktige 
anmäla att följande tomter ligga delvis på blivande gator enligt den i år antagna 
stadsplanen: 

Gamla Strandgatan N:ris 14, 15, 18, 48, 52, 55, 59, 64, 65‘A— 72, 66, 67, 
68, 69 och 70. 

Bansviksbergsgatan N:ris 2, 3, 4, 5, 6, 8, 15—16, 17, 18, 21, 23, 25, 26, 27, 
28, 28 1/2 och 30. 

Stora Kyrkogatan N:ris 1, 2 och 3—4. 
Kungsgatan N:ris 11, 12, 42 — 43, 40 och 45Vs. 
Skottegränd N:ris 8 och 10. 
Landsvägsgatan N:ris 1, 2, SVs, 4 och 5. 
Sillgränd N:o 7. 
Kyrkvik N:ris 8, 10, 15 och 31. 
Dessutom vill Byggnadsnämnden uttala önskvärdheten av att § 3 i 

nuvarande kontrakt bibehålies, emedan uppgift å vilka tomter som äro behövliga 
för tomtregleringen ej av Nämnden kan lämnas förr än, efter stadsplanens 
fastställclse, tomtregleringsförslag blivit uppgjorda. 
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Därjämte vill Byggnadsnämnden påpeka att byggnader tillhöriga 
handlanden J. Jakobsson och bagare Edv. Ekstedt ligga å stadens mark utan att 
vara upptagna i arrendeförslaget. 

Som ofvan 
In fidem 

OSCAR A. KORNELL. 

Undertecknade utsedda att granska förslaget till tomtarrenden i Lysekil, 
får härmed efter att hafva genomgått längden afgifva följande utlåtande: 

1. Biträdes Drätselkammarens förslag å 4 % å tomternas värde. 
2. Anders Bratts barn, Blekebacken n:o 12, sänkes från kronor 1,25 till 

kr. 1 i tax.-värdet. 
3. O. G. Löfving, Stora Kyrkogatan 1 bör tomten uppmätas då vi anse 

den ej är så stor som i förslaget uppgifves nämligen 1,000 □-alnar. 
4. Apotekare R. Björkmans paviljong bör härefter som hittills höra under 

hamnens område. 
5. Uti en skrifvelse hade B. J. Jonsson, Kyrkvik 31, anfört att han ej ville 

betala mer än som hittills kronor 32 pr år för 640 □-alnar i stället för föreslagna 
kr. 64 därför att området är å nya stadsplanen utlagd till allmän plats med väg 
rundt om och följaktligen ej får friköpas. På dessa skäl få vi föreslå arrendet till 
kr. 32 pr år. 

6. C. L. Mattssons tomt Kyrkvik 39, anse vi bör vara föreslagna 
taxeringsvärdet kr. 2,50 pr □ -aln. 

7. Jordlotten i Åkerbräckan sättes i kronor 25: —. 
8. Skom. A. Mellgrens tomt Färgaregatan _3, sänkes i taxeringsvärdet 

från kr. 2,50 till 2 kr. pr i""|-aln. 
9. Lina Johansson, Kvarngränd n:o 12, blifver fri. 
10. C. L. Johanssons Enka, Kvarngränd 8, sänkes från kronor 1,50 till 

kronor 1,25 pr j~|-aln. 
11. Att hela tomten n:o 6 Landsvägsgatan, sänkes från kronor 2 till kr. 

1,50 pr □-aln. 
12. Maria Erlandssson, Landsvägsgatan 14, sänkes från kronor 3: — till 

kr. 2,50 pr Q-aln. 
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13. Carl Backmans tomt Färgaregatan n:o 10, bibehålies i kronor 2 pr 
□-aln. 

14. Att Sveriges Förenade konservfabrikers tomt Rosviksgatan 6 —7 
jämte G. J. Sundbergs, Roviksgatan 8 anse vi bör bibehållas i föreslagna 4 kr pr 
□-aln. 

15. Att Idrottsföreningen Kamraterna får sin tomt fri. 
16. Angående af byggnadsnämnden påpekade hus som tillhör Handl. J. 

A. Jakobsson och Bagaren Edv. Ekstedt som skulle till vissa delar ligga å 
stadens mark anse vi att Drätselkammaren bör uppmäta tomterna och sedan 
öfverenskomma med egarne om arrendet. 

17. Förslaget till arrendekontrakt godkännes i alla delar med 
instämmande i byggnadsnämndens önskan att § 3 bibehålies.. 

Lysekil den 22 Febr. 1915. 
B. P. JONSSON. 

MAGNUS RADHE. AUG. MATTSSON. 
O. G. LÖFVING. J. E. LINDBOM. 

Utdrag av protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 10 

Mars 1915.

§ 41. Föredrogs från Stadsfullmäktige remitterade ärendet om stadens 
arrendetomter och beslöt Drätselkammaren i ärendet följande: 

Anders Bratts Barns tomt Bleke backegränd 12 sättes i 1 krona pr 
kv.-aln. 

O. G. Löfvings tomt Stora Kyrkogatan n:o 1 uppmätes. 
C. O. Sandbergs tomt Färgaregatan n:o 2 sättes till 2,50 pr kv.-aln. 
Skomakaren A. Mellgrens tomt n:o 3 sättes till 2,50 pr kv.-aln. 
Carl Backmans tomt Färgaregatan n:o 10 sättes till 2,50 pr kv.-aln. 
Lina Johanssons tomt Kvarngränd n:o 12 sättes till 0,75 pr kv.-aln att 

tillsvidare gälla för nuvarande innehavare, samt att arrendet uttages, då så är 
lämpligt. 
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Arbetaren A. Hanssons och Ölutköraren Fritz Johanssons tomter n:o 6 
Landsvägsgatan sättas till 2,50 pr kv.-aln. 

Axel Gewalts tomt Landsvägsgatan moll sättes till 2,50 pr kv.- aln, men att 
Gewalt äger rätt att få sig tilldelat endast för husen nödigt område eller cirka 500 
kv.-alnar. 

Maria Erlandssons tomt n:o 14 Landsvägsgatan till 2,50 pr kv.-aln. 
Sveriges Förenade Konservfabrikers tomter till husen n:o 6 och 7 

Rosviksgatan samt 
G. J. Sundbergs arvingars tomt till huset n:o 8 Rosviksgatan sättas till 5 kr. 

pr kv.-aln, dock att f. d. Fr. Carlssons tomt endast tillsvidare utarrenderas. 
Mot dessa tomtpris kr. 5 pr kv.-aln reserverade sig Herr Björsell med 

anslutning till sin föregående reservation av ,s/i« f. å. och ansåg fortfarande, att 
minimum borde vara G kr. pr kv.-aln. 

Beträffande Apotekare Björkmans paviljong anser Drätselkammaren att 
ifrågavarande område för paviljongen bör tillhöra staden och vara under dess 
förvaltning, samt att hamnen bör till staden åter- bära uppburna arrenden från de 
föregående åren. 

Handlanden B. J. Jonssons trädgårdstomt n:o 31 i Kyrkvik sättes till kr. 32 
för 640 kv.-alnar d. v. s. 5 öre pr kv.-aln, men att den utarrenderas endast 
tillsvidare eller tills staden behöver taga den i anspråk. 

C. L. Mattssons tomt mo 39 i Kyrkvik sättes till kronor 3 pr. kv.-aln. 
Jordlott i Åkerbräckan bör sättas till ett årligt arrende av 50 kr., då den 

redan är utarrenderad för detta pris pr år. 
Bleckslagaren C. L. Johanssons Änkas tomt Kvarngränd mo 8 sättes till 

1,25 pr kv.-aln. 
För närmare utredning av vissa detaljer bordlädes ärendet till ett 

kommande sammanträde. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
                               AXEL HOLMQVIST. 
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Utdrag av protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 30 

Mars 1915.

§ 51. Från § 41 bordlagda ärendet om stadens arrendetomter upptogs ånyo 
till behandling. 

Med anledning av Byggnadsnämndens uttalande den 2A d. å. beträffande 
tomter, som inom närmaste _tiden behövas för gatu- och tomtregleringar, beslöt 
Drätselkammaren att föreslå Stadsfullmäktige följande: 

Att samtliga tomter i Gamla Strandgatan, med undantag av Herms n:o 60, 
utarrenderas i vanlig ordning, då nämnda gatas reglering ej på mycket länge kan 
tänkas ifrågakomma. 

Beträffande Herms tomt n:o 60, att densamma ej utarrenderas förrän det 
ordnats med flyttningen av det hus, som ligger i Drottninggatans förlängning. 

Att Bansviksbergsgatans samtliga tomter utarrenderas av samma skäl, som
de för Gamla Strandgatan anförda. 

Att följande tomter med hänsyn till deras läge i en blivande gatureglering ej 
utarrenderas: Stora Kyrkogatan n:o 1 Löfvings n:o 2 Ellida Anderssons och 3—4 
Kjällmans. 

Tillika uppdrogs åt Herrar Ordföranden och Stadsingeniören Kornell att 
underhandla med ägaren av husen å nämnda tomter för eventuell 
överenskommelse med hänsyn till reglering. 

Att tomterna till Noréns hus n:ris 42 och 43 Kungsgatan utarrenderas med 
den areal, som enligt Stadsingeniörens uträkning återstår sedan de Bovikska 
tomterna n:o 45 och 4572 vid samma gata reglerats. 

Att följande tomter på grund av att de ligga i blivande gatu- regleringar ej 
utarrenderas annorlunda än tillsvidare: 

Kungsgatan: N:o 11 Lundells och 12 Olssons. 
Skottegränd: N:o 8 Osc. Nilssons och n:o 10 Toresons. 
Landsvägsgatan: N:o 1 Sandbloms Änkas, N:o 2 Carl Olssons, 
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N:o 3 1/2 A C- H. Anderssons, N:o 4 Klas Helps och N:o 5 Ant. B. Anderssons.
Sillgränd: N:o 7 Olof Olssons. 
Kyrkvik: N:o 8 Husbergs, N:o 10 Salomon Lindströms och Olof 

Anderssons samt N:o 15 Corneliussons. 
Byggnadsnämnden hade även i nämnda utlåtande påpekat att delar av J. 

Jacobsons och Edv. Ekstedts tomter ligga å stadens mark utan att vara i 
arrendcförslaget upptagna och uppdrogs med anledning härav åt 
Stadsingeniören att inkomma med uppgift om huru stor areal som sålunda av 
vederbörande disponeras. 

Sedan ovanstående behandlats beslöt Drätselkammaren angående tomten 
N:o 2 (99) i Färgaregatan, varav staden äger en mindre del, med hänvisning till 
tomtplanelagens 12 att hos Stadsfullmäktige yrka på att ifrågavarande del icke 
utarrenderas och att beslut därom ej fattas förrän ytterligare utredning i saken 
från Drätselkammaren inkommer. 

Drätselkammaren återupptog även frågan om den procent, som å 
respektive tomtvärden bör som årligt arrende utgå och beslöt att vidhålla sitt 
beslut av 18 dec. f. å. om 4 °/o. 

Herr vice Ordföranden ansåg dock med anslutning till sitt gjorda uttalande 
i frågan 18/12 f. å., att procenten borde satts till lägst 4 1/2 %. 

Denna åsikt delades även av Herr Ordföranden. 
I förslaget till arrendekontrakt beslöts att hos Stadsfullmäktige föreslå § 5 

att bliva av följande lydelse: 

»För den händelse å arrenderad tomt befintliga byggnader nedbrinna eller 
av annan anledning borttagas upphör i och med detsamma arrendeupplåtelsen 
att gälla, men dåvarande (omtinnehavaren, som är skyldig betala 
arrendeavgiften intill dess tomten helt är avröjd och anmälan därom lämnats 
Drätselkammaren, har dock förmånsrätt till nytt arrende eller köp.» 

De ändringar, som Drätselkammaren gjort genom att avvika från sitt 
föregående förslag och av Stadsfullmäktige utsedda kommit- terades utlåtande i 
ärendet, motiveras med att Kammaren anser 
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samtliga tomter vara satta i låga värden jämförda med eventuella 
försäljningspris. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Härjämte förelåg det förslag till nya tomtarrenden i Lysekil 1915 —1924, 
som de af Drätselkammaren tillsatta kommitterade, Herrar J. A. Anderson, 
Oscar Wallén och Elis Luckey utarbetat. Bil. § 51 e. 

Dessa Herrar kommitterade hade jämväl föreslagit följande: 
1. Arrendetiden sättes till 10 år för byggnadstomter i allmänhet, med 

vissa inskränkningar för en del på senare tiden och på särskilda vilkor 
utarrenderade områden. 

2. Arrendeafgiften bör utgå med 4 % af tomtvärdet. 
3. De öfriga villkoren i arrendekontrakten böra till alla delar vara lika 

dem, som stipulerats i de föregående kontrakten. 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande: 
Herr Sterner yrkade bifall till samtliga de af Drätsekammaren föreslagna 

ändringarna med det tillägg att f. d. Mollénska trädgården, som arrenderas af 
Direktör Lindebäck endast utarrenderas tillsvidare på grund af läget i 
Drottninggatans förlängning. 

Herr vice Ordföranden föreslog, att man genomgår arrendeförslaget gata 
för gata. 

Herr Anderson: Beträffande de regleringar som Byggnadsnämnden 
framställt torde dessa ej komma så snart, yrkade därför att tomterna i regel 
utarrenderas på 10 år, då det eljest skulle oroa mången gammal 
tomtinnehafvare, som ej finge sitt kontrakt pro- longerat på nämnda tid, och 
stadens intressen voro ju i alla händelser skyddade genom § 3 i 
arrendekontrakten. 
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Ansåg ock att Backmans tomt N:o 10 Färgaregatan voro för högt 
värderad jämförd med Mellgrens, så ock att en del tomter vid Landsvägsgatan 
satts i för höga värden. 

Herr Radhe ansåg att Stadsfullmäktige först borde besluta i frågan om 
utarrendering och sedan bestämma den procent som skall å tomtvärdet utgå 
som arrende, yrkade i öfrigt i likhet med Herr Anderson. 

Herr Gunnerson: Att arrendetiden sättes till 10 år på grund däraf att vid 
jordens försäljning till staden husägarne fått löfte att framdeles få orubbade 
besitta innehafda arrendetom ter. 

Herr Berger: Att arrendetiden ju i allmänhet kunde sättas till 10 år med 
undantag af sådana tomter, hvilka staden i en snar framtid kan behöfva för 
regleringar, och borde dylika tomter antingen ej utarrenderas eller endast 
tillsvidare. 

Herrar Bovik, Laurin, Granberg, Luckey och Löfving yrkade i likhet 
med Herr Sterner bifall till Drätselkammarens förslag på grund af att det ej 
kunde anses klokt att staden onödigtvis bunde sin handlingsfrihet i sådana fall, 
då man vore viss att tomter inom kort behöfdes för regleringar. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige på Herr 
Ordförandens förslag att fatta besluten i ärendet enligt följande ordning: 

1. Den procent som å tomtvärdet bör som arrende utgå. 
2. Arrendekontraktens lydelse. 
3. Arrendetidens längd i allmänhet. 
4. Värdesättning af respektive tomter och områden samt bestämmande 

af sådana, som antingen icke eller endast tillsvidare skola utarrenderas. 

Punkt 1. 
Stadsfullmäktige beslöto att 4 % å tomtvärdet som årligt arrende skall 

utgå. 

Punkt 2. 
Herr Radhe ansåg att punkt 2 i arrendekontraktet borde bibehållas 

oförändrad enl. gamla kontrakten. 
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Herr Gunnerson fann det orätt att staden förbehölle sig rätt att draga 
rörledningar genom utarrenderade tomter. 

Herrar Laurin, Granberg, Sterner och Wallén yrkade bifall till 
Drätselkammarens förslag till ändring af nämnda punkt. 

Stadsfullmäktige beslöto att punkt 2 i det nya kontraktet skulle erhålla 
följande lydelse: 

»Tomtinnehafvare vare skyldig att lämna de personer, som ombesörja 
stadens uppmätning samt stadsingeniören eller hans ombud och arbetare fritt 
tillträde till den arrenderade tomten i och för utförande af mätningsarbeten, 
kloak- och vattenledningar m. m. Skulle det befinnas, att tomten är större än 
här ofvan angifvits, är tomtinnehafvare skyldig att för det år, hvarunder 
mätningen verkställts, samt kommande år af arrendetiden erlägga det högre 
arrendebelopp, som med tillämpning af den fastställda beräkningsgrunden 
därigenom uppstår, skulle tomten vara mindre inträder ett motsatt 
förhållande.» 

Vidare beslöto Stadsfullmäktige att punkt 5 i gamla kontraktet utgår och 
att punkterna 6, 7, 8 i gamla kontraktet blifva 5, 6, 7 i det nya samt att punkt 5 
i det nya kontraktet får följande lydelse: 

»För den händelse å arrenderad tomt befintliga byggnader nedbrinna 
eller af annan anledning borttagas upphör i och med detsamma 
arrendeupplåtelsen att gälla, men dåvarande tomtinnehafvaren, som är skyldig 
betala arrendeafgiften intill dess tomten helt är afröjd och anmälan därom 
lämnats Drätselkammaren, har dock förmånsrätt till nytt arrende eller köp.» 

I öfrigt beslöto Stadsfullmäktige att det nya kontraktet skall af- fattas 
lika med det gamla med iakttagande af ofvannämnda ändringar. 

Punkt 3. 
Stadsfullmäktige beslöto att arrendetiden i allmänhet sättes till 10 år 

med de undantag, som enl. här nedan i punkt 4 kunna förekomma. 

Punkt 4. 
Stadsfullmäktige beslöto följande beträffande tomtprisen: 
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Kapten Karl Backmans arrendetomt Färgaregatan 10 pr kv.-aln kronor 
2:—, G. J. Sundbergs arfvingars arrendetomt Rosviksgatan 8 pr kv-aln kronor 4: 
—. 

Med votering, som utföll så att 12 röster afgåfvos för 2: 50 och 11 för 2 
kronor beslöto Stadsfullmäktige att A. Hanssons och Fritz Johanssons 
arrendetomt Landsvägsgatan 6 i enlighet med Drätselkammarens förslag skulle 
sättas till 2: 50 pr kv.-aln. 

Äfvenledes medelst votering afgjordes priset å C. L. Mattssons arrendetomt 
Kyrkvik 39. 

Voteringen utföll så att 11 röster afgåfvos för Drätselkammarens förslag 3 
kr. och 11 röster för 2: 50. Då Herr Ordföranden röstade för det lägre förslaget 
och därigenom fällde utslagsrösten hade Stadsfullmäktige alltså beslutat att 
nämnda tomt skulle sättas till 2:50 pr kv.-aln. 

De öfriga tomtprisen i arrendeförslaget beslöto Stadsfullmäktige utan 
diskussion fastställa i enlighet med Drätselkammarens förslag. 

Härefter beslöto Stadsfullmäktige följande i ärendet: 
Att Noréns arrendetomter Kungsgatan 42 och 43 ej utarrenderas förrän 

Bovikska tomten reglerats och då med den areal som enligt Stadsingeniörens 
uträkning återstår. 

Att J. Jacobsons och Edv. Ekstedts tomter, som delvis ligga å stadens mark 
skola uppmätas. 

Att för Apotekare Björkmans paviljong Rosviksgatan arrendet hädanefter 
betalas till staden och ej till hamnen då af kartan framgår att paviljongen ligger å 
stadens område. 

Mot detta beslut reserverade sig Herr Radhe med hänsyn till ovissheten 
huruvida området ifråga tillhör staden eller hamnen. 

Att följande tomter och områden icke utarrenderas förrän Drätselkammaren 
till Stadsfullmäktige inkommer med vidare yttrande beträffande regleringar som 
beröra ifrågavarande platser: 

Gamla Strandgatan 60, Herms arrendetomt. 
Stora Kyrkogatan 1, Löfvings „ (uppmätes.) 

„ 2, Elida Anderssons arrendetomt. 
„ 3—4, Kjällmans „ 

Färgaregatan 2, Sandbergs „ 
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Att följande tomter och områden endast tillsvidare utarrenderas: 

F. d. Mollénska trädgården f. n. arrenderad af Dir. Lindebäck. 
Kolholme f. n. arrenderad af Lysekils Mek. Verkstads A.-B. 

„ „ „ „ Olof Olsson. 
Kungsgatan 12, C. Th. Olssons arrendetomt. 

„ 11, E. Lundells „ 
„ 35, Aug. Mattssons „ 

Skottegränd 8, Oskar Nilssons „ 
„ 10, H. Toresons „ 

Landsvägsgatan 1, Sandblöms Änkas arrendetomt. 
„ 2, Carl Olssons „ 
„ 31/2 C. H. Anderssons „ 
„ 4, Klas Helps „ 
„ 5, Anton B. Anderssons „ 

Rosviksgatan 6 — 7, Sveriges Förenade Konservfabriks arrendetomt. 
Kyrkvik 8, Lotten Husbergs „ 

„ 10, Lindströms och Anderssons „ 
„ 15, Constantia Corneliussons „ 
„ 31, B. J. Jonssons arr. trädgård. 

Åkerbräckan C. A. Svenssons arr. jordlott. 

Stadsfullmäktige hade alltså beslutat att tomtarrendena i Lysekil för 
tiden 1915—1924 skola utgå på sätt och villkor som framgå af Bil. § 51 f. 

§ 52  
Under § 442/3 d. å. behandlade och till Hamnstyrelsen remitterade 

ärendet om Handels- och Sjöfartsnämndens hemställan att Stadsfullmäktige 
hos Kungl. Lotsstyrelsen måtte göra framställning om uppbyggandet af en 
inseglingsfyr till Lysekil på holmen Gäfven föredrogs ånyo. 

Hamnstyrelsen hade inkommit med yttrande i ärendet samt förklarat sig 
på det lifligaste ansluta sig till Handels- och Sjöfartsnämndens ifrågavarande 
förslag. 

Tillika hade Hamnstyrelsen i detta yttrande uttalat, att om förslaget 
vunne Stadsfullmäktiges bifall, och Kungl. Lotsstyrelsen på framställning af 
Stadsfullmäktige skulle besluta bekostandet af ifråga- 
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satta inseglingsfyr, Hamnstyrelsen för sin del skulle besluta uppbyggandet af 
en mindre ledfyr på Släggöbåden. 

Den uppfattning af frågans stora vikt för Lysekils sjöfart, som uttryckts i 
Handels- och Sjöfartsnämndens skrifvelse af d å. samt Hamnstyrelsens 
ofvannämnda yttrande af 27/s d. å. jämte Sotenäs Härads Assuransförenings 
och Bohuslän Enskilda Försäkringsbolags uttalanden af resp. 18A och 27/» d. 
å., delades fullständig af Stadsfullmäktige och beslöto Stadsfullmäktige 
enhälligt att ingå till Kungl. Lotsstyrelsen med vördsam begäran om att 
Kungl. Lotsstyrelsen måtte låta uppbygga en inseglingsfyr till Lysekil på 
holmen Gäfven. 

§ 53  
Det under § 45 8/3 d. å. behandlade och till Drätselkammaren 

remitterade ärendet om Handels- och Sjöfartsnämndens begäran att telefon 
på stadens bekostnad måtte införas till Tullkammaren återupptogs till 
behandling. 

Drätselkammaren hade i sitt yttrande till Stadsfullmäktige hemställt, att 
Stadsfullmäktige måtte till Kungl. Generaltullstyrelsen ingå med begäran att 
densamma härstädes i likhet med å en del andra platser bekostar telefon till 
Tullkammaren. 

Herr Berger, som meddelade att tullkammaren här, allaredan till Kungl. 
Generaltullstyrelsen ingått med sådan begäran, yrkade i af- vaktan på 
resultatet bordläggning, och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet med detta 
yrkande. 

§ 54  
Konungens Befallningshafvandes i Göteborgs och Bohus län utfärdade 

ordningsföreskrift för Lysekil angående anmälningsskyldighet af resande vid 
vite för uraktlåtenhet jämte besvärshänvisning föredrogs. 

Herr Radhe yrkade att Stadsfullmäktige skulle öfverklaga berörda 
ordningsföreskrift hvad anginge det högt satta vitet. 

Med afslag å Herr Radhes yrkande beslöto Stadsfullmäktige lägga 
föreskriften till handlingarna. 
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§ 55  
Hälsovårdsnämndens förslag till instruktion för bostadsinspektören i Lysekil 

föredrogs och beslöto Stadsfullmäktige godkänna förslaget. 

§ 56  
Från Styrelsen för Lysekils Samskola hade inkommit nedanstående skrifvelse: 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat skrifvelsen till 

Drätselkammaren och samtidigt bifogat en skrifvelse här nedan äfven anförd. 

Till Lysekils Stadsfullmäktiges Ordförande. 

Styrelsen för Lysekils Samskola har fått kännedom om, att Kgl. 
läroverksöfverstyrelsen kommer att bifalla framställningen om examensrätt för skolan 
för innevarande termin endast för så vidt Stadsfullmäktige vidtagit anstalter för 
åstadkommande af bättre skollokaler. 

I anledning häraf får Styrelsen med hänvisning till den utredning, som 
Stadsfullmäktiges den 14 april 1910 tillsatta skolkommitté framlagt den 29 juni 1912 
hemställa, att Stadsfullmäktige ville besluta anslå ett belopp af högst 150,000 kr. att 
upplånas på längre tid till en läroverksbyggnad i Lysekil, jämväl innehållande 
gymnastiklokaler, samt att arbetet måtte kunna påbörjas redan i år. 

Lysekil den 20 Mars 1915. 

AXEL NILSSON. J. G. GUNNERSON. 
L. LAURIN. 

Då jag remitterar denna skrivelse till drätselkammaren för skyndsamt yttrande, 
instämmer jag som stadsfullmäktiges representant i samskolans styrelse i skrivelsens 
syfte, enär jag genom samtal med överdirektören i Överstyrelsen för rikets läroverk 
under hans besök i skolans lokaler sistlidne augusti månad väl vet, att hvarken dimis- 
sionsräit till realskoleexamen och densammas avläggande här, ej heller statsanslag 
kommer att längre beviljas, om icke nya lokaler 
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beredas åt denna skola, vare sig den tänkes som samskola eller kommunal mellanskola. 
Sant är, att denna skola är en enskild och att alltså formellt sedt staden som sådan icke 
är byggnadsskyldig, men lika klart torde ock inses, att ingen nybyggnad kommer till 
stånd, därest icke stadsfullmäktige besluta och samhället självt bekostar densamma. 

Men vid beslut i denna fråga måste också hållas i sikte folkskolans behov av 
minst 4 lärosalar, likaså gymnastiklokal, så att samhället genom en dylik nybyggnad 
får sitt behov av skollokaler för en lång tid framåt tillgodosedt. 

Lysekil den 24 Mars 1915. 
FRITZ LUSCH. 

Drätselkammaren hade afgifvit yttrande i ärendet och instämt i påpekade 
förhållandet om att ny läroverksbyggnad snarast borde uppföras, men önskade 
utredning om byggnadens storlek och kostnad innan den kunde tillstyrka 
Stadsfullmäktige att bevilja begärt belopp för ifrågavarande ändamål samt hade 
föreslagit Herrar Stadsfullmäktige följande i ärendet: 

1. Att tillsätta en kommitté som med ledning af den utredning, som i ärendet 
allaredan är gjord, får i uppdrag att skyndsammast till Stadsfullmäktige inkomma med 
förslag till byggnad för läroverk samt lämplig plats för densamma och; 

2. Att Stadsfullmäktige till kommitténs förfogande ställer ett förslagsanslag af 
1,000 kronor att tagas af medel för oförutsedda utgifter för anskaffande af skiss och 
kostnadsberäkning för byggnaden. 

Sedan nämnda skrifvelser lästs yttrade sig följande talare i denna fråga: 
Herr Ordföranden meddelade enligt bref, som kommit honom tillhanda att efter 

1920 års slut inga statsmedel vidare beviljas till privata samskolor. 
Herr Gunnerson: Att behofvet af ny skolbyggnad är stort samt äfven brådskande, 

yrkade på det lifligaste bifall till drätselkammarens inkomna förslag, utan att man 
fäster sig vid den ena eller andra skoltypen. 
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Herr Wallén undrade, om det endast berodde på de nuvarande skollokalernas 
olämpliga beskaffenhet att dimissionsrätt detta år vägrats samskolan, eller om det ej 
fastmer kunde hafva sin grund i andra förhållanden, som ej kommit till 
Stadsfullmäktiges kännedom, ansåg att nybyggnadsfrågan nu kommit något 
brådstörtat med hänsyn till de nuvarande ekonomiska förhållandena, yrkade dock 
bifall till Drätsekammarens förslag. 

Herr Berger fann det ytterst viktigt, att samhället får hafva kvar antingen 
samskola eller motsvarande annan skola, och då staden synes utveckla sig, måste något 
göras för anskaffande af en lämplig läroverksbyggnad samt yrkade därför bifall till det 
af Drätselkammaren i ärendet framställda förslaget. 

Herr Löfgren ansåg, att Stadsfullmäktige ej böra bestämma sig för någon 
skolbyggnad ej heller anslag till utredning därför, innan man kommit till visshet om 
hvilken skoltyp man vill hafva i samhället, då talaren var af den åsikt, att läroverkshus 
för samskola skulle ställa sig betydligt dyrare än för kommunal mellanskola, samt att 
föregående utredningar i denna sak borde legat på Stadsfullmäktiges bord, och om då 
föreslagna byggnad visat sig för liten, hade han ej haft något emot att vara med om 
beviljandet af ett anslag för ytterligare utredning. 

Herr Laurin hemställde till Stadsfullmäktige att omedelbart bifalla 
Drätselkammarens förslag, då man eljest kunde riskera att få den nuvarande 
samskolebyggnaden utdömd för sitt ändamål och således därigenom mista den 
nuvarande samskolan. 

Herr Radhe: Att staden måste bygga, det må sedan blifva sam- eller kommunal 
mellanskola, och bör man här ej alls yttra sig om hvilken af dessa skolor man 
föredrager. 

Herr Ordföranden lämnade en kort redogörelse för en härvarande 
läroverksbyggnads nödiga lokaler, och framgick det, att kostnaden med tanke på den 
ena eller andra skoltypen ej mycket inverkade. 

Herr Sterner: Att man inom Stadsfullmäktige bör vara enig om att få en 
läroverksbyggnad till stånd oafsett skoltyp, och att man bör beräkna byggnaden så stor, 
att den ej inom en snar framtid blifver otillräklig, yrkade bifall till Drätselkammarens 
förslag. 

Herr Aug. Mattsson yrkade äfven bifall till Drätselkammarens förslag, 
synnerligen som enligt Herr Ordförandens meddelande skoltypen ej inverkar 
väsentligt på byggnadskostnaden. 



 

1915 den 8 April.

Herr Bovik, som i Drätselkammaren ej delat därvarande uppfattning af frågan, 
ansåg att saken vore allt för litet utredd och yrkade på, att en kommitté borde tillsättas 
för utredning om lämpligheten af en kommunal mellanskola här. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden framställt 
proposition på bifall till hvartdera af de båda yrkandena, å ena sidan Drätselkammarens 
punkt 1, å andra sidan Herr Boviks, samt förklarat det förstnämnda med öfvcrvägande 
ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända voterings- 
proposition: 

Den, som bifaller Drätselkammarens förslag i punkt 1, röstar ja, den det icke vill 
röstar nej, vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med Herr Boviks 
yrkande, att en kommitté tillsättes för utredning af en kommunal mellanskolas 
lämplighet här. 

Omröstningen utföll så, att Stadsfullmäktige med 16 ja- mot 6 nejröster beslöto 
att bifalla punkt 1 i Drätselkammarens förslag att tillsätta en kommitté, som med 
ledning af den utredning, som i ärendet allaredan är gjord, får i uppdrag att 
skyndsammast till Stadsfullmäktige inkomma med förslag till byggnad för läroverk 
samt lämplig plats för densamma. 

Stadsfullmäktige beslöto härefter att bifalla Drätselkammarens förslag i punkt 2: 
att Stadsfullmäktige till kommitténs förfogande ställa ett förslagsanslag af 1,000 

kr. att tagas af medel för oförutsedda utgifter, till betäckande af utgifter för anskaffande 
af skiss och kostnadsberäkning för byggnaden; 

samt att ofvannämnda kommitté skall bestå af 3 personer hvar- till utsågos Herrar 
Kyrkoherden Fritz Lusch, Direktören L. Laurin och Bankdirektören Ragnar Berger. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 § 57. 
Genom Magistraten inkommen revisionsberättelse öfver Fattig- vårdsstyrelsens 

räkenskaper och förvaltning för år 1914 förelåg så lydande. 
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Revisionsberättelse. 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils fattigvårds styrelses 

räkenskaper och förvaltning för år 1914, få härmed afgifvas följande berättelse. 

Inkomster. 
Behållning från 1913 kontant .......................................  190: 79 
Innestående i A.-B. Göteborgs Bank ....                        4,387:21    4,578: — 
Uppburit af Stadskassan ........................................                      14,000: — 

Diverse inkomster.  
Hyror .....................................................................         232:50  
Aterbekomna utlägg ..............................................       1,277:80 

D:o från andra kommuner .... 360: 14 
Bötesandelar .................................................................  217: 82 
Bomans lifränta ............................................................  210: — 
Försålt f. d. Rundbergs stuga ........................................  102: — 2,400: 26 
Bankränta ...........................................................................................  29: 49 
Oinlösta kuponger ........................................................................... 101: 10 

Kronor 21,108:85 

Utgifter. 
Inlöst utestående kuponger från 1913 . . . 55:05 
Afgifter till hospital ..............................................  880:50 

D:o „ sjukhus ...................................................  875:82  
Ersättning åt andra kommuner ..............................  204: — 
Understöd åt diverse personer ...................................  13,827:82 

D:o „ behöfvande landstormsmän . . 466: — 
Underhåll och assurans af Understödshem- met ..  ....                 447:60 
Underhåll och assurans af 12 fattigstugor . . 718: 35 
Arvoden ................................................................  1,200: — 
Diverse omkostnader  ........  ..................................  610:46            19,285:60 
Behållning den 31 December ................................  ....  ..................... 1,823: 25 

Kronor       21,108:85 
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Fattigvårdens ställning vid 1914 års utgång är följande:

Tillgångar. 
Understödshemmets värde .........................................................  11,000:

 ................................................................................................................... — 
Diverse lösegendom „  ................................................  250: — 
11 st. fattigstugor „  ................................................  11,000: — 
Behållning .................................................................   . . . 1,823:25 Kronor 24,073:25 

Räkenskaperna äro i öfverensstämmelse med förevisade veri- 
fikationer och protokoll, och som ingen anledning till anmärkning 
förekommit få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen 
afser. 

Lysekil den 23 Mars 1915. 
O. DORTHÉ. GUST. LÖFGREN. 
Stadsfullmäktige beslöto att bevilja ansvarsfrihet för den tid 

revisionen omfattade. 
§ 58. 

Revisionsberättelsen öfver Parkstyrelsens räkenskaper 1914 före- 
drogs så lydander 

Undertecknade, utsedda att granska Parkstyrelsens i Lysekil 
räkenskaper för år 1914, får härmed afgifva följande berättelse. 

Inkomster. 
Uppburet af Drätselkammaren. . . .  . Kr. 1,512: — 

Utgifter. 
Lön till Parkvakten .......................................   Kr. 405: — 
Diverse utgifter . . .  ..................  ............................  1,107: — Kr. 1.512: — 

Räkenskaperna äro förda med ordning och utgiftsposterna för- 
sedda med verifikationer, hvarför ansvarsfrihet tillstyrkes för den tid 
revisionen omfattar. 

Lysekil den 20 Mars 1915. 
: AXEL NORRMAN. A. JOHANSSON. 
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Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för det gångna räkenskapsåret. 

§59. 
        Revisionsberättelse rörande Lysekils Skyttegilles räkenskaper och 

förvaltning för år 1914 föredrogs och beslöto Stadsfullmäktige att för sin del 
och i enlighet med revisorernas tillstyrkande bevilja ansvarsfrihet för den tid 
berättelsen omfattade. 

§ 60. 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelseberättelse för år 1914 förelåg 

så lydande: 

Styrelseberättelse. 
Till Herrar Stadsfullmäktige! 

Styrelsen för elektricitetsverket får härmed, sedan verkets räkenskaper 
afslutats den 31 December 1914, afgifva följande berättelse. 

Enligt bokslutet utvisa böckerna i 

Tillgångar.
Fastigheter med maskiner 
Ledningsnät ........................  
Inventarier ..........................  
Mätare ................................  
Kassabehållning . . . . 
Innestående i Bank. . . 
Fordringar ...........................  
Smörjoljor ...........................  
Brännoljor ...........................  
Kol ......................................  
Maskinförnödenheter . . 

Armatur m. m ........................  

142,820: 26 
42,784:95 
3,413: 77 

4,859: 32     8,273: 09 
290: 40 
115; 12 405:52 

 30,909: 78
86: 96 

893: 96 
740: — 
135: 95 1,856: 87 

6,642: 96 
Kronor 233,693; 43 
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Skulder. 
Lån af Stadskassan ...............................................................  195,000: — 
Diverse personer .........................................................................  15,019:04 
Årets vinst ............................................................................  23,674: 39 

Kronor 233,693:43 

Vinsten har uppkommit på: 
Mätarens konto med kr ........................................................  996: 42 
Armatur „  ....................  .........................................  4,425:65 
Driftomkostnaders konto ..................................................   . 18,252:32 

Kronor 23,674: 39 

Till stadskassan har under året inbetalts ränta med kronor 11,500: —. 
Under året har ledningsnäten kompletterats oeh utvidgats för en kostnad af 

kr. 2,943: 28, nya mätare anskaffats för 1,540: 52, nya inventarier anskaffats för 
1,322:02 och fastigheten påkostats kronor 1,235: 46. 

Hvad utvecklingen af verket beträffar, så utvisar tillökningen uträknad i % 
följande resultat: 

Antal abonnenter. Antal ljuspunkter. Motorer. 

å mätare 29,6 % å mäfare 15,9 % hkr. 7,8 °/o 
accord, minus 1,37 % accord, minus 3,7 % antal 7,4 7o 

Styrelsen får föreslå att vinsten fördelas sålunda: 
Kr. 6,000: — afsättes för utbyggnad af ackumulatorbatteriet. 
„ 5,000: — afskrifveså fastigheter och maskiner och amorteras 

å lånet af stadskassan. 
„ 8,674: 39 afskrifveså ledningsnäten. 
„ 2,000: — „ „ mätare och 
,, 2,000: — „ „ inventarier. 
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Beträffande utbyggnaden af ackumulatorbatteriet bifogas särskild 
skrifvelse. 

Lysekil den 31 Mars 1915. 
LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK. 

L. LAURIN. 
J. E. LINDBOM. JOHN STERNER. 

G. BUNDSEN. 

Samma styrelse hade samtidigt inkommit med skriftlig begäran om att få 
utvidga verkets ackumulatorbatteri och därför disponera kronor 6,000: —. 

Stadsfullmäktige beslöto att godkänna Styrelsens förslag beträffande 
vinstmedlens fördelning, vadan alltså Styrelsens sistnämnda skrifvelse bifallits. 

Stadsfullmäktige uttalade sitt tack till Styrelsen för dess arbete till 
Elektricitetsverkets bästa samt för det vackra ekonomiska resultat, som under 
det gångna året uppnåtts. 

§ 61  
Föredrogs anhållan från stärbhusdelägarne efter Fröken Ida Sanne om att 

Stadsfullmäktige ville mottaga en fond af 3,000 kronor afsedd för tre 
ålderstigna fattiga, ogifta fruntimmer i Lysekil, samt utse 2 personer att jämte 
stadens kyrkoherde förvalta densamma. 

Stadsfullmäktige beslöto att med tacksamhet emottaga donationen, och att 
den skall bära namnet: »Ida Sannes fond» samt att till stärbhusdelägarne uttala 
Stadsfullmäktiges tack för gåfvan. 

Att förvalta fonden utsågos förutom församlingens kyrkoherde, som är 
själfskrifven, Herrar Ordföranden i Fattigvårdsstyrelsen Emil Löfberg och 
Fabrikören Elis Luckey båda intill årets slut. 

§ 62  
Skrifvelse från Sjömannen A. C. Olsen i Kyrkvik N:o 66, med begäran om 

nedsättning i 1914 års kommunalutskylder med Drätselkammarens utlåtande 
föredrogs. 
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Drätselkammaren hade afstyrkt ansökan, då ej tillräckliga skäl funnos 
för en dylik afkortning. 

Stadsfullmäktige beslöto ock att afslå den gjorda framställningen. 

§ 63  
Magistraten hade för yttrande till Stadsfullmäktige öfverlämnat en nu 

föredragen, så lydande ansökan: 
Till . . . 

Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohuslän. 
Göteborg. 

Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens 
Befallningshafvande måtte meddela tillstånd, att tiden för den utskänk- ning 
af bränvin, som beviljats af Lysekils Bränvinsförsäljnings Aktiebolag att 
utöfvas inom Badhusområdet i staden Lysekil under tiden från och med den 
1 Juni till och med den 15 September 1915 måtte utsträckas till kl. 12 på 
natten inom severingslokalerna, de dagar då badsällskapet anordnar soaréer 
eller andra fästliga samkväm. 

Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttrande öfver an-
sökningen bifogas. 
        Lysekil den 3 April 1915. 

ROB. KJELLSTRÖM. 

Herrar Lidell, Anderson och Radhe yrkade, att Stadsfullmäktige skulle 
tillstyrka bifall till Herr Kjellströms ansökan. 

Herr Gunnarsson yrkade däremot, att Stadsfullmäktige skulle af- styrka 
beviljandet af ifrågavarande framställning. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med förstnämnda yrkande, att 
tillstyrka bifall till Herr Kjellströms ansökan. 

§ 64  
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande öfver till 

Konungens Befallningshafvande i länet ställda ansökningar från Fröken 
Hulda Nilsson N:o 36 Kyrkvik och Fru Hedvig Odman N:o 13 Badhusgatan, 
Kyrkvik, att i deras pensionat i ofvan angifna respektive 
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husnummer jämväl innevarande år erhålla tillstånd att under tiden 1 Juni till 
och med 15 September utskänka vin och öl till spisande gäster vid måltider. 

På yrkande af Herr Sterner beslöto Stadsfullmäktige att tillstyrka bifall 
till båda dessa ansökningar, 

§ 65  
Hamnstyrelsen anmälde, att densamma till vice Ordförande t. o. m. 

1917 års slut omvalt Herr J. G. Gunnerson. 
Anmälan lästes och lades till handlingarna. 

§ 66  
Herr Berger hade inkommit med följande motion: v \ 

Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Härmed får jag vördsamt föreslå Stadsfullmäktige att besluta: 

att alla särskilt för Lysekil gällande författningar och föreskrifter 
sammanföras i tryck i en  »Författningssamling för 

Lysekil» i samma format
som Stadsfullmäktiges handlingar, varvid varje särskild 
författning erhåller ett fortlöpande nummer, samt; 

 att anmoda Magistraten och stadens samliga 
styrelser och nämnder att då sådana författningar blivit 
av dem fastställda, avlämna ett exemplar till 
Stadfullmäktiges sekreterare, som ombesörjer tryck-
ningen. 

Lysekil den 8 April 1915. 
RAGNAR BERGER. 

Då motionen lästs, yrkade Herr Radhe bifall till densamma, och beslöto 
Stadsfullmäktige i enlighet med detta yrkande. 

§ 67  
Herr Tinggren hänvände sig till de härvarande representanterna för

hamnstyrelsen samt handels- och sjöfartsnämnden med förfrågan 
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huruvida några anstalter vidtagits för att leda någon del af exporttrafiken 
öfver Lysekil. 

Såväl Herrar Radhe som Berger meddelade, att de haft sin upp-
märksamhet fästad på nämnda trafik, men att det dock blifvit andra städer 
som tagit hand om densamma, troligen beroende därpå att Lysekil ej har 
statsbana och staten gifvetvis vill föredraga egna förbindelseleder. 

Herr Tinggren sade sig tillfredställd med de upplysningar, som erhållits.

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 
C. F. LIDELL. 
G. KARLSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset Torsdagen den 22 April 1915 kl. 2 e. 
m.; betygas. 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST.

Lysekilspoatens Tryckeri ISIS. 



 

Bil. § 51 e. 

Af Drätselkammaren utsedde kommitterades 

FÖRSLAG 

TILL 

TOMTARRENDEN I LYSEKIL 
1915 t. o. m. 1924. 

LYSEKILSPOSTENS TRYCKERI 1916. 



 

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i 
kv.-alnnr 

Tomtvärde 
pr kv.-aln 

Ö
re pr kv.-aln

Arrende- 
belopp 

Gamla Strandgatan. 
       

Carl Hörman, upplagsplats (930 kv.-m)... 
Lotsen J. A. Carlströms stärbhus ...............  6 600 1 

  100 — 

Förre Lotsen Napoleon Hörman  ................  7 625 1 50 
   

„ „ „ „ kolgård t. v. 
Sötare Hamrin ............................................  

7 
8 1006 

6431/2 
425 

1 50 
10   

Förman C. A. Hernström ............................ 9 1 50    

Arbetaren J. F. Andersson  .......................... 10 500 1 50    

A.-B. Backman & Lycke  ............................ 11 338 1 50    

.. „ kolgård  ..................  11 2400  10 240  

Sjöman Adolf Ludvig Olsson ....................  13 406 1 25   

Kapten A. 0. Lycke  ...................................  14 735 1 50    

Sjöman Sigurd Olsson  ...............................  15 390 1     

Rosetha Pihl & Lina Andersson .................  16 624 1     

Förman 0. J. Broberg  ................................  17 297 1 25    

Änkan Paulina Lycke  ................................  18 380 1     

Fru Augusta Backman  ...............................  19 480 1 50    

Charlotta & Constantia Lindbom ...............  21 900 1 50    

Fabrikör Carl Cornér, magasintomt  ...........  
Bleckslagaren A. Englund  ..........................  

21 978 
340 1 50 

10 97 80 

„ „ område ..........  22   10  

Änkefru Adelina Wahlberg  ........................  23 550 1 50    

Tullvaktmästare C. G. Larsson ...................  26 408 1 50    

Lotsen Fritz Hörman, hustomt .................... 27    10  

„ „ magasintomt ..........   437   10 43 70 
Fabrikör Elis Luckey  .................................. 28 518 

110,6 
611 

1 50  

„ „ „ magas.-område ... 
Fröken Justina Sonnenstein .........................  29 1 

 10 11 06 
Fr Amalia Andersson  .................................  30 400 1 50    

Garfvare C. S. Carlssons arfvingar .............  31    6  
Kötthandlare C. A. Andersson ....................  34 560 1 50    

Kötlhandiare H. Winberg ............................  36 525 1 50    

Änkefru Erica Lindbom ..............................  37 423 1 50    

J. E. Lindbom, mag.-tomt t. v ......................  
Skeppsholmen ................... 

37 
37 

6593/4  10 65 
50 

98 

Kapten Conrad Rackman  ............................  40 378 1 50    

Änkefru Catharina Sandberg  .........................  41 452 1     

Handl Avel Beronius ...................................  42 448 1 50    

Arbetare Nilsson (J. Hedbergs tomt) ............  43 290 1     



 

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärde 
pr kv.-aln 

öro pr kv.-aln 

। Arrende-
belopp 

Alfred Schillers arfvingar............................  44 335 1 
    

Värdshusvärd Bernh. Hedberg ....................  45 715 1 50    

Skomakare C. J. Kjellsson  .........................  46 593 1     

Kapten E. T. Sandberg ................................  47 495 1 25    

F. Hamnlotsen Martin Pihl  .........................  48 456 1 25    

Fröken Anna Wallin ....................................  49 382 1     

Fröken Christina Fyklund  ..........................  50 500 1 25    

Fröken Sofia Wallin  ...................................  51 469 1     

Magasinsförman Axel Olsson  ...................  52 600 1 —    

Snickaren Anders Olsson ............................  55 500 1 _     

Snickaren C. J. Nordström  .........................  56 865      

F. Siömannen Harald Ludvig Pihl ...............  57 450 1 25    

 „ „ „ » 99 sjöbod 57     5 — 
Änkefru Gustafva Olsson  ...........................  58 771 1 50    

Förman Birger Elfström  .............................  59 709 1     

F. Kaptenen Aug. Herm  .............................  60 577 1 _     

C. A. Källares arfvingar  .............................  61 577 1 —    

Skräddare C. A. Winberg ............................  62 327 1 —    

Fru Therese Lundin  ....................................  63 480 1 50    

0. C. & Alfred Lycke  .................................  64 925 1     

Handl. 0. G. Löfving, stall- & mag.-tomter 651/2 72 471 1 50    

Änkefru Wilhelmina Lycke ........................  66 519 1 _  
   

Fröken Alma Andersson  ............................  67 377 1     

Skomakare Edvard Pettersson .....................  69 700 1     

Änkefru Paulina Wilhelmsson ....................  70 780 1     

Sjöman Alfred Halfvordsson ......................  71 530 1     

Johan Berlins änka  .....................................  72 600 1     

Vinhandl. Joh. Johansson, gårdsplan ........  73     5 — 
99 99 99  ............... 74 310 1 —    

F. Kaptenen Arvid Petterssons stärbhus 75 510 1 25    

Emma & Leonarda Norrman  ......................  76 320 1 _     

D. L. Hallenbergs arfvingar ........................  78-79 777 1     

Värdshusvärd A. Dahl  ................................  81 1025 2     

Kapten G. A. Elfström  ...............................  80 3791/2 1     

Änkefru Olivia Christensson, bodtomt ... 83     3 — 
Kakelugnsmakare Joh:s Johansson .............  84     10  _  
P. E. Öhrnberg  ...........................................   502   10 50 20 
C. M. Lindebäck, Mollénska trädgården...      100  

„ Diverse åkerjord ............       75  _  
,,   ,, ,,      30  
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Areal i 
kv.-alnar 

Tomlvärde 
 

Arrende-
belopp 

 

Tomtinnehafvarens namn N:o pr kv.-aln 

>r kv.-aln 

 

Bansviksbergsgatan. 
        

Förman Arvid Winberg ..............................  2 280 1 50     

Fattigvården ................................................  3 150 1 
     

Styrman Fr. Abrahamsson  .........................  4 290 1       

\. & R. Christenson  ...................................  5 690 1 25     

Fabrikör Carl Forström  ..............................  6 560 1 50     

Bäraren Carl Ljunggren  .............................  7 450 1      
 

8 
  

Kapten Hans Nilsson ..................................  425 1       

Fattigvården ................................................  9 250 1       

Sjöman Johan Nästegård  ...........................  11 390  75     

Förvaltaren Claes Rosén  ............................  13 216 1      

Värdshusvärd A. Dahl  ...............................  14 435 1        

Fattigvården ................................................  15-16 300 1      

Maria & Bernhardina Hansson ...................  17 150 1       

Poliskonst. Karl Gustaf Rhodin  .................  18 492 1       

Sjöman Anton Andersson Victor ................ 19 200 1       

Skomakare Anders Ström ...........................  20 254>/2 1       

Carl & Gustaf Carlsson ...............................  21 236 1       

Fiskhandl. Lars Isaksson .............................  22 715 1       

Karl August Karlsson  ................................  23 206 1       

Sjöman Robert Olsson  ...............................  24 384 1       

Fröken Charlotta Hasslöf ............................  25 400 1       

Fabrikör A. B. Ohrnberg .............................  26 442 1       

Sjöman Carl Olssons änka  .........................  27 260 1       

Kapten Johan Backman  ............   ...............  28 578 l      

Granit A.-B. C. A. Kullgrens Änka  ...........  281/2 300 1 —     

Skräddare C. J. Fredell  ..............................  29 326 1       

Järnarbet. Axel Strömberg  .........................  30 390 1       

Mekaniker C. A. Johansson ......................... 33 513 1 50     

Mekaniker C. 0. Olsson  ..............................  35 200 1 50     

Blekebackegränd. 

       

Fröken Anna Hallenberg ..............................  1     5   

Fröken Augusta Hellman .............................  2 280 1      

Fröken Hulda Hansson .................................  3 470 1       

Fattigvården .................................................  9 700 1       

Fiskhandlaren Anton Backman  ...................  4-6 627 1       

„ „ „ Fiskbod...      8 —  



 

5

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärdc pr 
kv.-al n 

öre pr kv.-aln 

Arrende- 
belopp 

Hans Tångberg  ...........................................  4 655 1 25 
   

Fattigvården ................................................  7 400 1     

Maskinist A. J. Olsson ................................  8 600 1      

Maskinist August Mattssons stärbhus .........  
Anders Bratts Barn  ....................................  

12 250 
1340 

1 
1 25 

   

Arbet. Bernhard Anderssons änka ..............  14 300  75    

Rinkenäsgränd. 
Lysekils Mek. Verkstads Aktiebol ..............  1 

  

40 

 

„ „ „ „ Kolholmen      10 — 

Stora Kyrkogatan. 
Handl. 0. G. Löfving ...................................  1 

1000 
1 

50 

   

Fru Ellida Andersson  .................................  2   20  

Fru Christina Kjällman ...............................  3-4  2     

Direktör. L. Laurin ......................................  13 750 9      

Kapten N. 0. Lyckes stärbhus  ....................  17 1265 9     

Hemmansägaren E. C. 21ndersson  ............  19 800 o     

Åkaren Sigurd Carlsson för stall  ................  26 A    10  

Stenhuggaren Karl Bergström, åkerjord ...      10  

Kungsgatan. 
Fabrikör C. Th. Olsson ...............................  12 940 3 50 

   

Skräddare E. Lundell  .................................  11 450 3     

Fabrikör Aug. Mattsson, t. v .......................  35 934 3     

G. L. Norén .................................................  42-43 1360      

Änkefru Elisabeth Bovik  ...........................  45 915l/2 5     

Fabrikör Otto Bovik  .................................... 45’/i 915‘Å      

Therese Petterssons barn (Laura Schillers lott) 
 .............................................  

   

10 
 

Korsgatan. 
Elin Nilsson  ........................................  4 220 2 

   

Färgaregatan. 
Sjöman C. 0. Sandberg ........  9 

697p 
2 

    

Skomakare A. Mellgren ..............................  3 2 150    



 

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i kv 
.-alnar 

Tomtvärde pr 
kv.-aln 

öre pr kv.-aln 

Arrendebelopp 

F. Handl. A. E. Lundbergs Anka  ...............  6 840 2 50 
   

Kapten Carl Backman  ................................  10 800 2     

Polis J. S. Berntsson ...................................  11 900 2     

Snickaren Edvard Andersson  .....................  13 800 2 
    

Snickaren Alfred Mattsson  ........................  14 500 2     

Sjöman Carl Andersson ..............................  16 400 1 50    

Skottegränd. 

      

Änkefru Catharina Andersson ....................  1 745 2      

Olutköraren Johan Sandell  .........................  5 500 l1 50 
   

Fattigvården ................................................  6 & 9 400 1     

Oskar Nilsson  ............................................  8 300 1 50    

Förre Kyrkovakt. H. Toreson  .....................  10 200 1     

Adolfina Olsson  ................    ......................  11 250 1 50    

J. A. Brodén  ...............................................  14 175 1     

Fattigvården ................................................  16 500 1      

Stenhuggaren Viktor Larsson  ....................  17 1/2 
18 

500 1 50    

Fru Justina Josefsson  .................................  253 1 50    

Ankan Josefina Liljekvist ...........................  22 200 1     

Bleckslagare Carl Mattsson ........................  24 720 1 50    

Ankan Karolina Johansson  ........................  26 300 1     

Fattigvården ................................................  27 121 1      

Mjölnare J. A. Johansson ............................  29 147 1 50    

„ „ för kvarn  .........  
Målaren Birger Persson  .............................  

29 
33 50 1 50 

 5 — 

Kvarngränd. 

      

Montör J. A. Nilsson ...................................  1 477 1 50    

Segelsömmare J. A. Andersson  ..................  5 300 1 50    

Bernhard Martinssons Änka ........................  5 B 200 1     

-Änkefru Anna Larsson  .............................  71/2 500 1 25    

Rlookslag C. L. Johanssons Änka ...............  8 A 882 1 50    

Lina Johansson  ...........................................  12 300  _  75    

Landsvägsgatan. 

      

 1 400 1      
Toffelmakaren Carl Olsson  ..........................  2 400 1 —    

6



 

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomt värde 
Pr kv.-aln 

öre pr kv.-aln 

Arrendebelopp 

C H. Andersson ...........................................  3 1/2 7121/2 2 50 
   

hage .................................    3  
Målaren Klas Help ......................................  4 200 1  _     

Sjöman Anton B. Andersson .......................    1 50    

Arbetaren A, Hansson  ................................  6 615 1/2 
615 1/2 

2     

Olutkörare Fritz Johansson  ........................  6 2     

F. Kustroddaren Axel Gewalt .....................  11 500 2     

Förvaltaren Claes Rosén  ............................  12 185 2 50    

Fru Maria Erlandsson  .................................  14 1560 3     

Ankan Helena Gustafsson ...........................  25    12  

Sillgränd. 

      

Sjöman Olof Olsson  ...................................  7 850 1 50    

,, „ Kolholmen  ..............    10  

Rosviksgatan. 

      

Skomakaren A. H. Hasslöf  .........................  o 900 o     

Kapten John Andersson ..............................   900 9     

Sveriges Förenade Konservfabriker  ...........  
G. J. Sundbergs arfvingar  ......  ....................  

1123 
1510 

4 
4 

— 
   

0. M. Strandbergs stärbhus, område ............  
Apotekare R. Björkman, paviljong .............  

11 500 2 50  

50 
 

       

Kyrkvik. 
       

Fröken Lotten Husberg ...............................  8 669 
975 
600 

2 50 
50 

   

Arbetaren Anton Olsson  ............................  9 2    

Stenhuggaren Salomon Lindström ..............  10 2    

Snickaren Olof Andersson  .........................  10 600
9621/2 
7031/2 
7031/2 

640 
270 

2     

Sjöman Fr. Hansson  ...................................  H 2 50    

Fröken Constantia Corneliusson  .................  15 9 50    

Sjöman Fredrik Jansson  ............................  17 9 50    

Handlande B. J. Jonsson, trädgård  .............  
Sjöman Oskar Johansson ......................  

31 
37 

2 
1 

50 
25 

   

Skepparen C. L. Mattsson  ................ 39 78771/2 
325 

9 50    

hru Charlotte Kihlberg. . 41/2 1 25    

Änkefru Augusta Johansson.......................  42 600 2 50    

7



 

Tomtinnehafvarens namn N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärde pr 
kv.-aln 

öre pr kv.-aln 

Arrendebelopp 

Åkare G. A. Hellman ..................................  421A 513 2 50    

Rådman Lars Odman ..................................  44 8393/4      2 
   

Fm Amalia Johanssons arfvingar  ...............  45 9377 1/2 1 50 
   

Vaktmästare Anders Hansson .....................  46 837 1/2 1 50    

Rnr<rän<raren Ludvig Andersson  .............  47 812 1/2 1 50    

,, ,, —— 47 300   15 — 

Snickare Alfred Johansson  ........................  55 700 1,25 
   

Skomakare Fridolf Jakobsson .....................  59 400 1 25    

Akerbräckan, jordlott ..................................     50 — 

Rinkenäs.       

Fabrikör C. Th. Olsson ...............................   3204  10 320 40 

K A. Fernström ...........................................   7275   500  

Elof Cornér  ................................................   2260  7 158 20 

Tolvs Schärman, Grönvikshagen ................     8  

Västkustens Petroleum A.-B. Galleb. udde     50 — 
Granit A.-B. C. A. Kullgrens Enka. Sto-       

ra bergkontraktet minimum 3,600 kr.       

Samma firmas kontrakt utmarkslotten       

VIII minimum 250 kr ..........................        
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Bil. § 51 f. 

Af Stadsfullmäktige den 8 April 1915 

beslutade 

TOMTARRENDEN I LYSEKIL 
                     1915 t. o. m. 1924. 

LYSEKIL. 
LYSEKILSPOSTENS TRYCKERI 191S. 



 

Tomtinnehafvarens namn Värdo N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärde 
pr kv.-aln 

I Ö
re pr kv.-aln 

Arrcndc- 
bclopp pr år 

Gamla Strandgatan. 

         

Carl Hörman, upplagsplats (930 kv.-m)... 
Lotsen -J A Carlströms stärbhus  ...................  

2500 
900 — 6 600 1 60 

 100 
36 

 

Förre Lotsen Napoleon Hörman  ................... 937 50 7 625 1 60  37 50 
„ „ „ „ kolgård t. v. 

Sotare Hamrin ................................................ 
2500 
965 25 

7 
8 

1006 
64372 1 50 

10 100 
38 

60 
61 

Förman C A. Hernström  ...............................  637 50 9 425 1 50  25 60 
Arbetaren J. F Andersson  ..............................  750  10 500 1 60  30 — 
A -B Backman & Lycke  ...............................  507  _  11 338 1 50  20 28 

kolgård  ............  6000 _  11 2400   10 240 — 
Sjöman Adolf Ludvig Olsson ...  ...................  507 50 13 406 1 25  20 30 
Kapten A. 0. Lycke  .......................................  1102 50 14 735 1 60  44 10 
Sjöman Sigurd Olsson  ..................................  390  15 390 1 —  15 60 
Rosetha Pihl & Lina Andersson ..................... 624  _  16 624 1 —  24 96 
Förman 0. J. Broberg  ...................................  371 25     17 297 1 25  14 85 
Ankan Paulina Lycke  ...................................  380  _  18 380 1 —  15 20 
Fru Augusta Backman  ..................................  720  _  19 480 1 60  28 80 
Charlotta & Constantia Lindbom ..................  1350  _  21 900 1 50  64 — 

     Fabrikör Carl Cornér, magasintomt  ..............  
Bleckslagaren A. Englund .............................  

2000 
510 — 21 

22 
978 
340 1 50 

10 97 
20 

80 
40 

„ „ område ............ 200  _  22     10 — 
Änkefru Adelina Wahlberg  ...........................  825  _  23 550 1 50  33 — 
Tullvaktmästare C. G. Larsson  .....................  612  _  26 408 1 50  24 48 
Lotsen Fritz Hörman, hustomt .......................  200  _  27     10 — 

_ „ magasintomt ...........  1000  _   437   10 43 70 
Fabrikör Elis Luckey .....................................  777  28 518 1 50  31 08 

„ „ „ magas.-område... 
Fröken Justina Sonnenstein ............................  

200 
611 — 29 

110,6 
611 1 — 

10 11 
24 

06 
44 

Fr. Amalia Andersson  ....................................  600  _  30 400 1 50  24 — 
Garfvare C. S. Carlssons arfvingar .................  100  _  31   

60 
 6 — 

Kötthandlare C. A. Andersson ........................  840  _  34 560 1  33 60 
Kötthandlare H. Winberg ................................  787 50 36 525 1 50  33 bO 
Änkefru Erica Lindbom ...................................  634 50 37 423 1 bO 

10 
25 38 

J. E. Lindbom, mag.-tomt  .......................  t. v. 
„ Skeppsholmen ....................  

1000  37 
37 

6593/i  

50 

65 
60 
22 
18 
26 

98 

Kapten Conrad Backman  ................................  567 — 40 378 1  68 
08 Änkefru Catharina Sandberg  ..........................  452  _   41 452 1 —  

Handl. Axel Beronius ......................................  672 .— 42 448 1 bO  88 
Arbetare Nilsson (J. Hedbergs tomt) ...............  290 — 43 290 1 —  11 60 

2
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Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärde 
pr kv.-aln Ö

re
  p

r k
v-

al
n 

Arrende- 
belopp pr år 

Alfred Schillers arfvingar ...............................  
Värdshusvärd Bernh. Hedberg .......................  
Skomakare C. J. Kjellsson  ............................  
Kapten E. T. Sandberg ...................................  
F. Hamnlotsen Martin Pihl  ............................ 
Fröken Anna Wallin ......................................  
Fröken Christina Fyldund  ..........................   
Fröken Sofia Wallin  .....................................  
Magasinsförman Axel Olsson  .....................  
Snickaren Anders Olsson ............................... 
Snickaren C. J. Nordström  ............................ 
F. Sjömannen Harald Ludvig Pihl ..................  

» sjöbod Änkefru Gustafva Olsson  ...............  
Förman Birger Elfström  ................................ 
F. Kaptenen Aug. Herm, .................  utarr. ej 
C. A. Källares arfvingar  ...............................  
Skräddare C. A. Winberg ..............................  
Fru Therese Lundin  ......................................  
O. C. & Alfred Lycke  ..................................  
Handl. 0. G. Löfving, stall- & mag.-tomter 
Änkefru Wilhelmina Lycke............................  
Fröken Alma Andersson  ...............................  
Skomakare Edvard Pettersson .......................  
Änkefru Paulina Wilhelmsson ....................... 
Sjöman Alfred Halfvordsson.........................  
Johan Berlins änka  .......................................  
Vinhandl. Joh. Johansson, gårdsplan ...........  

F. Kaptenen Arvid Petterssons stärbhus Emma 
& Leonarda Norrman  ....................................  
D. L. Hallenbergs arfvingar ...........................  
Värdshusvärd A. Dahl  ...................................  
Kapten G. A. Elfström  ..................................  
Änkefru Olivia Christensson, bodtomt ... 
Kakelugnsmakare Joh:s Johansson ................  
P. E. uhrnberg  ..............................................  
C. M. Lindebäok, Mollénska trädgården t. v. 

„ Diverse åkerjord ...t. v. 
,, » ,, t.  v. 

335 
1072 
593 
618 
570 
382 
625 
469 
600 
500 
1297 
562 
100 
1156 
709 
577 
577 
327 
720 
925 
706 
519 
377 
700 
780 
530 
600 
100 
310 
637 
320 

1165 
2050 
379 
100 
200 

1000 
2500 
1800 
750 

50 

75 

50 
50 

50 

50 

50 

50 

50 

41 
45 
46 
47 
48 
49 
50 
51 
52 
55 
56 
57 
57 
58 
59 
60 
61 
62 
63 
64 

651/2 72 
66 
67 
69 
70 
71 
72 
73 
74 
75 
76 

78-79 
81 
80 
83 
84 

335 
715 
593 
495 
456 
382 
500 
469 
600 
500 
865 
450 

771 
709 
577 
577 
327 
480 
925 
471 
519 
377 
700 
780 
530 
600 

310 
510 
320 
777 
1025 

379 1/2 

502 

1 
1 1 
1 1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 

1 t 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 
1 

1 
1 
1 
1 
2 I 

50 

25 
25 

25 

50 
25 

50 

50 

50 

25 

50 

10 

13 
42 
23 
24 
22 

15 
25 
18 
24 
20 

51 
22 

5 
46 
28 
23 
23 
13 
28 
37 
28 
20 
15 
28 
31 
21 
24 

5 
12 
25 
12 
46 
82 
15 

3 
10 
50 
100 
75 

30 

40 
90 
72 
75 
80 
28 

76 

90 
50 

26 
36 
08 
08 
08 
80 

26 
76 
08 

20 
20 

40 
50 
80 
62 

18 

20 
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Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärde 
pr kv.-aln 

1 öre pr kv.-aln 

Arrende-
belopp pr år 

Bansviksbergsgatan. 
Förman Arvid Winberg ...........................  420 - 2 280 1 50 

 

16 80 
Fattigvården .............................................  150 - 3 150 1 -  6 20 
Styrman Fr. Abrahamsson  ......................  290 - 4 290 1 -  11 60 
A. & R. Christenson  ..............   ...............  862 50 5 690 1 25  34 50 
Fabrikör Carl Forström  ...........................  840 - 6 560 1 50  33 60 
Bäraren Carl Ljunggren  ..........................  450 - 7 450 1 -  18 — 
Kapten Hans Nilsson ...............................  425 - 8 425 1 -  17 - 
Fattigvården .............................................  250 — 9 250 1 -  10 — 
Sjöman Johan Nästegård  ........................  292 50 11 390 - 75  11 70 
Förvaltaren Claes Rosén  .........................  216 - 13 216 1 -  8 64 
Värdshusvärd A. Dahl  ............................  435 - 14 435 1 -  17 40 
Fattigvården .............................................  300 — 15-16 300 1 —  12 - 
Maria & Bernhardina Hansson ................  150 - 17 150 1 -  6 — 
Poliskonst. Karl Gustaf Rhodin  ..............  492 - 18 492 1 -  19 68 
Sjöman Anton Andersson Victor .............  200 — 19 200 1 -  8 — 
Skomakare Anders Ström ........................  254 50 20 254 1/2 1 -  10 18 
Carl & Gustaf Carlsson ...........................  236 — 21 236 1 -  9 44 
Fiskhandl. Lars Isaksson .........................  715 — 22 715 1 -  28 60 
Karl August Karlsson  ..............................  206 - 23 206 1 -  8 24 
Sjöman Robert Olsson  .............................  384 — 24 384 1 -  15 36 
Fröken Charlotta Hasslöf ..........................  400 — 25 400 1 -  16 — 
Fabrikör A. B. Ohrnberg ..........................  442 - 26 442 1 -  17 68 
Sjöman Carl Olssons änka  .......................  260 - 27 260 1 —  10 40 
Kapten Johan Backman  ...........................  578 - 28 578 1 -  23 12 
Granit A.-B. C. A. Kullgrens Anka  .........  300 - 28 300 1 —  12 — 
Skräddare C. J. Fredell  ............................  326 — 29 326 1 -  13 04 

Järnarbet. Axel Strömberg  ........................  390 — 30 390 1 —  15 60 
Mekaniker C. A. Johansson .......................  769 50 33 513 1 50  30 78 
Mekaniker C. 0. Olsson  ............................  300 — 35 200 1 50  12 — 

Blekebackegränd. 

Fröken Anna Hallenberg  ...........................  
Fröken Augusta Hellman ...........................  

100 — 
280 — 

1 
2 280 1 - 

 

5 — 
11 20 

Fröken Hulda Hansson ...............................  470 — 3 470 1 -  18 80 
Fattigvården ...............................................  700 — 9 700 1 -  28 — 
Fiskhandlaren Anton Backman  .................  627 — 4-6 627 1 -  25 08 

„ „ „ Fiskbod t. v. 200 —     8 - 
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Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomtvärd 
Pr 

1 kv.-aln 

1 
pr kv.-aln 

> 
Arrende- belopp 

pr år 

Hans Tångberg  ................................................. 818 75 4 655 1 25 
 

32 75 
Fattigvården .....................................................  400 — 7 400 1 —  16 — 
Maskinist A. J. Olsson .....................................  600 — 8 600 1 —  24 — 
Maskinist August Mattssons stärbhus ..............  
RAnders Bratts Barn  .........................................  

250 
1340  _  

12 250 
1340 

1 
1  _  

 10 
53 60 

Arbet. Bernhard Anderssons änka......................  225 — 14 300 — 75  9 — 

Rinkenäsgränd. 
         

Lysekils Mek. Verkstads Akticbol ....................  
„ „ „ „ Kolholmen t.v. 

1000 — 1     40 
10 — 

Stora Kyrkogatan. 
         

Handl. 0. G. Löfving ........................  utarr. ej 
Ifeu Ellida Andersson  .......................  „ „ 

1500 
500 

 1 
2 

1000 1 50  60 
20 — 

Fru Christina Kjällman .........................  „ „ 3840 — 3-4 1920 2  _  153 60 
Direktör L. Laurin ............................................  1500 — 13 750 2  _  60  

Kapten N. 0. Lyckes stärbhus ..........................  2530 — 17 1265 2 —  101 20 i 
Edemmansägaren E. C. Andersson  ...................  
läkaren Sigurd Carlsson för stall  .......................  
Renhuggaren Karl Bergström, åkerjord t. v. 

1600 
250 

250 
— 

19 
26 A 

800 2 — 
 64 

10 
10 

 

Kungsgatan. 
         

Fabrikör C. Th. Olsson ............................. t. v. 3290  _  12 940 3 50  131 60 
E. Lundell  ............................ t. v. 1350 — 11 450 3   54  

Koronkör Aug. Mattsson,  .........................  t. v. 2802 — 35 934 3  _   112 08 । 
G. L. Norén ......................................................  6800 — 42-43 1360 5    272  
Mherese Petterssons barn (Laura Schillers          

lott)  ..........................................................  250 —      10 — 

Korsgatan. 
         

 Elin Nilsson  ...................................................... 440 — 4 220 2 —  17 60 

Färgaregatan. 
         

Sjöman C. 0. Sandberg ......................  utarr. ej 1743 75 2 697,5 2 50  69 75  
Skomakare A. Mellgren .................................... 2685 — 3 1074 2 50  107 40 



 

Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tomlvärde 
pr kv.-aln 

I Ö
re pr kv.-aln 

Arrende- 
bolopp pr år 

F. Handl. A. E. Lundbergs Änka  ................... 2100 — 6 840 2 50 
 

84 — 
Kapten Carl Backman  ...................................  2000 - 10 800 2 50  80 — 
Polis J. S. Berntsson ....................................... 1800 — 11 900 2 -  72 — 
Snickaren Edvard Andersson  .......................  1600 — 13 800   64 — 
Snickaren Alfred Mattsson  ...........................  1000 — 14 500 2 —  40 — 
Sjöman Carl Andersson .................................  600 — 16 400 1 50  24 — 

Skottegränd. 
      

Änkefru Catharina Andersson .......................  1490 - 1 745 2 —  59 60 
Ölutköraren Johan Sandell  ...........................  750 — 5 500 1 50  30 — 
Fattigvården .................................................... 400 — 6 & 9 400 1 —  16 — 
Oskar Nilsson ......................................... t. v. 450 - 8 300 1 50  18 — 
Förre Kyrkovakt. II. Toreson ................. t. v. 
Adolfina Olsson .......................................   

200 
375 - 

10 
11 

200 
250 

1 — 
1 50 

 8  
15 — 

J. A. Brodén  ..................................................  175 - 14 175 1 —  7 — 
Fattigvården ...................................................  500 - 16 500 1 —  20 - 
Stenhuggaren Viktor Larsson  .......................  750 — 17 1/2 500 1 50  30 — 

     Fru Justina Josefsson  ....................................  379 50 18 253 1 50  15 18 
Änkan Josefina Liljeqvist ..............................  200 — 22 200 1 -  8 — 
Bleckslagare Carl Mattsson  ...........................  1080 — 24 720 1 50  43 20 
Änkan Karolina Johansson  ............................  300 — 26 300 1 —  12 — 
Fattigvården ....................................................  121 — 27 121 1 -  4 84 
Mjölnare J. A. Johansson ...............................  220 50 29 147 1 50  8 82 

„ „ för kvarn  ..........  
Målaren Birger Persson  .................................  

100 - 
75 — 

29 
33 50 1 50 

 5 — 
3 - 

Kvarngränd. 
      

Montör J. A. Nilsson .......................................  715 50 1 477 1 50  28 62 
Segelsömmare J. A. Andersson  .....................  450 — 5 300 1 50  18 - 
Bernhard Martinssons Änka ...........................  200 - 5 B 200 1 —  8 — 
Änkefru Anna Larsson  .................................... 625 — 7 1/2 500 1 25  25 — 
Bleckslag. C. L. Johanssons Änka ...................  1102 50 8 A 882 1 25  44 10 
Lina Johansson  ...............................................  225 — 12 300 — 75  9 — 

Landsvägsgatan. 
      

Hilmer Sandbloms Änka  .......................... t. v. 400 — 1 400 1 —  16 — 
Toffelmakaren Carl Olsson  ...................... t. v. 400 - 2 400 1 —  16 — 
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Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Areal i 
kv.-alnar 

Tom(värd< 
pr kv.-aln 

1 O
ro pr kv.-aln 

1 Arrende-
belopp pr år 

C. H. Andersson ....................................  .t. v. 1781 25 3 1/2 712 1/2 2 50 
 

’1 25 
„ hage .......................... .t. v. 75 —      3 — 

Målaren Klas Help................................. t. v. 200 — 4 200 1 —  8 — 
Sjöman Anton B. Andersson ................  t. V. 1125 — 5 750 1 50  45 — 
Arbetaren A. Hansson  ..........................   1538 75 6 6157» 2 50  61 55 
Ölutkörare Fritz Johansson  ...................   1538 75 6 6157» 2 50  61 55 
F. Kustroddaren Axel Gewalt ................   1250 — 11 500 2 50  50 — 
Förvaltaren Claes Rosén  .......................   462 50 12 185 2 50  18 50 
Fru Maria Erlandsson  ...........................   3900 — 14 1560 2 50  156 — 
Änkan Helena Gustafsson .....................   300 — 25     12 — 

Sillgrand. 
          

Sjöman Olof Olsson  .............................  t. V. 1275 — 7 850 1 50  51 — 
„ „ Kolholmen  .......  t. V.        10 — 

Rosviksgatan. 
          

Skomakaren A. H. Hasslöf  ...................   1800 — 2 900 2 —  72 — 
Kapten John Andersson .........................   1800 — 2 1/2 900 2 —  72 — 
Sveriges Förenade Konservfabriker t. V. 5615 — 6-7 1123 5 —  224 60 
Konsul Magnus Radhe  .........................   6040 — 8 1510 4 —  241 60 
0. M. Strandbergs stärbhus, område  1250 — 11 500 2 50  50 — 
Apotekare R. Björkman, paviljong...  ......  1250 —      50 — 

Kyrkvik. 
          

Fröken Lotten Husberg ..........................  t. V. 1672 50 8 669 2 50  66 90 
Arbetaren Anton Olsson  .......................   2437 50 9 975 2 50  97 50 
Stenhuggaren Salomon Lindström ... t. V. 1500 — 10 600 2 50  60 — 
Snickaren Olof Andersson  ...................  t. V. 1500  10 600 2 50  60 -— 
Sjöman Fr. Hansson  ............................   2406 25 11 962 1/2 2 50  96 25 
Fröken Constantia Corneliusson ...........  t. V. 1758 iO 15 703 1/2 2 50  70 35 
Sjöman Fredrik Jansson  .......................   1758 75 17 703 1/2 2 50  70 35 
Handlande B. J. Jonsson, trädgård 
Sjöman Oskar Johansson ......................  

t. V. 800 
337 50 

31 
37 

640 
270 1 25 

 32 
13 50 

Skepparen C. L. Mattsson  ...................   J968 75 39 787 1/2 2 50  7S 
16 

75 
Fru Charlotte Kihlberg .........................   406 25 417» 325 1 25  25 
Änkefru Augusta Johansson .................   1500 — 42 600 2 50  60  
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Tomtinnehafvarens namn Värde N:o Area) i 
kv.-alnar 

Tomtv&rde 
pr 

kv.-aln 
 
 

Arrende- 
belopp 
pr är 

Akare G. A. Hellman ....................................  
Rådman Lars Ödman ....................................  
Fru Amalia Johanssons arfvingar  ................  
Vaktmästare Anders Hansson .......................  
Rorgängaren Ludvig Andersson ...................  

Snickare Alfred Johansson  ..........................  
Skomakare Fridolf Jakobsson ......................  
Åkerbräckan, jordlott ............................ t.v
 ............................................................... v. 

Rinkenäs.
Fabrikör G. Th. Olsson ................................  
K. A. Fernström ...........................................  
Elof Cornér  .................................................  
  Joh:s Schärman, Grönvikshagen ................  
Västkustens Petroleum A.-B. Galleb. udde 
Granit A.-B. 0. A. Kullgrens Enka. Sto- 

ra bergkontraktet minimum 3,600 kr. 
Samma firmas kontrakt utmarkslotten 
VIII minimum 250 kr ..........................  

Idrottsföreningen Kamraternas arrendetomt 
fri ........................................................  

1282 50 42 1/2 
1679 50 44 
1406 25 45 
1256 25 46 
1218 75 47 
375 — 47 
875 _            55 
500 — 59 
1250 _ 

513 2 50 
 

51 30 
839’A 2 —  67 18 
937‘A 1 50  56 25 
837'/J 1 50  50 25 
812’A 1 50  48 75 

300 — —  15  
700 1 25  35  
400 1 25  20   

    50 — 

3204 
  

10 320 40 
7275    500 — 
2260   7 158 20 
    8  
    50  



 

1915           Lysekils            N:r 5 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 17 April 1915.

Frånvarande med anmälda och godkända forfall voro: Herrar 
Ordföranden, Aug. Mattsson, Bovik, Ljungberg och Granberg. Med anmäldt, 
men ej godkändt förfall, var Herr Löfgren frånvarande. 

T. f. Borgmästaren Herr e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall öfvervar 
förhandlingarna. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 68. 
Att jämte Herr vice Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar 

Radhe och Berger. 

§ 69. 
På grund af nedanstående fråga, som fordrade genast afgörande, hade Herr 

vice Ordföranden sammankallat Herrar Stadsfullmäktige då Herr Ordföranden 
f. n. var bortrest. 

Föredrogs skrifvelse från Ordföranden i härvarande lifsmedels-
kommission Herr Konsul Magnus Radhe om ändrade villkor för inköp af 500 
säckar hvetemjöl med begäran om tilläggsanslag för detta ändamål och 
meddelades i skrifvelsen, att likviden för mjölet kr. 17,275: — skulle vara inne 
hos Statens Lifsmedelskommission före den 20 d:s samt att mjölet skulle 
levereras fritt banvagn Köpenhamn senare hälften af april till ett pris af 34: 55 pr 
100 kg. 

Drätselkammaren, till hvilken skrifvelse var ställd, hade enl. 
protokollsutdrag af 15 d:s hänskjutit beviljandet af erforderligt till- 



 

1915 den 17 April. 

läggsanslag till Stadsfullmäktiges afgörande och samtidigt äfven tillstyrkt 
beviljandet af ett dylikt anslag. 

Herr Radhe redogjorde för orsakerna hvarför man ej kunnat ernå lägre pris 
än som skett och anhöll, att Herr vice Ordföranden måtte uppläsa härvarande 
Lifsmedelskommissions protokoll, som berörde ärendet samt yrkade bifall till 
Drätselkammarens framställning i saken. 

Sedan nämnda protokoll lästs vidtog diskussionen. 
Herr Löfving fann det egendomligt, att Lifsmedelskommissionen först nu 

när priset gått upp 4 kr. pr säck, afslutat köp och undrade tillika hvad sorts 
kvalité man köpt, samt att man bort underhandla med enskilda kvarnar så ock 
tidigare t. ex. i Mars bestämma sig för köp. 

Herr Radhe häfdade, att härvarande Lifsmedelskommission icke gjort sig 
skyldig till någon som helst försummelse i detta fall, hvil- ket äfven tydligen af 
nyssnämnda protokoll framginge, och att under den tid som förflöt mellan de 
båda Stadsfullmäktigesammanträdena 10/11 och 11/12 f. å. för frågans 
utredning, det leveransanbud, som Trelleborgs ångkvarn lämnat, återtogs, 
hvadan sedan ingen annan utväg fanns än att vända sig till Statens 
Lifsmedelskommission, hvil- ket ock i god tid gjordes, men att man då nödgats 
att nöja sig med det pris, som Statens Lifsmedelskommission framdeles komme 
att närmare bestämma. 

Herr Berger betonade äfven, att vederbörande ej varit overksamma, och 
att deras förda digra korrespondens bäst utvisar hvilka underhandlingar som 
gjorts för att ernå lägsta möjliga pris. 

Herrar Gunnarsson och Tinggren ansågo, att saken nu ej gällde att tvista 
om smärre detaljer utan fordrade ett omedelbart afgörande, så att samhället 
tillförsäkrades ifrågavarande mjölparti. 

Herr Löfving föreslog, att mjölet om möjligt äfven säljes i poster på 
halfsäckar. 

Herr Sterner påpekade, att mjöllager bör reserveras i enlighet med hvad 
man tänkt sig från början, och att det tillses, att de mindre bemedlades behof af 
hvetemjöl blir tillgodosett samt yrkade att Stadsfullmäktige måtte besluta 
beviljandet af ett tilläggsanslag af 3,000 kronor för ändamålet på enahanda 
villkor som beslutet § 159 11/12  f. å. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta yrkande. 
Äfven beslöts att anmoda Drätselkammaren att på måndagen den 19 d:s till 

Statens Lifsmedelskommission telegrafremittera likviden för det inköpta 
mjölet. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeradt: 
B. P. JONSSON. 

MAGNUS RADHE. 
RAGNAR BERGER. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst ä Rådhuset torsdagen den 22 April 1915 kl. 2 e. m.; 
betygas 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri ivu. 



 

1915         Lysekils            N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 20 Maj 1915. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Anderson 
och Bovik. 

T. f. Borgmästaren Herr e. o. Hofrättsnotarien Josef Centerwall 
öfvervar förhandlingarna. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 70  
Till examensvittnen vid Lysekils samskolas realskoleexamen vår-

terminen 1915 utsagos i enlighet med Valkommitténs föreliggande förslag: 
Herrar Apotekaren R. Björkman, Telegrafkommissarien A. E. Sandsjö och 
Postmästaren L. H. Cervin samt till deras suppleanter Herrar Direktör 
Ragnar Berger och Ingeniören Fr. Edholm. 

§ 71  
Under § 37 V» d. å. till Drätselkammaren remmitterade ärendet om 

finansplan för staden under en tid af 5 år förelåg till behandling, och hade 
Drätselkammarens yttrande i ärendet jämväl inkommit. 

Drätselkammaren ansåg, att förslaget genom flera redan beslutade 
utgifter väsentligt rubbats, men att detsamma dock kan utgöra en god 
ledning vid upprättandet af utgifts- och inkomststat under de närmaste åren, 
och föreslog att Stadsfullmäktige med godkännande måtte lägga nämnda 
finansplaneförslag till handlingarna. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta Drätselkammarens 
uttalande. 
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§ 72  
Det under § 165 "A» 1914 till Vatten- och Kloakstyrelsen, Hamn- 

styrelsen och Byggnadsnämnden remmitterade ärendet om kloakledningars 
utdragande vid Rosvikstorg och kaj förelåg till behandling och upplästes de 
inkomna yttrandena från Vatten- och Kloakstyrelsen, Hamnstyrelsen och 
Byggnadsnämnden, hvilka samtliga tillstyrkte. 

Arbetet skulle enligt Stadsingeniörcns kostnadsförslag uppgå till 
kronor 1,600: —. 

Herr Radhe yrkade bifall till utförandet af nämnda arbete, och att 
Hamnen och Staden betala hälften var af kostnaderna. 

Herr Sterner beklagade, att Hamnstyrelsen var emot genombrytning af 
piren, yrkade bordläggning och återremiss till Hamnstyrelsen för utredning 
af dylikt genombrott och kostnaderna därför. 

Herr Radhe understödd af Herr Gunnerson yrkade ärendets afgörande i 
dag utan samband med frågan om genombrott af piren. 

Då Herr Ordföranden, sedan öfverläggningen förklarats afslutad, 
framställt proposition på bifall till hvartdera af de båda yrkandena, å ena 
sidan Herr Sterners om bordläggning och remiss till Hamsty- relsen och å 
andra sidan Herr Radhes om ärendets afgörande i dag samt förklarat det 
senare yrkandet med öfvervägande ja besvarat, begärdes votering framställd 
enligt följande voteringsproposition, som godkändes: 

Den, som bifaller Herr Radhes yrkande om frågans afgörande i dag, 
röstar: ja; 

Den, det icke vill röstar: nej; 
Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Sterners 

yrkande om ärendets bordläggning och remiss till Hamnstyrelsen. 
Omröstningen utföll så att 18 ja-röster afgåfvos mot 3 nej-röster 

hvadan Stadsfullmäktige beslutat ärendets afgörandej ^dag. 
Härefter beslöto Stadsfullmäktige utdragandet af nämnda kloak-

ledningar vid Rosvikstorg och kaj, samt att kostnaderna för arbetet delas lika 
mellan hamnen och staden. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 73  
För afgifvande af förslag till förklaring med anledning af det hos 

Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohuslän af Herr 
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Konsul Magnus Radhe öfverklagade beslutet om införande af ordnings-
föreskrifter för hållande af fjäderfä i Lysekil hade Stadsfullmäktige den 8 
april detta år tillsatt en kommitté bestående af Herrar Fritz Liisch, John 
Sterner och B. P. Jonsson. 

Till dagens sammanträde hade denna kommitté inkommit med nämnda 
förslag, hvaraf efter vederbörlig motivering framgick, att beslutet i laga 
ordning tillkommit, hvarför Konungens Befallningshafvande måtte täckas 
lämna besvären utan afseende och stadfästa Stadsfullmäktiges berörda beslut 

Stadsfullmäktige beslöto att godkänna kommitténs förslag till för-
klaring såsom sitt eget uttalande i saken att till Konungens Befall-
ningshafvande i Göteborgs och Bohuslän öfverlämnas. 

§ 74  
Revisionsberättelse öfver Hamnstyrelsens räkenskenskaper och 

förvaltning för år 1914 förelåg så lydande: 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räken-

skaper och förvaltning för år 1914 få härmed afgifva följande 

Revisionsberättelse. 
Enligt pr 31 december 1914 upprättat bokslut visa räkenskaperna 

följande: 
I. Inkomster. 

Uppbörd för fartyg ...............................  Kr.8,136:01 
„ „ passagerareångare . . „ 9,624:97 
„ „ varor .................................... „ 12,868:67 
I . „ planlegor ............................. „ 900:81 

Diverse .................................................................   61: — Kr. 31.591:46 
II. Utgifter. 

Hamnkaptenens lön .................................Kr. 1,650: — 
„ provision .... „ 98:51 

Hamnlotsens lön .................................. „ 400: — 
Hamnkassörens provision .... ,, 1,562:72 

Transport 3,711:23 
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Transport 3,711: 23  

Räntor ...................................................  Kr. 1,285: 17  

Underhåll af bryggor .............................  „ 306:39  

„ „ båthamnen ........................  „ 56: —  

Inbetalt till stadskassan .........................  „ 7,100: -  

Diverse utgifter ..................................... „ 4,891:86  

Arets vinst (öfverförd till kapitalkonto) „ 14,240:81 Kr. 31,591:46 

IIL Utgående balanskonto. 
 

a) Tillgångar.   

Kassabehållning .................................... Kr.   237:08  

Inventarier ............................................  „ 8,433: —  

Kajunderdersök. Sillgränd—Slätteskär „ 2,023:73  

Båthamnen ...........................................  „ 451:99  

Tullpackhuset .......................................  „ 4,572:30  

Kajanläggningen i Sillgränd . . . „     41,098:84  

„ i Rosvik .... „     21,036:78  

Förlängning af Kol bryggan .... „ . 540: 76  

Kajförslaget i Norra Hamnen . . . „ 1,215:60  

Utfyllnaden i Sillgränd .........................  „ 6,432:51  

Stensättningen i Rosvik........................  „ 6,987:60  

Kajarbetet Sillgränd—Lysells brygga „     51,000: —  

Materialboden vid Hamnkontoret . . „ 429:63  

Pålvirkeskajen i Norra hamnen . „ 4,777:69  

Piren i Vadet ........................................  „ 1,062: -  

Bryggan vid järnvägsstationen . . „ 702:91  

Småbryggor i Vadet .............................  „ 74:25  

Förlängning af ångbåtsbryggan . . „ 50: —  

Utfyllnaden i Norra hamnen . . . „ 1,111:36 Kr. 151,238:03 
b) Skulder.   

Kreditivskuld ........................................  Kr. 35,299:98  

Lån i Lysekils Sparbank .... „ 40,000: —  

Kapitalkonto .........................................  „ 75,938:05 Kr. 151,238:03 

Räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet, in-och utbetalningar 
försedda med vederbörliga verifikationer, och då någon 



 

1915 den 20 Maj. 

anledning till anmärkning äfven i öfrigt icke förekommit, få revisorerna 
tillstyrka ansvarsfrihet för 1914 års förvaltning, 

Revisorerna anse, att för kommande år bör styrelseberättelse upprättas.
Lysekil den 20 april 1915. 
ERIC BLOMBERG. C. G. RUNDGREN. 

ERIC HALLGREN. 

Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattade och beslöto tillika att hädanefter äfven styrelseberättelse skall 
föreligga samtidigt med revisionsberättelsen. 

§ 75  
Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige gjort framställning om 

dess yttrande för vinnande af klarhet beträffande rättighet till utfyllnad i 
Vadet. 

Genom tvenne protokollsutdrag af respektive 15 och 22 april detta år 
påvisade Drätselkammaren vägande skäl för att saken tarf- var utredning. 

Herr Berger fann, att saken har stor betydelse, och att något måste göras 
däråt, samt att det klargöres hvilket område som ligger under Hamnstyrelsen 
och hvilket som ligger under Drätselkammaren, föreslog i ärendet följande: 

Att utan att uttala sig om beskaffenheten af de fyllnadsämnen, som 
blifvit utlagda på utsidan af järnvägens område, för sin del anse lämpliga de 
tillstånd, som Drätselkammaren lämnat Fabrikör Otto Bovik och som 
Hamnstyrelsen genom sin ordförande lämnat Byggmästaren Oscar Wallén 
att medelst aflastande af sådana fyllnadsämnen, som lagen tillåter, deltaga i 
arbetet för den beslutade och af Kungl, Lotsstyrelsen bifallna utfyllnaden i 
hamnen; 

att uttala nödvändigheten för staden att hafva en lätt tillgänglig plats i 
södra hamnen, där sten, grus, jord och rester af byggnadsmaterial kunna 
utfyllas, hvilket tillika blir för staden nyttigt genom vinnande af utrymme 
vid hamnen; 

att remittera Drätselkammarens framställning angående ofvan- nämnda 
område vid stranden till Hamnstyrelsen för yttrande; 
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att sedan detta yttrande inkommit, tillsätta en kommitté af fem personer för 
afgifvande af fullständigt förslag til! dc områden, som skola ligga under 
Hamnstyrelsens förvaltning samt 

att uppdraga åt valkommittén att uppgöra förslag till ledamöter i denna 
kommitté. 

Herr Radhe yrkade afslag på Herr Bergers förslag med undantag för 
remissen till Hamnstyrelsen af Drätselkammarens framställning, yrkade vidare 
att detta äronde sammanslås med ärendet under N:o 18 i dagens 
föredragningslista på grund af deras nära samband samt påpekade att det är 
Ilainnstyrelsen, som har öfverinseende öfver nämnda område i Vadet. 

Herr Sterner yttrade, att äfven om Hamnstyrelsen hade ett dylikt 
öfverinseende så hade dock Stadsfullmäktige icke frånhändt sig rätten till 
ifrågavarande område, yrkade bifall till Herr Bergers förslag. 

T. f. Borgmästaren, Herr e. o. Hofrättsnotarien Centerwall, upplyste att år 
1913 hade Magistraten efter samråd med Drätselkammaren anvisat tvenne 
afstjälpningsplatser nämligen Slätteskär och Grönviksbukten. 

Herr Ljungberg häfdade den uppfattningen, att man ansett det lofligt att 
utfylla i Vadet och understödde därför Herr Bergers yrkande. 

Herr Gunnerson uppfattade saken, som om Drätselkammaren önskade 
förvalta någon del af hamnens område, understödde Herr Radhes yrkande. 

Herr Wallén framhöll nödvändigheten af att staden erhåller en 
utfyllnadsplats på nära håll och förordade Vadets lämplighet. 

Herr Tinggren yttrade att berörda förhållanden snarast möjligt böra ordnas 
för undvikande af trakasserier. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige att afslå 
Herr Radhes yrkande om ärendets sammanslagning med ärendet under punkt 18 
se § 87 här nedan. 

Härefter beslöto Stadsfullmäktige att bifalla Herr Bergers förslag. 

§ 76  
Drätselkammaren anhöll om bemyndigande att till Herr J. G. Karlson få 

försälja tomten emellan Carl Johanssons och Axel Gewalts 
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tomter - till ett pris af två kronor och 50 öre (2:50) pr kv.-aln. Tomtens areal 
utgör cirka 458,a kv.-mt. 

Byggnadsnämnden hade tillstyrkt ansökningen. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla Drätselkammarens anhållan. 

§ 77  
Herr Stadsfogden Vikt. Hyllengren hade begärt att få köpa tomt- dél intill 

tomterna 79 och 80 och utgör arealen 107 kv.-meter. 
Byggnadsnämnden hade hos Drätselkammaren tillstyrkt denna försäljning, 

men därjämte påpekat, att staden samtidigt borde för- värfva den del af tomten, 
som enligt nya stadsplanen skall ingti i Kungsgatan. 

Drätselkammaren hade underhandlat om dylikt markutbyte med Herr 
Stadsfogden Hyllengren, som därvid uppställt följande villkor: 

Staden betalar för eventuellt byte af tomtdelar kronor Ettusen (1,000) i 
mellanafgift. 

Gatudelen åt Kungsgatan disponeras af Stadsfogden och hans Fru under 
deras lifstid, dock minst på 10 år. 

Nämnda byte sker utan skyldighet för sökanden att lösa gatu- mark i 
Kungsgatan. 

Helst skulle dock Stadsfogden önska köpa tomtdelen, som han värderat till 
cirka 1,000 kronor. 

Skulle ej något af ofvanstående t ven ne alternativ kunna antagas, skulle 
sökanden vara villig att för en rimlig afgift arrendera området ifråga. 

Drätselkammaren, som ansåg dessa villkor oacceptabla, hade af- styrkt 
köpet, men förordat utarrendering af nämnda område på 10 år mot en afgift af 40 
kronor pr år beräknat samt på villkor, som bestämts i de af Stadsfullmäktige 
godkända kontrakten för tomtarrenden. 

Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
Herr Gunnerson yrkade bordläggning. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Sterners yrkande att bifalla 

Drätselkammarens förslag 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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§ 78  
Föredrogs skrifvelse från kyrkostämmans ordförande med stämmans 

svar på Stadsfullmäktiges skrifvelse innehållande villkoren, på hvilka 
staden ville öfverlåta jord till ny begrafningsplats. 

Stadsfullmäktige hade förbehållit sig, att staden skulle få disponera 
marken vänster om vägen för allmänt ändamål, intill dess kyrkorådet nödgas 
taga området i besittning för kyrkogård. 

Detta villkor i köpet ville kyrkostämman ej ingå på utan fordrade att 
församlingen från den dag, köpet afslutats, skulle hafva ensam 
dispositionsrätt till hela det inköpta området. 

Herr vice Ordföranden yrkade, att Stadsfullmäktige måtte frångå sitt 
ofvannämnda förbehåll och bifalla den nu af kyrkostämman gjorda 
framställningen. 

Herr Luckey understödde detta yrkande med det tillägg, att tvenne 
åbyggnader, 1 mangårdsbyggnad och 1 lada, som finnas å området, äfven 
måtte för den fastställda köpesumman kronor 9,000: — i köpet ingå. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr vice Ordförandens 
yrkande jämte det af Herr Luckey föreslagna tillägget. 

§ 79  
Från Svenska Stadsförbundet föredrogs skrifvelse med anhållan, att 

Lysekils stad ville utse ett ombud till Svenska Stadsförbundets andra 
kongress i Malmö den 3 September 1915. 

Stadsfullmäktige beslöto att utse ett ombud att representera staden vid 
nämnda kongress och utsågs härtill Ordföranden Herr Kyrkoherden Fritz 
Lusch med Herr Förvaltaren John Sterner som suppleant. 

Såsom representationskostnader anslogs på Herr Radhes yrkande 100 
kronor att tagas af medel för oförutsedda utgifter. 

§ 80- 
Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag hade 

inkommit skrifvelse med anhållan om instruktioner för nästa bolagsstämma 
jämte Drätselkammarens och Valkommitténs yttranden. 
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Drätselkammaren hade beträffande arvoden åi styrelseledamöter, 
styrelsesuppleanter och revisorer i Lysekils Järnvägsaktiebolag föreslagit: 

Styrelseledamot 150 kr. årligen jämte fria resor i bolagets ärenden. 
Styrelsesuppleant vid inkallelse 10 kr. pr dag jämte fria resor i bolagets 

ärenden. 
Revisorer 100 kr. årligen. 
Herr Radhe yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
Herr Lidell yrkade, att arvode för suppleant utgår med kronor 15 pr 

sammanträde. 
Herr Berger yrkade, att inga andra än de nämnda arvoden må till 

styrelseledamöter och deras suppleanter utgå. 
Med dessa båda föreslagna ändringar beslöto Stadsfullmäktige antaga 

Drätselkammarens förslag och att uppdraga åt stadens ombud vid Lysekils 
Järnvägsaktiebolags stundande ordinarie bolagsstämma att föreslå arvoden 
enligt ofvanstående beslut. 

Som ledamöter i järnvägsbolagets styrelse hade valkommittén föreslagit 
Herrar Konsul Aug. Lysell, Borgmästaren Axel Sundberg, Fabrikören J. E. 
Lindbom och Kyrkoherden Fritz Lusch samtliga i Lysekil samt f. 
Riksdagsmannen Oscar Olsson i Broberg med Herrar Rörläggaren C. V. 
Granberg, Direktören L. Laurin, Bryggeriägaren Gust. Karlson, Handlanden 
Hj. Carlson samtliga i Lysekil samt Landt- brukaren G. Hjorth i Broberg såsom 
suppleanter. 

Valkommittén hade föreslagit till revisorer: Kamreraren C. F. Lidell och 
Förvaltaren John Sterner med Herrar Inspektören Axel W. Christenson och 
Kaptenen Aug. Kihlberg såsom suppleanter. 

Genom sluten omröstning uppsattes följande till ledamöter i järn-
vägsbolagets styrelse: 

Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Fabrikören J. E. Lindbom, 
Kyrkoherden Fritz Lusch och f. Riksdagsmannen Oscar Olsson i Broberg 
hvardera med 22 röster samt Herr C. G. Tinggren med 7 röster. 

Närmast i röstetal kommo Herrar L. Laurin med 6, Gust. Karlson med 5 
och Konsul Aug. Lysell med 4 röster. 

Herr Radhe beklagade valets utgång, att Konsul Lysell blifvit satt utanför 
styrelsen, och beslöto Stadsfullmäktige, på Herr Radhes förslag, att i dagens 
protokoll uttala sitt tack tilll Herr Konsul Aug. 
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Lysell för all den uppoffring och det myckna arbete, han nedlagt för 
åstadkommandet af järnvägen (ill Lysekil. 

Som styrelsesuppleanter uppsattes Herrar Direktören L. Laurin, 
Rörläggaren C. V. Granberg, Bryggeriägaren Gust. Karlson, Handlanden 
Hjalmar Carlsson och Landtbrukaren G. Hjorth i Broberg. 

Dc fyra förstnämnda skola vid förfall ersätta de fyra styrelseledamöterna 
från Lysekil och Herr Hjorth skall ersätta Herr Oscar Olsson i Broberg. 

Revisorer och deras suppleanter valdes i enlighet med ofvan- nämnda 
förslag från valkommittén. 

Åt stadens ombud vid nämnda bolagsstämma uppdrogs jämväl att rösta i 
enlighet med ofvanstående af Stadsfullmäktige antagna förslag till funktionärer. 

§ 81  
Herr Konsul Magnus Radhe hade inkommit med motion om höjning af 

lönen till stadens arbetsförman Carl Johansson med 300 kr. årligen att beräknas 
från 1 Maj d. å. 

Herr Ordföranden hade remitterat motionen till Drätselkammaren samt 
Vatten- och Kloakstyrelsen för deras yttranden, hvilka nu förelågo. 

Drätselkammarens yttrande innefattade: 
Att Drätselkammaren, som den 30 mars detta år behandlat ansökan från 

arbetsförman Johansson om löneförhöjning, afstyrkt densamma då tiden för 
dylikt var synnerligen olämplig, men att Drätselkammaren dock ej hade något 
emot, att Johansson i höst återkommer med ny ansökan; 

Att Drätselkammaren nu hos Stadsfullmäktige tillstyrkte höjningen af 
arbetsförman Johanssons lön med 300 kronor årligen från och med den 1 januari 
1916, samt att Johansson för innevarande år på grund af nit och intresse för 
stadens arbeten och då lönen varit liten tillerkännes en gratifikation af 150 kr. att 
tagas af medel för oförutsedda utgifter och att i likhet med lönen ubetalas 
månadsvis i förskott från den 1 inst. juli, därjämte uttalade Drätselkammaren 
önskvärdheten af att nu 3 månaders ömsesidig uppsägningstid för 
Arbetsförmannen bestämmes. 
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Vatten- och Kloakstyrclsen hade intet att erinra mot en dylik 
löneförhöjning, men ansåg tillika att ärendet ej låg inom styrelsens befogenhet 
att afgifva yttrande öfver. 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla motionen i enlighet med de grunder, på 
hvilka Drätselkammaren tillstyrkt densamma, och beslöts äfven att 
ofvannämnda uppsägningstid hädanefter skall tillämpas. 

§ 82  
Föredrogs skrifvelse från Pensionsnämndens Ordföranden om ett 

förslagsanslag af 75 kronor till bestridande af kostnaderna för läkare-
undersökning af vissa meddellösa pensions- och pensionsunderstöds- sökande. 

Drätselkammaren, dit ärendet af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige 
remitterats, hade afgifvit följande yttrande: 

Att då de personer, som söka pension eller pensionsunderstöd i regel äro 
mindre bemedlade och således pensionsstyrelsen delvis trätt i fattigvårdens 
ställe och däraf föranledes minskning i vederbörande läkares arbete för 
fattigvården, så anser Drätselkammaren med stöd af gällande instruktion för 
stadens läkare, §§ 4 och 13, att dylik undersökning bör af 2:dra Stadsläkaren 
förrättas utan afgift. 

Herr Radhe yrkade bifall till den af Pensionsnämnden gjorda 
framställningen. 

Herrar Hörman och Thorsson yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med sistnämnda yrkande. 

§ 83  
Fru Malin Warholm ansökte om afskrifning af hennes aflidnes mans 

kommunalutskylder kr. 20:05 för 1914 att utgå 1915. 
Drätselkammaren hvars yttrande Herr Ordföranden begärt hade tillstyrkt 

nämnda afskrifning och beslöto Stadsfullmäktige i enlighet härmed. 

§ 84  
A. Mellgren Färgaregatan 3, hade hos Drätselkammaren begärt, att 

densamma hos Stadsfullmäktige måtte utverka, att hans tomt- arrende under 
hans lifstid måtte bibehållas i kr. 41 pr år. 
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Drätselkammaren beslöt, att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige och 
där tillstyrka att nämnda arrende tills vidare utgår efter följande 
beräkningsgrund. 

Att tomtens värde beräknas till 2 kr. pr kv.-aln i stället för antagna 
kronor 2: 50 då arrendet efter 4 % utgör 85: 92 i stället för   107: 40. 

Herr Tinggren fann det egendomligt, om man redan nu skulle börja att 
nedsätta de så nyligen fastslagna tomtarrendena. 

Herrar Radhe och Lidell yrkade däremot bifall till Mellgrens ansökan. 
Då Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till å ena sidan 

Mellgrens ansökan, å andra Drätselkammarens framställning i ärendet och 
därvid förklarat Mellgrens ansökan med öfvervägande ja besvarad, begärdes 
votering, som framställdes enligt följande voterings- proposition, som 
godkändes: 

Den, som bifaller Mellgrens ansökan röstar: ja; Den det icke vill röstar: 
nej; Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med 
Drätselkammarens framställning. 

Omröstningen utföll så, att 10 ja- och 12 nejröster afgåfvos hvadan 
Stadsfullmäktige alltså beslutat i enlighet med Drätselkammarens 
framställning. 

§ 85  
Stadsfiskalen hade genom skrifvelse meddelat Drätselkammaren, att 

flera af poliskonstaplarna inkallats till militärtjänstgöring och samtidigt 
hemställt att beslut måtte fattas, huru under deras frånvaro dem tillkommande 
aflöning skall utgå. 

Drätselkammaren hade beslutat, att med ärendet till Stadsfullmäktige 
ingå och där förorda, att polismans aflöning under militärtjänstgöring 
utbetalas med afdrag af tjänstgöringspengar, som utgöra 30 % af lönen. 

På Herr Radhes yrkande beslöto Stadsfullmäktige bifalla Drätsel-
kammarens nämnda förslag. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
§ 86  

Föredrogs A. B. Öhnbergs skrifvelse till Drätsekammaren om 
Hamnstyrelsens föreläggande att borttaga utbyggnad vid Öhnbergs fabrik. 
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Drätselkammarens föreliggande yttrande i ärendet innehöll följande: 
Att Öhnbergs begäran att få hafva kvar nämnda utbyggnad borde 

villfaras; 
Att hänskjuta saken till Stadsfullmäktiges afgörande; 
Att Öhnberg tillsvidare med 3 månaders uppsägning från stadens sida 

får hafva kvar ifrågavarande utbyggnad, men att senast 3 månader efter 
eventuell uppsägning Öhnberg på egen bekostnad skall hafva borttagit 
byggnaden och afröjt platsen, samt att sökanden äfven vidtager de 
anordningar, som från hälsovårdssynpunkt kunna anses erforderliga för 
platsen ifråga. 

Herr Radhe fann det egendomligt, att Drätselkammaren kunde 
tillstyrka att dylikt skjul kunde få kvarstå, synnerligen somdetlåge i gata 
enligt nya stadsplanen och meddelade, att från början hade .detta skjul legat 
i vatten, men att nu en del af platsen utfyllts, och -hade Öhnberg i öfrigt tagit 
sig dubbelt större område, än han från början af Hamnstyrelsen erhållit löfte 
till samt yrkade i följd af anförda skäl afslag på Drätselkammarens förslag. 

Herrar Luckey, Berger, Aug. Mattsson och Lindbom yrkade bi- fall till 
Drätselkammarens förslag. 

Herr Aug. Mattsson gjorde äfven det tillägg till sistnämnda yrkande, 
att uppsägningstiden bestämmes till 6 månader. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige med 
den af Herr Aug. Mattsson förslagna ändringen att bifalla Drät-
selkammarens ofvannämnda förslag. Mot detta beslut reserverade sig Herr 
Radhe på grund af att berörda utbyggnad ligger i gata enligt § 87 den nya 
stadsplanen. 

§ 87  
Från Herr Konsul Magnus Radhe hade följande motion inkommit: 

Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
För att kunna ordna den utfyllda delen av s. k. Vadet söder om 

järnvägsområdet och komplettera detsamma i rak linie till Richters magasin 
samt förse utfyllnaden med en strandskoning och då detta bör verkställas av 
Hamnstyrelsen att successivt utföras, får jag föreslå; ... ___ .- .... 
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Att å utfyllnaden, som förut ställts till 
Hamstyrelsens förfogande, avtaga en körbana 
till godsmagasinet och Richters fabrik av 5 
meters bredd räknat från järnvägens staket i 
rak linie och att denna körbana icke ingår i 
hamnens underhållsskyldighet. 

I norra hamnen har Hamnstyrelsen låtit utfylla och planera samt 
provisionelit anlagt strandskoning med trävirke eller s. k. brobänk söderut 
från piren, men då mycket återstår för att inom den fastställda kajlinien 
kunna åstadkomma en strandskoning, som möjliggör en förbindelse med vad 
som redan utförts till Mek. Verkstadens gräns, får jag likaledes föreslå: 

Att den utfyllnad i norra hamnen, som 
genom Hamnstyrelsens försorg redan blivit 
verkstäld och som kommer att ytterligare 
kompletteras, ställes under Hamnstyrelsens 
förvaltning och underhåll med undantag, dels 
av den gata, som enligt Stadsfullmäktiges 
fastställda stadsplan finnes angiven, och dels 
af Bansviksområdet, betecknat med tomt n:r 
1. 

Lysekil den 18 maj 1915. 
MAGNUS RADHE. 

Stadsfullmäktige beslöto remittera detta ärende till Hamnstyrelsen och 
Drätselkammaren. 

§ 88  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar 

Ljungberg och Gunnarsson. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Justeradt: 

FRITZ LUSCH. 
AXEL LJUNGBERG. 
H. J. GUNNARSSON. 



 

___________ 1915 den 20 Maj. _____________________ 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset Lördagen den 29 Maj 1915 kl. 1 e. m.; 
betygas. 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1915. 



 

1915 -           Lysekils           N:r 7 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 28 Juni 1915. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Radhe, 
Gunnerson, Lidell, Löfgren och Tinggren 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 89. 
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Laurin och 

Lindbom. 
§ 90. 

Under § 107 den 3 Sept. 1914 till Brandkommittén remitterade ärendet, 
Magistratens utlåtande med anledning af Stadsfullmäktiges den 30 December 
1913 gjorda hemställan om förslag till bättre anordning och kontroll ifråga om 
nattpatrulleringen härstädes föredrogs jämte följande från Brandkommittén nu 
inkomna yttrande: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Sedan Herrar Stadsfullmäktige infordrat den s. k. brandkommitténs 

yttrande öfver Magistratens utlåtande angående nämnda kommittés förslag till 
effektivare polisbevakning inom staden nattetid, särskildt beträffande 
upptäckandet af eldsutbrott, få undertecknade vördsamt anföra: 

Magistraten framhåller såsom det mest i ögonen fallande i vårt förslag att 
vi icke angifvit i hvad mån brister i bevakningen föreligga. — Skäl till kritik ha 
ingalunda saknats, hvarom polisförhörsprotokollen öfver senaste eldsvåda bära 
nogsamt vittnesbörd. Att den beordrade profallarmeringen 3 gånger i veckan, 
som handhafves 
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af å poliskontoret tjänstgörande konstapel och som en viktig faktor måste ingå i 
brandbevakningssyslemet, ofta uteblir, vittnar heller icke fördelaktigt om 
brandbevakningstjänstens uppehållande. Kommittéra- de anse emellertid det 
viktigare att söka åstadkomma bättre effektivitet än att kritisera det som varit. 

Såsom skäl för att de 3 bevakningsdistrikten vore tillfyllest anför 
Magistraten att vid ett eldsutbrott skedde upptäckten af polisen, vid ett var denno 
så nära brandstället att han vid upptäckten genast kunde slå allarm. Vid alla 
öfriga eldsvådetillfällen var polisen framme vid eldhärden före brankåren. —
Med kännedom om att flertalet brandsoldater bo å Kronberget, hvarifrån de efter
larmgifningen ha alt i brandstationen i Rosvik afhämta eldsläckningsattiraljen, af 
hvilken en väsentlig del måste framföras till eldhärden med handkraft, vore det 
högst underligt om icke den patrullerande polisen under hela den härför åtgångna 
tidsrymden skulle framkommit till brandplatsen. Vi anse Magistratens 
motivering för tre distrikts bibehållande icke tillfyllest. 

Magistraten tillvitar kommittén att i sin uppgift om de respektive 
polisstyrkorna i Varberg och Alingsås icke ha medräknat en öfverkonstapel i 
hvar af dessa städer. — I de af oss från vederbörande stadsfiskaler erhållna, här 
fogade uppgifter angående respektive städers polisstyrkor finnes ingen 
öfverkonstapel upptagen och häraf måste följa att om någon öfverkonstapel 
finnes i dessa städer, patrullerar denne icke utan bestrider den kontrolltjänst, som 
i vår stad åligger stadsfiskalen. I det af Magistraten uppgifna antalet poliser i 
Lysekil torde icke medräknats polisen å Slätten, som emellanåt tjänstgör inom 
staden. 

Vid Magistratens meddelade uppgift angående det stora antalet brottmål i 
Lysekil år 1912 torde dock afseende böra fästas vid det under detta år pågående 
järnvägsbygget inom staden och dess närhet medförande en massa vilda och 
oroliga individer, som särskild! efter aflöningar nog väsentligt bidragit till det 
stora antalet brottmål. Stadsfullmäktiges på sin tid uttalade önskemål om 
kraftigare polisbevakning å Landsvägsgatan torde nog äfven ha tillkommit med 
hänsyn till järnvägsbygget. 

Magistraten medgifver att kontrollen å nattbevakningen inom staden icke 
är tillfredsställande, men anser att enda möjlighet till förbättring härutinnan 
uppnås genom anställandet af öfverkonstapel, 
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hvaraf då måste följa att nuvarande system bör få fortgå till dess en 
öfverkonstapel anställes. — Kommitterade äro af annan mening och vidhålla 
sitt uttalande angående kontrollens införande, hvilket enl. kommitterades 
mening vore af god verkan. 

Magistraten anför som skäl mot kontrolluren att polismannen, om han vill 
försumma sin plikt, kan låta uret dragas af annan person. — Det har inträffat för 
icke länge sedan att patrullerande polis utan annan i sitt ställe tillbringat tiden 
för patrulleringen i sin bostad. Förutsattes att polisman efter kontrollurs 
införande anställer annan person att draga dessa ur, bör dock den sålunda legde 
personen lika väl som polisen kunna upptäcka eldsutbrott och vidtaga 
allarmeringsåtgärder. 

Den tid af dygnet, då bevakningen för eldfara bäst behöfves, är kl. 1—5 på 
natten, under hvilken tid samtliga större eldsvådor under de senaste 12 åren 
utbrutit inom staden. Under nämnda timmar torde oordningar kunna räknas till 
sällsyntheterna. 

För så vidt icke ordningens upprätthållande och bevakningen mot eldfara 
— båda lika viktiga för stadens innevånares trygghet — kunna fullt effektivt 
med nuvarande polisstyrka omhänderhafvas, hålla kommitterade före att frågan 
om återgång till nattvaktssystcmet, om ock med vissa ändringar, böra komma 
under Herrar Stadsfullmäktiges öfvervägande. Mot Magistratens indelning i 4 
bevaknings- distrikt ha kommitterade intet väsentligt att anföra. 

Lysekil den 28 Maj 1915. 
EMIL LÖFBERG. 

C. F. LIDELL. J. E. LINDBOM. 
OSCAR WALLÉN. L. LAURIN. 

Då detta yttrande lästs, föreslog Herr Borgmästaren Sundberg ärendets 
bordläggning, för att Magistraten måtte blifva i tillfälle att inkomma med vidare 
yttrande i ärendet. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta förslag. 

§ 91. 
Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktie- bolag, Herr 

Kyrkoherden Fritz Liisch, hade till Stadsfullmäktige skrif- 
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velse inkommit med begäran om förnyade instruktioner med afseen- de på 
följande nyinkomna ärenden till ordinarie bolagsstämma den 29 dennes 

1) förslag att aktieägare skola få resa fritt på bolagets järnväg i och för 
bevistande af bolagsstämmorna; 

2) ifrågasatt begränsning af rösträtten i enlighet med lagen den 12 aug. 
1910, att ingen må för egna eller andras aktier utöfva rösträtt för mer än ’/» af det 
å stämman företrädda aktiekapitalet; 

3) Kungl. Göta Hofrätts dom i målet rörande ränta på stadens 
expropriationsersättning (huruvida den bör öfverklagas eller icke). 

Ifrågavarande skrifvelse hade af Stadsfullmäktiges Herr Ordförande 
remitterats till Drätselkammaren för dess yttrande. 

Drätselkammaren hade beslutat föreslå Stadsfullmäktige, att ombudet får i 
uppdrag att å instundande ordinarie bolagsstämma yrka afslag å i punkt 1 
omnämnda förslag och beträffande förslaget i punkt 2 äfvenledes yrka afslag, då 
inga skäl tala för den ifrågasatta ändringen af bolagsordningen samt angående i 
punkt 3 nämnda Hof- rättens dom i målet rörande ränta på stadens 
expropriationsersättning, att staden för sin del ej bör gå till högre instans, då ringa 
utsikt finnes för ändring af domen, men att, om någon vidare åtgärd skall 
företagas, saken på nytt af järnvägsbolagets styrelse vid Rådstu fvu rätten 
upptages. 

Under den i ärendets tvenne första punkter uppkomna diskussionen yttrade 
sig: 

Herr Borgmästaren Sundberg: Att han vid affattandet af förslag till 
bolagsordning 1910 följt de gamla bestämmelserna, då den nya lagen ej trädt i 
kraft och den gamla ej innehöll någon dylik inskränkning i rösträtten. 

Kungl, Civildepartementet hade äfven godkändt bolagsordningen enligt 
förslaget, och något skäl att söka ändring af rösträtten förelåg ej från stadens sida.

Herr Sterner anslöt sig till Herr Borgmästarens yttrande och försäkrade, att 
minoriteten ej behöfde hysa farhågor för att staden komme att missbruka sin 
aktiemajoritet till andras förfång, samt att inga andra personer komme att inväljas 
i styrelsen än sådana, som vilja järnvägens bästa. 

Angående opinionsmötet i frågan om besättandet af styrelseplatserna 
påpekade talaren, att Herr Radhe å detta möte försäkradt 
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att han i Stadsfullmäktige varit för omval af den gamla styrelsen och äfven 
röstat på Herr Hjort till styrelseledamot, men egendomligt nog hade dock Herr 
Hjort ej i Stadsfullmäktige erhållit någon enda röst till nämnda mandat. Yrkade 
bifall till Drätselkammarens yttrande. 

Herr Berger: Att Stadsfullmäktige ej böra ingå på en dylik inskränkning i 
rösträtten, då staden är i sin fulla rätt att i järnvägsbolaget hafva mest att säga, ty
utan den stora insats Lysekil gjort i företaget hade det ej kunnat förverkligas, 
och staden hade likvisst iklädt sig en mycket stor risk. Äfven om det ej blefve 
någon utdelning på järnvägsaktierna, så hade dock icke landskommunerna 
bidragit med större belopp än att de hafva skäligt vederlag enbart i järnvägens 
tillvaro. Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt bifalla 
Drätselkammarens förslag beträffande punkterna 1 och 2 i skrifvelsen. 

Härefter behandlades punkt 3 i samma skrifvelse. 
Herr Anderson yrkade, att målet fullföljes hos Kungl. Majestät, då det ju 

ofta händer, att Hofrättens utslag där ändras, och det för öfrigt kunde se likgiltigt 
ut, om staden nu läte sig nöja som det vore.  _  

Herr Sterner, som ansåg att inga som helst utsikter funnos för ändring af 
domen hos Kungl. Majestät, men att järnvägsbolagets styrelse kunde taga upp 
målet på nytt vid Rådstufvurätten, hemställde till Herr Borgmästaren Sundberg 
att yttra sin åsikt i frågan. 

Herr Borgmästaren Sundberg afrådde att öfverklaga domen, då 
stäminobeslutet var olagligt, och enda vägen vore att ånyo ingå till en 
kommande bolagsstämma med förnyad framställning. 

Herr Sterner yrkade, att Stadsfullmäktige ej fullfölja processen, men att 
Stadsfullmäktige däremot borde till en kommande bolagsstämma inkomma med 
begäran om räntcersättning å expropriations- medlen. 

Då öfverläggningen rörande skrifvelsens 3:dje punkt förklarats afslutad, 
beslöto Stadsfullmäktige äfven att bifalla Drätselkammarens förslag därutinnan.

Enhälligt beslöts därjämte att bifalla Herr Sterners yrkande om att till en 
kommande bolagsstämma med Lysekils Järnvägs-A.-Bol. ingå med begäran om 
ersättning för ränta å expropriationsmedlen. 
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Härefter framställde Herr vice Ordföranden till Stadsfullmäktige förfrågan 
om huru ombudet skulle ställa sig till frågan oin ökning af bolagets aktiekapital 
med af expropriationsnämnden faststäldt värde för viss i anspråk tagen jord, och 
beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att lämna ombudet i uppdrag att i detta fall vid 
sagda bolagsstämma rösta i enlighet mod styrelsens förslag i frågan. 

Donna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 92  
Framlidne bryggeriägaren C. Th. Olsson hade instämt staden in- .för 

Tunge, Stångenäs etc. häradsrätt till den 7 nästkommande september med 
anledning af förhållanden beträffande Rotemyren. 

Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat stämningen till 
Drätselkammaren för dess yttrande, hvilket nu förelåg. 

Drätselkammaren beklagade, att stämningen tillkommit, då i densamma 
berörda områden äro föremål för expropriation från stadens sida, och föreslog att 
Stadsfullmäktige uppdraga åt Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
att svara i målet. 

Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att Stadsfullmäktige ej behöfdc 
bekymra sig om nämnda stämning, då stärbhusdelägame icke ämna att fullfölja 
målet, och vore det därför lämpligast, att då det vid häradsrätten uppropas, 
ingendera parten infinner sig, då målet således afskrifves. 

Herr Sterner, som yttrade sin tillfredsställse öfver Herr Borgmästarens 
meddelande, ansåg dock, att Stadsfullmäktige ändå borde öfverlämna saken till 
Vattenstyrelsen. 

Herr Laurin nämnde, att Vattenstyrelsen rådfrågat en jurist, för en 
eventuell process, och fann i likhet med Herr Sterner, att Stadsfullmäktige borde 
till Vattenstyrelsen uppdraga att taga hand om frågan och underhandla med 
stärbhusdelägame om uppgörelse. 

Stadsfullmäktige beslöto, att mod anslutning till Herrar Sterners och 
Laurins yttranden, Öfverlämna saken till Vattenstyrelsen. 

§ 93  
Konungens Befallningshafvande hade genom Magistraten infordrat 

Stadsfullmäktiges förklaring öfver Herr Konsul Manus Radhes besvär 
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öfver Stadsfullmäktiges beslut den 20 sistlidne maj om A. B. Öhnbergs 
utbyggnad. 

Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat besvärs- skrifvelscn 
till Drätselkammaren för dess yttrande. 

Drätselkammaren hade med anledning af ärendet beslutat, att hos 
Stadsfullmäktige anhålla, alt nedanstående förslag till förklaring måtte såsom 
Stadsfullmäktiges egen antagas att till Konungens Befallningshafvande genom 
Magistraten öfversändes: 

Till 
Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohuslän. 

Öfver Konsul Magnus Radhes bifogade besvär få Stadsfullmäktige i 
Lysekil härmed vördsamt afgifva följande förklaring och hemställa, att 
besvären måtte ogillas. 

Den af klaganden åberopade stadsplanen är icke fastställd och är för 
närvarande föremål för omarbetning på grund af framställda anmärkningar, 
hvarför den icke kan åberopas såsom något skäl. 

Att som klaganden säger, »planen hvad Nya Strandgatan beträffar icke helt 
kunnat genomföras» äger däremot sin riktighet, dels på grund däraf, att den icke 
är fastställd, dels äfven på grund där- af, att svårligen den nu lefvande 
generationen torde upplefva denna händelse, ehuru klagandens uttryck synes 
tyda på, att planen utom hvad Nya Strandgatan beträffar kunnat genomföras 
sedan den 11 september 1913 under den tid, Stadsfullmäktige väntat på 
fastställel- sen. Nu kan tänkas, att klaganden menar, att detta uttryck afser 
endast norra hamnen, men saken är i sådant fall alldeles densamma, ty äfven 
denna del kommer att få vänta länge på sin fullbordan. 

Att Stadsfullmäktige under dessa omständigheter tillåtit en person att 
hafva ett oansenligt brädskjul kvarstående något längre än hvad Hamnstyrelsen 
ansett lämpligt, torde ej kunna sägas öfverskrida fullmäktiges befogenhet. 

Klaganden anser det vara oriktigt att Byggnadsnämnden icke hörts, men, 
ehuru nämnden skall hafva sin beslutanderätt om nybyggnad, synes icke finnas 
något skäl att utsträcka den till yttrande, huruvida en byggnad får kvarstå på sin 
plats. Hade nu Hamnstyrelsen afslagit det framställda förslaget att borttaga 
skjulet, så hade det ju fått stå kvar, och klaganden vill således förmena 
Stadsfull- 
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mäktige den befogenhet, som han anser, att llamnstyrelsen i detta fall skulle 
ägt. Fullmäktige vilja naturligtvis icke härmed hafva velat säga sig hafva 
någon rättighet att själfva låta undanrödja andras byggnader. 

Af handlingarna synes det, som om klaganden själf icke anser, att 
ifrågavarande områdo hör till hamnen utan ondast berör trafiklederna till 
hamnen. I sådant fall torde knappast llamnstyrelsen vara rätta myndigheten 
att taga befattning därmed. 

Uttrycket i besvärsskriften »upplåta område för bebyggande å 
stadsplanen utlagd gata» är icke alls riktigt i detta afseende, ty här är det 
endast fråga om att låta en oansenlig lätt borttagen byggnad kvarstå någon 
kort tid, till dess platsen enligt Stadsfullmäktiges be- pröfvandc behöfvos för 
stadens egen räkning. Att så icke ännu är förhållandet, får väl anses framgå 
däraf, att beslutet fattades utan omröstning, och att ingen annan än klaganden 
hvarken yrkade af- slag eller reserverade sig. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt antaga Drätselkammarens 
ofvanstående förslag såsom sin egen förklaring i saken att till Konungens 
Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län öfver- sändas. 

§ 94  
Föredrogs och lästes Magistratens meddelande jämte Kungl. 

kungörelsen om ändrad lydelse af nådiga förordningen angående anskaffande 
af hästar och fordon för krigsmaktens ställande på krigsfot. 

Meddelandet lades till handlingarna. 

§ 95  
Drätselkammaren begärde, för flyttning af ett Herm tillhörigt uthus 

Gamla Strandgatan 60, ett anslag af kronor 300 att tagas af jord kassans 
medel. 

Denna flyttning var för gatureglering nödvändig, och hade Bygg-
nadsnämnden, enligt föreliggande utlåtande jämte skiss, anvisat annan plats 
för byggnaden, nämligen å tomtens södra sida. 

Stadsfullmäktige biföllo enhälligt Drätselkammarens begäran ifråga. 
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§ 96  
Revisionsberättelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverks räken skaper 

och förvaltning för år 1914 förelåg så lydande: 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Stads Elektricitets verks 

räkenskaper för år 1914 få härmed efter fullgjord! uppdrag af gifva följande 

Revisionsberättelse. 
Räkenskaperna u!visa följande: 

Tillgångar: 
Fastighet med maskiner ................................................... Kr. 142,820:26 
Ledningsnäten .  „ 42,784: 95 
Inventarier ..........................................................................,, 3,413: 77 
Mätare ................................................................................ „ 4,859:32 
Kassabehållning ..........................................................  ..........             290:40 
Innestående iBank å Löpande räkning .... „ 115: 12 
Smörjoljor .......................................................................... „ 86:96 
Brännoljor ...................................................................  ..........             893: 96 
Kol  .............................................................................  ..........               740: - 
Maskinförnödenheter ......................................................... „ 135:95 
Armatur .............................................................................. „ 6,642:96 
Fordringar enl. Reskontran ................................................ „ 30,909: 78 

Kronor 233.693: 43 
Skulder: 

Lån af Stadskassan ...................................................... Kr. 195,000: — 
Diverse personer enl. Reskontran ............................... „ 15,019:04 
Arets vinst ...................................................................  ..........          23,674:39 

Kronor 233,693: 43 
Vinsten hai’ uppstått å följande konti: 

Mätares ....................................................................... Kr.             996:42 
Armatur ....................................................................... „ 4,425:65 
Driftomkostnaders ......................................................  .........       18,252: 32 

Kronor 23.674: 39 
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Som räkenskaperna äro förda med ordning och reda samt försedda med 
fullständiga verifikationer och då anledning till anmärkning icke förekommit 
få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för vederbörande för den tid revisionen 
omfattar. 

Lysekil den 15 Juni 1915. 
K. FORSTRÖM. ELOF CORNÉR. 

Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade.
§ 97  

Herr Charles Backman anhöll i skrifvelse, att på grund af iråkade 
ekonomiska svårigheter, blifva befriad från uppdraget att vara suppleant i 
härvarande pensionsnämnd. 

Stadsfullmäktige biföllo denna begäran och lämnade tillika Val-
kommittén i uppdrag att föreslå ny suppleant i den afgångnes ställe. 

§ 98  
Utom föredragningslistan föredrogs en af Herr Direktör L. Laurin till 

Stadsfullmäktige inlämnad skrifvelse från innevånare och badgäster i Lysekil 
adresserad till Konungens Befallninghafvande i Göteborgs och Bohus län om 
upphäfvandet af förbudet att medelst automobil trafikera allmänna vägen 
mellan Lysekil och Munkedal. 

Sedan skrifvelsen lästs, yrkade Herr Laurin att Stadsfullmäktige måtte 
instämma i skrifvelsens syfte. 

Efter att flera talare yttrat sig i samma riktning till frågan som Herr 
Laurin, förklarades öfverläggningen afslutad, och beslöto Stadsfullmäktige 
enhälligt att instämma i ofvannämnda petitionsskrifvelse om upphäfvandet af 
förbudet mot automobiltrafik å sagda landsväg och att därjämte hos 
Konungens Befallningshafvande påpeka berörda vägs otillfredsställande skick.

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

Justeradt: AXEL HOLMQVIST. 
FRITZ LUSCH. 
L. LAURIN. 

J. E. LINDBOM. 



 

1915 den 28 Juni. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset onsdagen den 14 juli 1915 kl. 2 e. m.; 
betygas. 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lyseldlapoetena Tryckeri 1916.
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Stadsfullmäktiges Handlingar.

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i 
Lysekil sammanträde den 26 Juli 1915. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Radhe, 
Gunnerson, Aug. Mattsson, Anderson och Karlson samt utan anmälda 
förfall: Herrar Hörman och Bovik. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarne. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 90. 
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Wallén 

och Löfving. 
§ 100  

Från Magistraten anmäldes att, sedan Rektor Åke Wilson, som på 
därom gjord framställning, blifvit af Landshöfdingeämbetet entledigad från 
att vara ordförande i Lysekils Stads pensionsnämnd, Landshöfdingeämbetet 
förordnat suppleanten för ordföranden i sagdä pensionsnämnd Kamreraren 
Hugo Hallgren, Lysekil, samt Handlanden Hjalmar Carlsson, Slätteskär, 
Lysekil, att för tiden till och med den 31 december 1917, vara den förre 
ordförande och den senare suppleant för ordföranden i sagda 
pensionsnämnd. 

Anmälan lades till handlingarna. 

§ 101  
Med anledning af Doktor Riber Blumes skrifvelse till Pensions-

nämnden hade denna nämnd inkommit till Stadsfullmäktige med förnyad 
begäran om anslag för arvode till andre Stadsläkaren för intyg åt medellösa 
pensions-* och pensionsunderstödssökande. 
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Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
Drätselkammaren för dess yttrande, som nu förelåg och innehöll följande: 

»För att ej genom vidhållandet af synpunkterna å båda sidor utsätta 
pensions- och pensionsunderstödssökande för svårigheter med anskaffandet 
af läkareintyg, så vill Drätselkammaren, under afvaktan på ändrad 
instruktion för stadens läkare, och då arvodet sänkts till 3 kronor, hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka, att dylikt belopp för berörda intyg tillsvidare af 
staden till vederbörande läkare utbetalas, dock endast hvad gäller sökande, 
som äro helt och hållet obemedlade». 

Herr Ordföranden föreslog följande tillägg till Drätselkammarens 
yttrande: »men icke stå under fattigvårdens domvärjo». 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet 
med nyssnämnda tillägg. 

§ 102  
Drätselkammaren begärde ett anslag af kronor 300: — för uppförandet 

af ett uthus å den Norénska arrendetomten i stället för ett, som rifvits på 
grund af reglering samt att medlen anvisas att tagas af jordkassan. 

Stadsfullmäktige biföllo enhälligt denna framställning. 

§ 103  
Drätselkammaren anhöll om bemyndigande att få bortsälja maskinerna 

och tvenne förfallna träbyggnader å Grötö samt att få nedtaga 
fabriksskorstenen därstädes och försälja teglet. 

Denna sin begäran motiverade Drätselkammaren med att pengarna för 
eventuellt försålda tilhörigheter å Grötö så väl behöfvas för reparationer af 
därvarande brygga samt af byggnadernas tak. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bemyndiga Drätselkammaren att få 
vidtaga ofvan begärda åtgöranden. 

§ 104  
Från Byggnadsnämnden hade till Stadsfullmäktige framställning 

inkommit om vidtagande af vissa ändringar i stadsplaneförslaget med 
anledning af Kungl. Öfverintendentsämbetets erinringar, och föredrogs 
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nu detta ärende jämte samtliga till detsamma hörande bifogade handlingar. 
Stadsfullmäktige beslöto följande i ärendet: 
Att godkänna hvad byggnadsnämnden den 7 sistlidne juni föreslagit 

beträffande ändringarna uti byggnadsbestämmelserna och den förklarande 
texten å stadsplanekartan, 

samt att öfverlämna samtliga handlingarna i ärendet till Magistraten för 
vidare befordran till Konungens Befallningshafvande och Kungl. 
Ofverintendentsämbetet med anhållan om fastställelse å stadsplaneförslaget 
med tillhörande byggnadsbestämmelser i dess nu ändrade skick. 

§ 105 • 
Från Fabrikör C. Th. Olssons stärbhusdelägare hade till Vattenstyrelsen 

inkommit begäran att få sammankoppla vattenledning i Lysekils Bryggeri 
med stadens vattenledningsnät och att enligt mätare betala det vatten, som 
komme att från stadens ledning förbrukas. 

Vattenstyrelsen hade i ärendet fattat följande beslut, som genom 
protokollsutdrag af den 2 sistlidne juli förelåg: 

»Att bifalla berörda begäran och enligt mätare lämna vatten tillsvidare 
eller intill dess Stadsfullmäktige i ärendet beslutat. 

Kvantiteten af sålunda förbrukat vatten får likväl icke öfverstiga i1/» 
högst 2 kubikmeter pr dygn, och må reservlager af vatten på inga villkor från 
stadens vattenledning intagas. 

För ofvanstående medgifvande gäller i likhet med för öfriga förbrukare 
af stadens vattenledningsvatten för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
gällande reglemente och ordningsföreskrifter». 

Herr Laurin meddelade att bryggeriet för närvarande ej behöfver taga 
vattenledningsvattnet i anspråk, då det nu är tillräckligt med vatten i 
bryggeriets egna brunnar. 

På yrkande af Herr Ljungberg beslöto Stadsfullmäktige godkänna 
Vattenstyrelsens nämnda medgifvande att in tills vidare gälla. 

§ 106  
Från stadens ombud vid bolagsstämmorna i Lysekils Järnvägs-

aktiebolag, Herr Kyrkoherden Fritz Lusch, hade skrifvelse inkommit 
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med anledning af den vid senaste bolagsstämma bordlaga frågan om styrelsens 
fribiljetter. 

Skrifvelsen hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren för dess yttrande, hvilket nu förelåg och var af följande 
innehåll: J . 

»Drätselkammarens senaste stipulering, fria resor i bolagets ärenden, är 
precis densamma som för tvenne år sedan, men då redan den tiden såväl 
ordinarie styrelseledamöter som revisorer hade fribiljetter, så har 
Drätselkammaren ej något att däremot erinra, om detta förhållande vidare 
fortgår, men huruvida äfven styrelsesupple- anterna skola åtnjuta samma 
förmån, hänskjuter Drätselkammaren till Stadsfullmäktiges bedömande». 

Herr vice Ordföranden, som vid senaste bolagsstämman företrädt staden, 
hade då ej utan Stadsfullmäktiges hörande kunnat rösta för beviljandet af 
dylika fribiljetter, men yrkade nu bifall till Drätselkammarens framställning i 
ärendet med det tillägg att äfven styrelse- suppleanterna beviljas samma 
förmån. 

Herr Wallén ansåg däremot, att då ingen ersättning för kommunala 
förtroendeuppdrag utgår, böra ej heller styrelseledamöter och revisorer hafva 
fria resor å ifrågavarande järnväg, hvilket i öfrigt ej heller järnvägens ekonomi 
tillåter samt yrkade därför på vidhållandet af Stadsfullmäktiges senaste beslut i 
ärendet, fria resor endast i bolagets angelägenheter. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden efter 
framställd proposition på bifall till hvartdera äf dessa båda yrkanden förklarat 
Herr vice Ordförandens vara med öfvervägande ja besvarat, begärdes 
votering, som framställdes enligt följande voterings- proposition, hvilken 
godkändes: 

Den, som bifaller Herr vice Ordförandens yrkande röstar: ja; den det icke 
vill, röstar: nej; vinner nej hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr 
Walléns yrkande. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: Herrar vice Ordföranden, 
Löfving, Ljungberg, Gunnarsson, Löfgren, Berger och Ord- 
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föranden, ja; men Herrar Luckey, Wallén, Oscar Mattsson, Torsson och 
Tinggren, nej. 

Herrar Lindbom, Sterner, Laurin, Lidell och Granberg deltogo ej i 
omröstningen. 

Med 7 röster mot 5 hade Stadsfullmäktige alltså beslutat bifalla Herr 
vice Ordförandens yrkande att uppdraga åt stadens ombud vid Lysekils 
järnvägsaktiebolags bolagsstämmor att vid nämnda järnvägsaktiebolags 
bolagsstämma den 29 dennes rösta i enlighet med Drätselkammarens 
ofvanstående förslag med tillägget om fri biljetter äfven för 
styrelsesuppleanterna. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 107  
Hamnstyrelsen anhöll om bemyndigande att på hamnens bekostnad få 

stensätta kring stickspåret vid nya kajen i södra hamnen, och skulle 
kostnaden för dylik stensättning uppgå till kronor 3,000. 

Ärendet bordlädes för att i laga ordning behandlas vid ett senare 
sammanträde. 

§ 108  
Herr Ordföranden framställde till Stadsfullmäktige med anledning af 

de två förfall vid dagens sammanträde som icke blifvit anmälda huruvida 
böter i dylikt fall skulle vid sammanträdet ifråga bestämmas eller icke. 

Ärendets afgörande uppsköts till nästa sammanträde. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

OSCAR WALLÉN. 
O. G. LÖFVING. 
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AU ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset torsdagen den 5 Aug. 1915 kl. 2 e. 
m.; betygas 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysetllsposteiis Boktryckeri 1916. 



 

1915           Lysekils            N:R 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 5 Oktober 1915.

Frånvarande med anmäldt och godkändt förfall var Herr Löfgren. 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarne. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 109  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Berger 

och Granberg. 
§ 101. 

Från § 107 den 26 sistlidne juli bordlagda ärendet, Hamnstyrelsens 
begäran om bemyndigande att på hamnens bekostnad få stensätta kring 
stickspåret vid nya kajen i södra hamnen samt att för sagda ändamål få 
upplåna högst Kronor Tretusen (3,000), föredrogs. 

Herr Sterner yrkade bifall till framställningen och tillfrågade Herr 
Radhe såsom hamnstyrelsens ordförande om ej spåret kunde läggas närmare 
kajkanten. 

Herr Radhe meddelade, att man, innan beslut fattades, noga öfvervägt 
att anbringa spåret längre ut, men att detta dels skulle ställt sig vida dyrare 
emedan kajkanten då måst förstärkas och dels blifvit ofördelaktigt, med tanke 
på anskaffandet af en flyttbar kran. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla Hamnstyrelsens ifråga-
varande begäran. 

§ 111. 
Det från § 108 den 26 sistlidne juli uppskjutna ärendet, huruvida böter 

skulle utdömas med anledning af de tvenne förfall vid 
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sagda sammanträde, hvilka icke anmälts, upptogs nu till af- görande. 
Herrar Hörman och Bovik, hvilka saken gällde, förklarade anledningen 

i ill frånvaron, och beslöto Stadsfullmäktige, på anförda skäl, att icke 
utdöma böter. 

§ 112  
Från Konungens Befallningshafvando meddelades utslag angående 

ordningsföreskrifter för hållandet af fjäderfä i Lysekil, och hade Konsul 
Magnus Radhes anförda besvär mot Stadsfullmäktiges beslut i ärendet
lämnats utan afseende, samt ifrågavarande ordningsföreskrifter fastställts. 

§ 113  
Genom Magistraten hade från Konungens Befallningshafvande 

skrifvelse inkommit om val af ledamöter och suppleanter i hästuttag-
ningsnämnden enligt lagen den 2 juli 1915. 

På Herr Lidells förslag beslöto Stadsfullmäktige att nämnden skulle 
bestå af tre ledamöter och två suppleanter, af hvilka en leda- mot utses af 
Konungens Befhde., samt uppdrogs åt Valkommittén att för berörda val 
inkomma med förslag. 

§ 114  
Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län hade 

genom Magistraten infordrat yttrande öfver ansökningar om rätt till 
utskänkning af vin och öl under 1916 af följande personer å nedan- nämnda 
ställen, nämligen: 

1 .) O. Dorthé, i huset N:r 33 Kungsgatan. 
2 .) Bernh. Hedberg, i huset N:r 45 Gamla Strandgatan. 
3 .) Ludvig Pihl, i huset N:r 57 Gamla Strandgatan 
4 .) J. W. Magnusson, i Stadshotellets annex, N:r 1 Rosviksgatan. 
Herr Lidell yrkade bifall till O. Dorthés, Bernh. Hedbergs och J. W. 

Magnussons ansökningar, då de af dessa personer innehafda öl 
serveringarna voro behöfliga samt välskötta. Herr Gunnarsson yrkade afslag 
å Ludvig Pihls ansökan, då en ny ölservering i samhället vore obehöflig. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att på grund af i sagda yrkanden 
nämnda grunder tillstyrka bifall till O. Dorthés, Bernh. Hedbergs och J. W. 
Magnussons ansökningar samt att afstyrka bifall till Ludvig Pihls ansökan. 

§ 115. 
Hälsovårdsnämnden framställde om ökning af sjuksköterskan Matilda 

Svanquists lön från kronor 600 till kronor 800 årligen. 
Drätselkammaren, dit ärendet remitterats, hade tillstyrkt en ökning från 

50 till 60 kronor pr månad, räknat från och med den 1 januari 1916, och att 
nämnda ökning upptages i sagda års utgifts- och inkomststat. 

Herr Anderson yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 
Herrar Mattsson, vice Ordföranden och Radhe yrkade bifall till 

Hälsovårdsnämndens förslag. 
Med återtagande af sitt yrkande förenade sig Herr Anderson i det 

sistnämnda. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla Hälsovårdsnämndens 

förslag, och skulle den beviljade ökningen utgå från och med 1916 års 
början samt upptagas i 1916 års utgifts- och inkomststat. 

§ 116. 
Herr Borgmästaren Sundberg hemställde om en ersättning af kr. 50 till 

extra rådmannen under riksdagsperioden jan. —maj 1915. 
Drätselkammaren tillstyrkte beloppets utbetalande att tagas af medel 

för oförutsedda utgifter. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla framställningen i enlighet 

med Drätselkammarens förslag. 

§ 117. 
Drätselkammaren anmälde att arrendet för Parkrestauranten utlöper 

med detta års utgång samt meddelade tillika, att nuvarande innehafvaren af 
arrendet önskade förlänga detsamma på ytterligare fem år. 

Herr Radhe yttrade, att han nu återkomme till ett gammalt önskemål 
nämligen att få bort spritserveringen i Parken mot hvilken 
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servering så måga klagomål under årens lopp försports, yrkade att 
Stadsfullmäktige måtte slopa sagda spritservering. 

Herr Sterner undrade, om den yrkade åtgärden vore välbetänkt, då ju 
samhällets egna innevånare borde kunna hafva en sommar- restaurant dit de 
kunde gå utan att vara absolut hänvisade till Bad- husrestauranten, ansåg ej 
heller att samhället haft några olägenheter af Parkrestauranten, och vore det 
dessutom oklokt att utan vidare bortkasta en gifven inkomst. 

Herr Anderson var af samma mening och föreslog återremiss till 
Drätselkammaren och remiss till Parkstyrelsen. 

Herr Radhe föreslog tillsättandet af en kommitté för frågans utredning.
Herr Ljungberg ansåg, att saken nu ej är i det läge, att Stadsfullmäktige 

kunde ingå i diskussion däröfver, samt uttalade önskvärdheten af att 
Stadsfullmäktige ej på förhand fattade sin ståndpunkt härutinnan, om en 
utredning visade att borttagandet af Parkens spritservering ej verkade 
ofördelaktigt i ekonomiskt afseende. 

På Herr Ordförandens förslag beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt 
Drätselkammaren att infordra anbud för ifrågavarande restaurant, dels med 
spritserveringsrättigheter och dels utan. 

§ 118. 
Enligt § 92 den 28 sistlidne juni hade Stadsfullmäktige beslutat att till 

Vattenstyrelsen öfverlämna eventuell uppgörelse i Rotemyrs- frågan med 
Fabrikör C. Th. Olssons stärbhusdelägare, och förelåg från Vattenstyrelsen 
följande skrifvelse: 

»Utdrag af protokollet, hållet vid sam-
manträde med Styrelsen för Lysekils Vatten-
och Kloakledningar den 14 juli 1915. 

§ 33. Stadsfullmäktige hade den 28 sistlidne juni enligt § 92 i 
protokollet befullmäktigat Vattenstyrelsen att svara i mål angående 
Rotemyrsfrågan anhängiggjort mot staden af framlidne Bryggeriägaren C. 
Th. Olsson eller eventuellt underhandla med kärandens stärbhusdelägare om 
uppgörelse i saken utan rättegång. 
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Underhandlingar hade äfven af Vattenstyrelsen genom dess Herr 
Ordförande med nämnda stärbhusdelägare inledts, och förelåg nu förslag till 
dylik uppgörelse enligt närlagda bilaga. 

Detta förslag genomgicks nu punkt för punkt. 
Dessutom lästes en promemoria från Drakenberg och von Snei- dern 

till Fabrikör Olsson angående berörda fråga. 
Efter slutad öfverläggning beslöt Vattenstyrelsen enhälligt, att för sin 

del ingå på uppgörelse i frågan med sagda stärbhusdelägare i enlighet med 
det föreliggande förslaget, och uppdrog Styrelsen åt Herr Ordföranden att å 
Vattenstyrelsens vägnar underteckna kontraktet. 

Tillika beslöts att förelägga Stadsfullmäktige ärendet för slutligt 
afgörande. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Som ofvan 
AXEL 

HOLMQVIST. 

Drätselkammaren, som tagit del af Vattenstyrelsens ofvanstående beslut, 
hade tagit ärendet under behandling samt remitterat detsamma till 
Vattenstyrelsen för dess vidare yttrande, hvilket i följande skrifvelse inkommit: 

Utdrag af protokollet, hållet vid sam-
manträde med Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 1 oktober 1915. 

§ 44. Drätselkammaren hade till Vattenstyrelsen remitterat ändrat förslag 
till uppgörelse med Fabrikör C. Th. Olssons stäbhusdelägare om förvärfvandet 
af deras andelar i Rotemyren. 

Vattenstyrelsen beslöt att hos Stadsfullmäktige förorda det föregående 
förslaget till uppgörelse enligt sitt beslut af den 14 juli detta år § 38 i protokollet, 
men ansåg sig äfven att i stället för den fria 
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leveransen af 1,800 kbm. vatten, men i öfrigt enahanda bestämmelser, kunna 
förorda köp af ifrågavarande andelar i Rotemyren för cirka 5,000 kronor, då 
styrelsen, med beräkning af nuvarande räntesatser, finner båda dessa 
uppgörelser likvärdiga samt anser det föreslagna priset 7,200 kronor för högt. 

Donna paragraf förklarades genast justerad. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Efter detta Vattenstyrelsens beslut hade Drätselkammaren upptagit 
ärendet till förnyad behandling enligt följande: 

Utdrag af protokollet, vid Drätselkammarens i 
Lysekil sammanträde den 1 Oktober 1915. 

§ 189. Bordlagda under §§ 123,141 och 148 i Kammarens protokoll 
antecknade och till Vattenstyrelsen remitterade ärendet angående förvärfvandet 
af Fabrikör C. Th. Olssons stärbhusdelägares andelar i Rotemyren återupptogs 
nu till behandling. 

Af Vattenstyrelsens protokoll inhämtades att styrelsen fasthöll vid sitt en 
gång fattade beslut i saken, nämligen byte mot en viss vattenmängd till 
bryggeriet, men att den äfven kunde vara med om att förorda kontant inköp af 
ifrågavarande delar för ett belopp afc:a 5,000 kronor. 

I ärendet föreligger alltså 2:ne förslag till uppgörelse, det ena innefattande 
att årligen för all framtid afgiftsfritt lämna bryggeriet en filtrerad vattenmängd af 
1,800 kubikmeter; det andra att betala Kr. 7,200 samt att lemna vatten mot 
betalning efter mätare. 

I båda förslagen är införstått att staden, om uppgörelse kommer till stånd, 
skall blifva ägare till stärbhusets andelar i Rotemyren och att stärbhuset för sin 
vattenförbrukning är underkastad nu gällande reglemente och 
ordningsföreskrifter för Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
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Drätselkammaren, som noga tagit förslagen ifråga i öfvervägan- de och väl 
inser fördelen af att i saken få en uppgörelse till stånd och tvisten undanröjd, 
finner dock att affären med vatten som vederlag, förut af Stadsfullmäktige 
behandladt den 17 april 1913, § 73, är mindre tilltalande, då det ju för staden 
icke är vidare behagligt att för alla tider åtaga sig ett dylik servitut. 

Förslaget om köp af stärbhusets ägande delar i Rotemyren tilltalar mera, 
men begärda priset, kr. 7,200, får anses för högt. Drätselkammaren skulle därför 
för sin del vilja instämma i Vattenstyrelsens uttalande om köp för cirka 5,000 
kronor jämte villkor i öfrigt som ifrågavarande förslag anger, ett anbud, som 
därest saken skärskådas från alla sidor, bör vara acceptabelt för berörda ‘/s-del 
af myren, då Lysekils stad för 2/»-delar i samma myr endast betalt kr. 5,300. 
Därtill kommer, att bryggeriet, ehuruväl beläget i Lyse kommun, med en sådan 
uppgörelse kommer i åtnjutande af den stora fördelen att mot en ringa afgift få 
af det vatten som staden, genom dyrbar upprensning och filteranläggning med 
rörledningar, gjort användbart och lätt tillgängligt. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Sedan ofvanstående protokollsutdrag och de i dem omnämnda 
kontraktsförslagen lästs, vidtog diskussionen, hvarunder följande talare yttrade 
sig: 

Herr Laurin: Att underhandlingar förts med stärbhuset ifråga, och att såväl 
Vattenstyrelsen som Drätselkammaren rådfrågat skilda jurister för att få en 
säker uppfattning af sakläget. Ansåg båda de af vattenstyrelsen föreslagna 
uppgörelserna likvärdiga, men däremot af stärbhuset begärda kr. 7,200 för hög. 
Yrkade bifall till att Stadsfullmäktige erbjuda stärbhuset kronor 5,000 jämte 
öfriga i sista kontraktsförslaget inrymda villkor såsom full uppgörelse i frågan. 
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Herr Sterner: Att frågan en gång fallit i Stadsfullmäktige, då 
uppgörelsen var baserad på fri vattenleverans, och att Drätselkammaren 
därför nu genom Herr Borgmästaren Sundberg gjort framställning om att få 
ett erbjudande till uppgörelse i penningar, hvilket erbjudande nu förelåg, 
men att Drätselkammaren funnit beloppet för högt, då staden hade gjort stora 
påkostningar för Rotemyrens upprensning och sagda stärbhus bryggeri 
dessutom låg utanför stadens område. Drätselkammaren hade på grund häraf 
i likhet med Vattenstyrelsen föreslagit en uppgörelse med kr. 5,000 samt att 
likställa bryggeriet med öfriga vattenkonsumenter i Lysekil. Yrkade att 
ifrågavarande förslag af Stadsfullmäktige antages. 

Herr Anderson: Ansåg priset 5,^00 kr. för högt, då staden skulle äga 
skyldighet att lämna vatten enligt mätare, hvarför om staden skulle betala ett 
så stort belopp, inga andra skyldigheter i köpet borde inrymmas. Yrkade att 
kontraktsförslaget tryckes och utdelas bland Stadsfullmäktige samt att 
ärendet bordlägges. 

Herr Laurin: Att föreslå köp utan att lämna vatten ens efter mätare vore 
ju otänkbart, då bryggeriet gifvetvis ej kan afhända sig rätten till vatten. 
Yrkade ärendets afgörande i dag. 

Herr Lidell: Att en uppgörelse i föreliggande fråga enligt en viss 
lämnad kvantitet fritt vatten förr visat sig omöjlig att åstadkomma, hvarför 
man måste anse förslaget om uppgörelse med kontant 5,000 kronor och 
vatten levererat enligt mätare såsom mycket tillfredställande, och blir 
bryggeriet därigenom likställt med öfriga förbrukare af vatten inom 
samhället. Instämde i Herrar Laurins och Sterners yrkande. 

Herr vice Ordföranden: Ansåg summan 5,000 kr. hög, men yrkade 
dock uppgörelse på denna grund samt anmärkte, att uttrycket i 
kontraktsförslaget »nu gällande reglemente» borde ändras så, att det ej 
kunde misstolkas. Yrkade äfven ärendets afgörande i dag. 

Herr Berger: Påpekade äfven det af Herr vice Ordföranden nämnda 
uttrycket och föreslog detsammas ändring till »nu eller framdeles gällande 
reglemente,» yrkade ock att nämnda stärbhusdelägare erbjudas 5,000 kronor 
med i senaste kontraktsförslaget inbegripna villkor samt att Vattenstyrelsen 
får i uppdrag att uppgöra denna 
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affär, så ock att beloppet tages af för utvidgning af vattenverket reserverade 
medel. 

Sedan Herrar Gunnerson, Radhe, Granberg, Luckey och Ljungberg 
äfven förordat en uppgörelse med kronor 5,000 och öfverlägg- ningen i 
ärendet förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige detsam- mas afgörande i 
dag. 

Stadsfullmäktige beslöto härefter utan omröstning att uppdraga åt 
Vattenstyrelsen att erbjuda Fabrikör C. Th. Olssons stärbhusdelägare för 
deras andelar i Rotemyren en summa af kronor 5,000 samt villkor i öfrigt 
enligt det från sagda stärbhusdelägare senast erhållna kontraktsförslaget med 
den ändring i detsamma, att uttrycket »nu gällande reglemente» utbytes mot 
»nu eller framdeles gällande reglemente». 

Dessutom beslöto Stadsfullmäktige att ofvanstående belopp skall tagas 
af för vattenverkets utvidgning reserverade medel. 

Kontraktsförslaget till ifrågavarande uppgörelse skulle i enlighet med 
beslutet i denna paragraf erhålla följande lydelse: 

KONTRAKT. 
Emellan undertecknade Carl Olssons stärbhus, å ena, samt styrelsen för 

Lysekils stads vatten- och kloakledningar, å andra sidan, är, under förbehåll 
af godkännande af samtliga stärbhusdelägare och Stadsfullmäktige i Lysekil, 
denna dag följande öfverenskommelse träffad. 

§ 1- 
Stärbhuset Öfverlämnar med full äganderätt till staden de andelar i 

Rotemyren, hvilka ägas af Carl Olsson och af honom frånköpts ägarna till 
s/»c mtl. Lilla Ulseröd i Lyse socken, å hvilken fastighet Olsson sökt lagfart 
den 4 september 1906 under §§ 52 — 54. 

§ 2  
Såsom ersättning härför betalar staden Femtusen (5,000) kronor och 

tillförsäkrar stärbhuset och dess rättsinnehafvare, såsom ägare af Lysekils 
bryggeris fastighet å Slätten, därå Carl Olsson den 1 September 1902, § 2, 
erhållit lagfart, rätt att för den rörelse, af hvad 
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slag den vara må, som nu eller framdeles kan komma att bedrifvas å 
fastigheten eller andel däraf ur tillkopplad ledning erhålla sitt be- hof af 
filtrerad t vatten från stadens vattenledning på sätt som gäller för 
industriella verk och inrättningar inom Lysekils stad och mot den afgift som 
af dem lägst betalas; med skyldighet för stärbhuset och dess 
rättsinnehafvare att i afseende å förenämnda vattenförbrukning ställa sig till 
efterrättelse för Lysekils stads vatten- och kloakledningar nu eller framdeles 
gällande reglemente och ordningsföreskrifter. 

Ytterligare tillförsäkrar staden stärbhuset och dess rättsinnehafvare rätt 
att upptaga is å sådana myrar och vattensamlingar, som tillhöra staden och 
icke användas för vattenverkets behof. 

§ 3  
Tvister angående tolkningen och tillämpningen af detta kontrakt få 

icke dragas inför domstol utan skola afgöras af skiljomän enligt lagen den 
28 Oktober 1887. 

§ 4  
Genom detta kontrakt anses alla ivistigheter emellan staden och 

stärbhuset beträffande rätt att taga vatten och is ur Rotemyren uppgjorda, i 
följd hvaraf stärbhuset förpliktigar sig att icke fullfölja den å staden uttagna 
stämning, hvarå resolution meddelats den 12 Juni 1915 af domaren i 
Sunnervikens domsaga. 

Upprättadt i två exemplar. 
Lysekil den 14 Juni 1915. 

För Lysekils Stads Vatten- och Kloakledningar: 
L. LAURIN. 

För Carl Olssons stärbhus: 
JULIA NORDVALL OLSSON. 

§ 119. 
Brandchefen hade genom skrifvelse begärt, att Stadsfullmäktige måtte 

besluta att från planen bakom brandstationen omedelbart låta bortföra den 
där befintliga, hamnen tillhöriga, boden med innehåll 
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och allt öfrigt, som af Hälsovårdsnämnden och enskilda ditförts samt att 
tillsvidare upplåta nämnda plan såsom brandkårens öfningsgård intill dess 
Stadsfullmäktige därom annorledes besluta. 

Skrifvelsen hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som inkommit med följande uttalande i ärendet: 

»Att under nu rådande förhållanden den hamnen tillhöriga nämnda 
boden ej bör borttagas, men att öfriga saker från planen snarast bortrödjas, då 
de äro i vägen för brandkårens öfriga, och att brandväsendet må disponera 
den i skrifvelsen nämnda planen till Stadsfullmäktige annorledes däröfver 
besluta. 

Drätselkammaren vill samtidigt påpeka, att den ej lämnat något som 
helst tillstånd att belamra sagda plats och beträffande hamnens bod, att 
densamma tillkommit utan Drätselkammarens eller Stadsfullmäktiges 
hörande eller medgifvande.» 

Under den i ärende uppkomna diskussionen yttrade sig: 
Herr Radhe: Att det var nödvändigt att hafva ett förvaringsrum för 

hamnens inventarier, hvarför boden tillkommit, och att det ej var möjligt att 
få någon annan plats att bygga den på. Påpekade att den ej tog så särdeles 
stort utrymme och framhöll som jämförelse att det endast vore hälften af den 
på samma plan uppförda stallbyggnadens. Ansåg att brandkåren hade nog 
utrymme för sina öfningar, och att slangtornet ej var afsett för öfningar utan 
för torkning af sprufslangar samt att skrifvelsen syntes äga andra motiv än de 
däri åberopade. Yrkade afslag på framställningen. 

Herr vice Ordföranden: Att Brandchefen hade fog för sin begäran. 
Yrkade bifall till Drätselkammarens framställning i ärendet. 

Herr Lidell: Då det ej finnes någon annan plats för brandkårens 
öfningar än den nämnda, så bör den ej upptagas af andra. Yrkade bifall till 
Brandchefens begäran. 

Herr Berger, som haft tillfälle att på platsen ifråga se brand-
öfningarna, hade funnit den otillräcklig och fann att Stadsfullmäktige skulle 
komma i en svår mellanställning genom att tillbakavisa Brandchefens 
framställning, ansåg därför att hamnens bod borde flyttas, 
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och att Hamnsiyrelsen finge i uppdrag att lämna förslag till ny plats där 
boden kunde placeras. 

Herr Gunnerson påvisade svårigheten att finna en dylik lämplig plats 
samt undrade huruvida staden vore villig att bekosta en ny bod om den gamla 
skulle rifvas. 

Herr Bovik: Ansåg att man ej kan räkna nämnda plan såsom tillräcklig 
öfningsplats för brandkåren äfven om hamnens bod vore borta, hvarför det 
vore föga vunnet med dess bortrödjande, som i öfrigt endast skulle medförti 
en alldeles onödig kostnad. 

Herr Sterner nämnde, att Brandchefen stöder sig på ett Stads-
fullmäktigebeslut, men att Drätselkammaren af kostnadsskäl ej velat vara 
med om att borttaga sagda byggnad. 

Herr Granberg beklagade att det skulle vara så dåligt samarbete 
mellan olika styrelser, såsom det framgick af detta ärende samt ansåg det 
varit lämpligt att brandkommittén haft något förslag till sakens ordnande. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad förelågo trenne yrkanden i 
ärendet nämligen: 

1 .) Herr Radhes, om afslag på brandchefens framställning. 
2 .) Herr vice Ordförandens, om bifall till Drätselkammarens förslag i 

ärendet. 
3 .) Herr Lidells, om bifall till brandchefens framställning. 
Sedan Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till hvartdera 

af dessa yrkanden, beslöto Stadsfullmäktige bifalla Herr vice Ordförandens 
yrkande i enlighet med Drätselkammarens förslag. 

§ 120  
Ankan Maria Erlandsson hade hos Drätselkammaren ansökt om 

nedsatt arrende för tomten till huset N:o 14 Landsvägsgatan. 
Drätselkammaren hade beslutat att ingå till Stadsfullmäktige méd 

ärendet och där tillstyrka att arrendet sättes till 100 kronor årligen under 
sökandens lifstid, dock under högst 10 år, räknat från den 1 januari 1915, och 
motiverade Drätselkammaren detta uttalande med hänsyn till sökandens 
framskridna ålder och knappa ekonomiska om- 
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ständigheter samt villighet att till staden öfverlämna den del af tomten, som 
för närvarande ej utnyttjas. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen i enlighet 
med Drätselkammarens förslag. 

§ 121  
Karl Mattsson hade hos Drätselkammaren ansökt om ett bidrag af 50 

kronor för afrödjande af en gatubit i Östra Kronbergsgatan samt att staden 
skulle bortforsla det vid rödjningen uppkommande skrotet. 

Då denna bortforsling af skrot skulle uppgå till en afsevärd kostnad, 
beslöt Drätselkammaren, att då Lysekils Berg- och Tomtförening Klippan 
borde hafva nytta af sagda gatas iordningsställande, ingå till nämnda 
förening med förfrågan, om den vore villig att lämna något bidrag för 
ändamålet. 

Denna framställning hade äfven tillmötesgåtts genom beviljandet af 
kronor 150. 

Enligt Stadsingeniörens beräkning skulle hela kostnaden för stadens 
del i nämnda arbete sedan bidraget af 150 kronor frånräknats uppgå till 250 
kronor, och hade Drätselkammaren beslutat att ingå till Stadsfullmäktige 
med ärendet samt att tillstyrka beviljandet af dessa 250 kr. för ändamålet, 
hvilket belopp skulle i 1916 års utgifts- och inkomststat upptagas för 
uttaxering. 

På yrkande af Herr Radhe, beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
Drätselkammarens ofvanstående framställning. 

§ 122  
Herr Ordföranden i härvarande pensionsnämnd hade inkommit med 

begäran om arvodets ökning till 400 kronor årligen att utgå från och med 
den 1 juni detta år, samt att staden dessutom betalar erforderliga 
skrifmaterialier och annonser. 

Stadsfullmäktiges Herr Ordförande hade remmitterat ärendet till 
Drätselkammaren, hvilken beslutat att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att 
från och med 1916 års början ett årligt arvode utgår till pensions- nämndens 
Ordförande af kronor 200 i stället för förutvarande kr. 100 samt att 
stadskassan betalar de räkningar å annonser och skrif- material för 
pensionsnämnden, som dess ordförande inkommer med, 
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så ock att nämnda ökning skulle upptagas i 1916 års utgifts- och inkomststat.
Herr Thorsson nämnde, att de Herrar ledamöter af pensions- nämnden, 

som här äro närvarande, kunde intyga, att mycket arbete ålåge 
pensionsnämndens ordförande, yrkade bifall till Drätselkammarens förslag. 

Herr Hörman yrkade på ett arvode af 300 kr. 
Då Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till hvart- dera af 

dessa båda yrkanden samt förklarat sig anse det förstnämnda med 
öfvervägande ja besvarat, begärdes votering, framställd enligt följande 
voteringsproposition, som godkändes: 

Den, som bifaller Herr Thorssons yrkande, röstar: ja; 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Hörmans 

yrkande. 
Omröstningen utföll så, att 20 ja-röster afgåfvos mot 3 nej-röster, 

hvadan Stadsfullmäktige beslutat att enligt Herr Thorssons yrkande bifalla 
Drätselkammarens förslag i ärendet. 

§ 123  
Drätselkammaren anhöll att få till Herr P. A. Malmrot för ett pris af 

Kronor Fem och 50 öre (5: 50) pr kv.-aln försälja en tomtremsa om 32,1 
kv.-m., som skall tilläggas tomten till huset N:o 47 Kungsgatan. 

Byggnadsnämnden hade tillstyrkt försäljningen. 
Stadsfullmäktige biföllo enhälligt Drätselkammarens anhållan. 

§ 124  
Öfver Lysekils Samskolas räkenskaper och förvaltning för år 1914 

förelåg följande revisionsberättelse: 
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Undertecknade, utsedda att granska Samskolans i Lysekil räkenskaper 
för år 1914 få efter verkställdt uppdrag däröfver afgifva följande: 

Revisionsberättelse. 
        Skolan har haft i 

Inkomster: 
Statsanslag.. .........   ........................................................ Kr. 5,416:66 
Stadsanslag. .... ...   ......................................................... „ 4,800: — 
Ålders- & Pensionsbidrag ...............................................  „ 566: 67 
Terminsafgifter v. t. & h. t ..............................................  ..........  9,366: — 
Anmärkningsböcker........................................................  ..........  24:20 

Kr. 20,173:53

Utgifter:
Aflöningar ......................................................................... Kr. 13,642:85 
Pensionsafgifter ............................................................................   270: — 
Läkare- & Kassörsarvode ...................................................... „ 300: — 
Städning ........................................................................................   400: — 
Belysning ........................................................................  .........          76:02 
Inköp af inventarier ........................................................................   16: — 
Bränsle ............................................................................  ..........         447:05 
Sotning................................................................................... „   4:85 
Brandförsäkring ..................................................................... „  55:08 
Skatter .................................................................................... „ 80:01 
Räntor .............................................................................  ..........  872:24 
Annonser ........................................................................  ..........  164:45 
Reparationer ...................................................................  .......... 89:20 
Diverse................................................................................... „ __ 81:10 

Kr. 16,498: 85
Öfverskott Kr. 3,674: 68 hvilket belopp jämte behållningen vid årets början „

 761:44
Utgöra tillsammans Kr. 4,436:12
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Skolans ställning var den 31 dec. 1914.
Tillgångar: 

Fastighetens värde ................................................................. Kr. 15,000: — 
Inventarier ................................................................................ „ 2,000: — 
Behållning ................................................................................ „ 4,436:12 

Kr. 21,436:12

Skulder: 
Lån af Hvitf. Stipendieinrättningen. . . . . . . . Kr. 9,000: — 
D:o af A.-B. Göteborgs Bank .................................................. „ 5,500: — 
Behållning .............................................................................   „ 6,936:12 

Kr. 21,436:1~2

Då alla utgiftsposterna bestyrkts med allegater och sålunda ingen 
anledning till anmärkning förekommit, tillstyrka vi, för vår del, an-
svarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Lysekil den 25 Augusti 1915. 
RICH. EKDAHL . . ’ ’ HJALMAR CARLSSON 

  (af Lysekils Stadfullmäktige . . . . . (af Lysekils Samskola - 
utsedd revisor,) utsedd revisor.) 

Då densamma upplästs och föredragits, beslöto Stadsfullmäktige 
bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

§ 125  
Byggnadsnämndens förslag till uppgörelse med Ingeniör Geller- stedt 

förelåg jämte af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige från 
Drätselkammaren infordrat yttrande öfver nämnda förslag. 

»Drätselkammarens yttrande var af följande innehåll: 
Drätselkammaren tillstyrker hos Stadsfullmäktige förslaget ifråga 

jämte betalning af i sagda förslag omnämnda kr. 500 för tachymeter-
protokoll och karta, och föreslås att sammanlagda beloppet kr. 2,350 utgår af 
jordkassans medel.» 
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Herr Sterner meddelade, att Drätselkammaren tillstyrkt ifrågavarande uppgörelse 
för att få slut på saken, yrkade under förutsättning att Gellerstedt antager erbjudandet 
som full ersättning bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 

Detta yrkande understöddes af Herr Radhe. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla sagda uppgörelse enligt 

Drätselkammarens förslag. 

§ 126  
Till suppleant i pensionsnämnden i stället för Herr Charles Backman, som afsagt 

sig uppdraget, valdes i enlighet med från Valkommittén inkommet förslag Herr F. J. 
Elmquist. 

§ 127  
A Lysekils stenhuggares vägnar hade Herrar A. A Holmkvist och Jakob 

Pettersson till Stadsfullmäktige inkommit med skrifvelse om att staden mot skälig 
bergersättning måtte upplåta Skeppsholmen eller annat lämpligt i stadens ägo varande 
område för bergafverkning, så att därigenom arbete kunde beredas åt inom Lysekil 
bosatta stenhuggare. 

Denna skrifvelse hade Herrar Tinggren och Gunnarsson upptagit såsom egen 
motion i Stadsfullmäktige. 

Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
Drätselkammaren för dess yttrande, och hade Drätselkammaren uppdragit åt en 
kommitté att utreda hvilka tomter, som kunde lämpa sig för rödjning, häri äfven vid 
Drottninggatan belägna tomter inberäknade. 

Drätselkammaren fann nämligen, att bergupplåtelse kunde strida emot kontraktet 
med Kullgrens. 

Nämnda kommitté hade föreslagit 3:ne alternativ. 
1 .) Nuvarande skolkökstomten betecknad med området A. 
2 .) Den del af Kvarnberget, som enligt stadsplan ligger i Bans- viksbergsgatan, 

betecknad med området B. 
3 .) Kyrkans mark emellan Lilla Vattenledningsdammen, Skottegränd och 

Klippans tomtområde, betecknad med område C. 
Drätselkammaren beslöt att hos Stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen i 

enlighet med nyssnämnda utredning, under påpekande 
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af att områdena A och C höra under Kyrkans bestämmanderätt och endast 
området B under stadens. 

Dessutom beslöt Drätselkammaren, att för bortrödjning af skrot å området 
B i Bansviksbergsgatan, hos Stadsfullmäktige föreslå beviljandet af Kronor 200 
att upptagas i 1916 års stat för uttaxering. 

Herr Tinggren yrkade, med anslutning till motiveringen i skrif- • velsen, 
bifall till motionen i enlighet med Drätselkammarens utredning och yttrande. 

I detta yrkande instämde Herrar Radhe och Sterner, hvaraf den 
förstnämnde framhöll önskemålet af att Skeppsholmen allt framgent måtte 
skyddas mot bergafverkning. 

Utan att hafva något särskildt yrkande ansåg Herr Gunnerson 
Skeppsholmen synnerligen lämplig för bergafverkning samt att kontraktet med 
Kullgrens ej torde lägga hinder i vägen därför på ifrågavarande plats. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan 
votering att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet, beträffande såväl 
område som anslag, samt att uttala sitt gillande af motionens öfverlämnande till 
Kyrkorådet för att upplåtelse af Kyrkan tillhöriga bergområden må underställas 
kyrkostämmans afgörande. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 128  
Från Herr L. Laurin förelåg följande motion: 

Till 
Herrar Stadsfullmäktige, 

Lysekil. 
Undertecknad får i samband med hvad jag tidigare i saken anfört angående 

automobiltrafik å allmänna landsvägen Lysekil—Munke- dal och för att få 
denna angelägenhet så allsidigt belyst som möjligt hemställa, att: 
Stadsfullmäktige behagade uppdraga åt Kapten A. Asplund i Väg- och 
Vattenbyggnadskåren i Göteborg att utan kostnad för staden vilja utföra 
preliminär undersökning af vägsträckan Lyse- 
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kil—Munkedal och därom till Stadsfullmäktige inkomma med rapport. 
Lysekil den 25 Sept. 1915. 

L. LAURIN. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla motionen. 

§ 129  
Drätselkammaren hemställde om Stadsfullmäktiges pröfning af det 

antagna högsta anbudet Kronor 3,600 för samtliga utbjudna maskiner och 
inventarier m. m. i fabriksbyggnaderna på Grötö. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna Drätselkammarens 
antagande af detta anbud, med tillägget att byggnaderna i möjligaste mån 
aktas vid maskinernas uttagande. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 130  
Drätselkammaren underställde äfven Stadsfullmäktiges pröfning af det 

antagna lägsta anbudet för nedrifvandet af fabriksskorstenen på Grötö. 
Detta anbud afsåg att för arbetets utförande erhålla teglet och därjämte 

50 kronor 
Stadsfullmäktige beslöto likaledes enhälligt att godkänna det af 

Drätselkammaren antagna anbudet. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 131  
Typografen Carl Arthur Olsson, Kyrkyiksbergsgatan 27, hade hos 

Drätselkammaren begärt afskrifning af 1913 års kommunalutskylder kr. 
66:93 och hälften af 1914 års kommunalutskylder kr. 40: 83 eller tillsammans 
kronor 107 och 76 öre. 

Drätselkammaren hade beslutat att med ärendet ingå till Stads-
fullmäktige och där tillstyrka berörda framställning, då sådana skäl förelågo 
som talade för en dylik afskrifning. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla begärda af- kortning. 
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§ 132  
Herr Stadsfogden hade hemställt till Drätselkammaren om af- kortning af 

Bleckslagaren Carl Hanssons, Sillgränd 2, 3, 4, kommunal- utskylder för 1914 
kronor 41:96 och hade Drätselkammaren beslutat att ingå till Stadsfullmäktige 
med tillstyrkan om bifall till framställningen, då nämnde Hansson befinner sig 
i svåra ekonomiska omständigheter. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt sagda afkortnings beviljande. 

§ 133  
Herr Carl Öhrngren framställde om en ersättning af kronor 600 för att 

bortflytta en honom tillhörig byggnad vid Drottninggatan. 
Drätselkammaren, som på begäran af Herr Ordföranden i Stads-

fullmäktige yttrat sig i ärendet, ansåg att Öhrngrens framställning éj bör 
föranleda till någon åtgärd, då Stadsfullmäktige ej fattat något beslut om köp af 
nämnda byggnad och staden ej heller är i behof af densammas borttagande 
inom den närmaste tiden. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Drätselkammarens yttrande att 
Öhrngrens framställning ej skulle föranleda till någon åtgärd. 

Som ofvan 
Justeradt: AXEL HOLMQVIST. 

FRITZ LUSCH. 
C. V. GRANBERG. 

RAGNAR BERGER. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset torsdagen den 14 Okt. 1915 kl. 2 e. m.; 
betygas 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1916. 



 

1915 Lysekils N:r 10.
Stadsfullmäktiges Handlingar.

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 12 November 1915. 

Frånvarande med anmäldt och godkändt förfall var Herr Thorsson. 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 134  
Val af brandchef och vice brandchef för åren 1916 till och med 1918 skulle 

nu företagas, och hade Valkommittén föreslagit omval af Herrar Emil Löfbérg 
och J. E. Lindbom till respektive brandchef och vice branchef. 

Herr Lindbom undanbad sig med bestämdhet återval, hvilken af- sägelse af 
Stadsfullmäktige godkändes. 

Herr Lidell föreslog i hans ställe Kammarskrifvaren Herr Fredrik 
Nordström. 

Herr Bovik begärde val med slutna sedlar samt föreslog, att de båda 
nämnda befattningshafvarna väljas hvar för sig. 

I enlighet med detta förslag skreds till val af brandchef, hvilket utföll så, att 
Herr Emil Löfberg valdes med 13 röster 

Herr Fredrik Nordström erhöll 7 röster, medan 3 blanka sedlar afgåfvos. 
På förslag af Herr Anderson valdes med acklamation till vice brandchef 

Herr Fredrik Nordström. 
Stadsfullmäktige beslöto på Herr Radhes framställning att till den vid årets 

slut afgående vice brandchefen, Herr J. E. Lindbom, uttala sin erkänsla och 
tacksamhet för det utmärkta sätt pä hvilket han under sin femtonåriga tjänstetid 
skött sitt uppdrag. 
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§ 135  
1 sammanhang med ärendet i föregående paragraf väckte Herr Bovik 

motion om upprättandet af en brandstyrelse för staden i likhet med åtskilliga 
andra städers samt föreslog att en sådan styrelse skulle bestå af 5 ledamöter. 

Stadsfullmäktige beslöto bordlägga motionen, och uppmanade Herr 
Ordföranden motionären att till nästa sammanträde inkomma med motionen 
skriftlig. 

§ 136  
Till ledamöter i hästuttagningsnämnden för tiden 1916 till och med 1919 

valdes i enlighet med från Valkommittén inkommet förslag Herrar Konsul 
Magnus Radhe ocho Bryggeriägaren Gust. Karlson samt till deras suppleanter 
Herrar Åkarena Vikt. Andersson och Albin Hansson. 

§ 137  
Till ombud vid årets mantalsförrättningar valdes i enlighet med 

Valkommitténs förslag Herrar Stadsvaktmästaren J. A. Johansson, 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg och Kyrkovaktmästaren J. 
Augustsson samt till suppleant Herr Exekutorn Rudolf Ljunggren. 

I arvode bestämdes 15 kronor till hvarje ombud. 

§ 138  
Från den af Stadsfullmäktige den 14 oktober 1914 tillsatta kommittén för 

värdering af stadens tillgångar hade genom Magistraten utlåtande inkommit. 

Detta utlåtande, som i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktige var af 
följande lydelse: 

»Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Undertecknade, af Stadsfullmäktige å sammanträde . Bil. § 138. 
Herr Sterner yttrade, att den inkomna utredningen vore noggrann och 

saklig och att de föreslagna afskrifningarna, synnerligen beträffande 
skatterestantierna, voro välbehöfliga, samt att det var 
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glädjande att stadens tillgångar i de föregående räkenskaperna ej varit för högt 
upptagna. Yrkade att Stadsfullmäktige måtte godkänna det föreliggande 
förslaget till värdering med de anpassningar, som äro nödvändiga, då till grund 
för de af Herrar Kommitterade gjorda beräkningarna ligger 1913 års bokslut. 

Herr Radhe instämde i detta yrkande och uttryckte sitt erkännande af den 
omfattande och grundliga utredningen, men yrkade äfven att de i densamma 
upptagna restantierna, om de ur räkenskaperna afföras, äfven måtte med 
uppgifvande af stadens fordrings- anspråk helt efterskänkas. 

Herr Berger fann detta sista yrkande vara ett nytt spörsmål, som vore för 
hastigt att i dag afgöra, och att en utredning innan besluts fattande i denna fråga 
vore nödvändig. 

Herr Sterner ansåg i likhet med den föregående talaren att frågan om 
restantiernas efterskänkande finge blifva föremål för ett senare beslut samt 
föreslog att Stadsfullmäktige till Herrar Kommitterade måtte uttala sitt tack för 
det myckna arbete de nedlagt på ifrågavarande utredning. 

Herr Ljungberg yrkade äfven bifall till godkännande af föreliggande 
förslag till värdering och att den af Herr Radhe föreslagna åtgärden beträffande 
restantierna måtte tills vidare bero. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt med uttalande af sitt tack till Herrar 
Kommitterade att godkänna den förslagna värdesättningen af stadens tillgångar 
med de smärre ändringar, som på grund af årets bokslut kunna anses lämpliga, 
men skulle frågan om restantiernas efterskänkande blifva en senare särskild 
fråga. 

§ 139  
Den 8 april detta år tillsatte Stadsfullmäktige en kommitté för utredning af 

frågan om ny läroverksbyggnad. 
Kommitténs betänkande jämte ritningar förelåg nu, upptagande 2:ne 

alternativ, nämligen dels ombyggnad af den nuvarande sam- skolan, dels 
nybyggnad i Rosviksberg söder om kyrkan. 

Kostnaderna skulle i förra fallet uppgå till kr. 68,100 och i senare till kr. 
120,250 då gymnastikbyggnad beräknad till 15,250 kr. i de båda förslagen 
ingår. 
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Betänkandet, som i tryck utdelats till Herrar Stadsfullmäktige var af 
denna lydelse: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Vid sitt sammanträde den 8 sistlidne april . . . Bil. § 139. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 

Drätselkammaren för dess yttrande, men då tiden för dylikt yttrandes 
afgifvande till detta sammanträde varit för kort, hemställde Drätselkammaren 
att Stadsfullmäktige måtte till ett kommande sammanträde, som på grund af 
frågans brådskande natur borde äga rum redan i slutet af innevarande 
november månad, bordlägga ärendet. 

I ärendet yttrade sig: 
Herr Gunnerson: Att han icke kunde förorda en ombyggnad af den 

gamla samskolan, hvilket aldrig kunde medföra sådana fördelar som en 
nybyggnad och anförde bland annat att vaktmästarebostad saknades och att 
underhåll, brandförsäkring m. ra. blefve dyrare än för en nybyggnad. 

De skäl, som tala emot läroverksbyggnadens förläggande i Ros-
viksberg voro icke hållbara utom besparingen af de 52,000 kr., men häremot 
svara i stället en mängd nackdelar. 

Beträffande skoltypen, kommunal raellanskola, ansåg talaren ej 
lämpligt att barnen komma direkt ur folkskolan dit, då denna senare 
åtminstone f. n. ej är lämplig för en dylik fortsättning samt uttalade farhågor 
för svårigheten att vid öfvergång till annan skolform kunna placera det 
barnantal, cirka 70 å 80 st., som då måste lämna samskolan. 

Nuvarande samskolebyggnaden kunde ju exempelvis användas för de 
förberedande klasserna, teknisk aftonskola, bibliotek m. m. 

Uppmanade Drätselkammaren att noga beakta dessa uttalanden vid 
ärendets behandling. 

Herr Berger: Att beslut i frågan ju icke kan fattas i dag, men att 
förslaget om ombyggnad från alla synpunkter, främst ekonomisk, är 
tilltalande, detta så mycket mera som staden ej har råd attgifva ut mera 
pengar än nödigt är, och att det är bättre att hafva en mindre byggnad, som 
bär sig, än en större, som oj bär sig, isynnerhet om den förra motsvarar sitt 
ändamål, hvilket här blifver fallet. 
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Betonade att Herr Gunnerson utginge från förutsättningen att i det längsta 
kunna bibehålla den härvarande samskolan, men att det nu ej gäller byggnad för 
en sådan utan för en kommunal mellanskola, hvilket betydligt förändrar sakläget, 
då sistnämnda skoltyp endast har 4 klasser. För öfrigt lämnar staten efter 1920 
intet anslag till enskilda samskolor. 

Yrkade att ärendet bordlägges till ett kommande sammanträde. 
Herr Laurin: Hade gärna sett att samhället byggt ett nytt, och tidsenligt 

läroverkshus, om råd därtill funnits, men då så icke är fallet, anslöt han sig till det 
af den föregående talaren förordade förslaget. 

Herr Ordföranden: Talade för ombyggnadsförslaget och meddelade att 
kommittén, som gått till sitt arbete utan alla förut fattade meningar, så 
småningom ledts in på detta förslag såsom ekonomiskt den bästa lösning, ty var 
skulle man, då finanserna äro så ansträngda, taga 100,000 kronor ifrån till en 
nybyggnad. Anförde som bevis för svårigheten att skaffa pengar att Kyrkan ännu 
trots den långa tid, som förflutit sedan beslut om lån fattats, ännu ej fått det-
samma beviljat. Staden borde därför iakttaga den största försiktighet och i minsta 
mån anlita lånevägen. 

Underströk att det nu gäller att bygga för en kommunal mellanskola, 
hvilken typ säkerligen kommer att bibehållas efter allt att döma. 

Kommitterade hade inhämtat upplysningar om denna sorts skolor från 
Ulricehamn och Hässleholm på hvilka platser man varit mycket nöjd därmed. 

Herr Bovik: Uttryckte sin tillfredsställelse Öfver att man nu i 
Stadsfullmäktige syntes vilja omfatta tanken på införandet af kommunal 
mellanskola. 

Kunde dock ej gilla att ombygga den gamla samskolan, hvars läge han 
ansåg olämpligt, då den är belägen i en sänka med ganska begränsat utrymme. 

Uttalade äfven farhåga för att om den nuvarande läroverksöfver- styrelsen 
godkände en sådan ombyggnad, en senare sådan styrelse kunde förklara 
byggnaden olämplig för sitt ändamål. 
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Herr Radhe: Ansåg att ändring af gamla samskolebyggnaden är ett godt 
förslag, men anmärkte att lekplanen där bliver knapp. Skolkökstomten hade 
visserligen varit den lämpligaste, men då den är reserverad för en eventuell 
folkskolebyggnad och för närvarande dyrbar att rödja, vore den ur räkningen. 

Yrkade bifall till kommitténs förslag 
Herr Ordföranden: Att man icke behöfde hysa farhåga för att en framtida 

läroverksöfverstyrelse skulle förklara ifrågavarande byggnad olämplig och i 
följd däraf vägra statsanslag, samt att kommitterade för att utvidga lekplanen 
tänkt bortspränga angränsande bergkulle. 

Herr vice Ordföranden: Att han ville erinra sig att Konungens 
Befallningshafvande en gång tillbaka i tiden förbjudet uppsättandet af en 
skolbyggnad i Rosviksberg och kunde därför ej förstå, hvarför Herr Gunnerson 
icke ville biträda berörda ombyggnad sförslag. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige i 
afvaktan på Drätselkammarens yttrande bordlägga ärendet till nästa 
sammanträde. 

§ 140  
Samskolestyrelsen ansökte om ett anslag till samskolan af kronor 4,800 

årligen för åren 1916 till och med 1918 samt för samma tid erforderliga ålders-
och pensionsbidrag. 

Drätselkammaren, dit ärendet af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige 
remmitterats, hade tillstyrkt beviljandet af begärda anslag samt ålders- och 
pensionsbidrag för ofvannämnda tid. 

Stadsfullmäktige beslöto beviljandet af såväl anslag som ålders- och 
pensionsbidrag i enlighet med förevarande ansökan, och skulle beloppen 
upptagas i respektive års utgifts- och inkomststater. 

§ 141  
Föredrogs genom Magistraten inlämnad skrifvelse från Konungens 

Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län med begärt yttrande, huruvida 
från Stadsfullmäktiges sida något funnes att erinra mot Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolags koncessionsansökan be- 
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träffande rätten till utminutering och utskänkning af brännvin i Lysekil för år 
1916. 

Stadsfullmäktige beslöto tillstyrka beviljandet af denna koncession för år 
1916. 

§ 142  
Drätselkammaren begärde ett anslag af kronor 800 för utläggning af 

trottoar vid Södra Hamngatan utmed Elektricitetsverket och Sveriges Förenade 
Konservfabrikers fabrik (Kapten Aug. Kihlbergs). 

Stadsfullmäktige beslöto på yrkande af Herr Radhe enhälligt beviljandet af 
detta anslag att upptagas i 1916 års utgifts-och inkomststat för uttaxering. 

§ 143  
Drätselkammaren begärde ett anslag af kr. 2,000 för rödjning af gatudel i 

Stora Kyrkogatan och motiverade framställningen i följande skrifvelse: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drätsel-
kammarens i Lysekil sammanträde den 20 

Oktober 1915.

§ 198. Inom Drätselkammaren hade förslag väckts att så fort som möjligt 
få trafikleden Drottninggatan från Stora kyrkogatan till norra hamnen ordnad. 

Drätselkammaren, som lifligt instämde i detta förslag, då den ansåg denna 
trafikled synnerligen behöflig, uppdrog åt Herrar Ordföranden och 
Stadsingeniören den 30 sistlidne mars enligt § 51 i protokollet att med fru 
Christina Kjellman söka aftal om bortrödjning af hennes byggnader 3 och 4 
Stora Kyrkogatan, hvilka byggnader ligga i vägen för gatans framdragande 
därstädes. 

Kommitterade meddelade emellertid Kammaren, att fru Kjellman ställde 
sig afvisande, om hon ej erhölle 13,500 kronor för nämnda byggnader. 

Detta belopp ansåg Drätselkammaren orimligt för dessa gamla och i 
mindre godt skick varande byggnader samt uppdrog åt Herrar Stadsingeniören 
och Byggmästare Wallén att värdera desamma. 
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I inkommet värderingsinstrument från dessa Herrar taxeras bygg-
naderna till ett värde af 7,540 kronor. 

Drätselkammaren hade sedan ytterligare genom tvenne ledamöter, 
Herrar Laurin och Luckey, haft samtal med fru Kjellman, som dock ej ville 
sälja ifrågavarande byggnader under 13,000 kronor, ett pris, som Kammaren 
under för handen varande omständigheter, finner oskäligt högt. 

Drätselkammaren har köpare till husen för kronor 8,000 med 
skyldighet för köparen att genast rifva och bortföra desamma, och då detta 
anbud får anses mycket fördelaktigt för staden, och det är till samhällets stora 
gagn att snarast få trafikleden ordnad, så beslöt Drätselkammaren hemställa 
till Stadsfullmäktige att besluta följande i ärendet: 

Att för omförmälda gatudels rödjning anslå ett belopp af kronor 
tvåtusen (2,000) att upptagas i 1916 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering, samt att i öfrigt lämna Drätselkammaren bemyndigande att 
vidtaga de åtgärder, som äro nödiga för sagda byggnaders un- danrödjande. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Herr Radhe yrkade bifall till framställningen, då ordnandet af sagda 
gata vore ett gammalt önskemål. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bevilja ifrågavarande anslag att 
upptagas i 1916 års utgifts- och inkomststat för uttaxering samt att bifalla 
Drätselkammarens framställning för öfrigt. 

§ 144  
Drätselkammaren anhöll om bemyndigande att få till Herr A. H. 

Hasslöf för ett pris af kr. åtta och 50 öre (8:50) pr kv.-meter eller kr. tre (3) pr 
kv.-aln försälja den del af tomten till huset n:o 2 vid Rosviksgatan, hvilken 
tomtdel sedan flera år tillbaka arrenderas af sökanden. 

Byggnadsnämnden hade tillstyrkt försäljningen. 
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Stadsfullmäktige biföllo enhälligt Drätselkammarens begäran på villkor att 
Hasslöf förklarar sig nöjd med sagda tomts nuvarande utstakade gräns mot 
Tobisons tomt, detta tillägg enligt yrkande af Herr Lidell. 

§ 145  
Stadens lifsmedelskommission anmälde om nedsättning af priset å 

hvetemjöl samt om annat sätt för detsammas distribuering. 
Anmälan lades till handlingarna. 

§ 146  
Lysekils Föreläsningsförening ansökte om ett anslag af kronor 600 för sin 

föreläsningsverksamhet under 1916. 
Ansökan hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 

Drätselkammaren, som enligt nu föredraget protokollsutdrag tillstyrkte 
beviljandet af begärda anslag. 

Herr Berger yrkade att Stadsfullmäktige måtte bifalla förslaget under 
villkor att äfven statsbidrag beviljas för ändamålet, samt att Stadsfullmäktige få 
välja tre ledamöter i styrelsen för 1916. 

Herr Ljungberg ansåg att inga skäl talade för Herr Bergers förslag samt 
yrkade därför att anslaget skulle utgå såsom förr utan några nya villkor. 

Herr Radhe understödde detta sista yrkande. 
Då Herr Ordföranden framställt proposition på bifall till hvart- dera af de 

båda yrkandena samt förklarat sig anse Herr Bergers med öfvervägande ja 
besvarat, begärdes votering, framställd enligt följande voteringsproposition, 
som godkändes: 

Den, som bifaller Herr Ljungbergs yrkande röstar: ja; den det icke vill, 
röstar: nej; vinner nej hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Bergers 
yrkande. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: Herrar Radhe, Gun- nerson, 
Bovik, Ljungberg, Granberg, Gunnarsson, Osc. Mattsson, Löf- gren och 
Tinggren, ja; men Herrar Vice Ordföranden, Lindbom, Luckey, Aug. Mattsson, 
Sterner, Laurin, Löfving, Lidell, Wallén, Hörman, Anderson, Karlson, Berger 
och Ordföranden, nej. 



 

1915 den 12 Novembej?. 

Med 14 nej-röster mot 9 ja-röster hade Stadsfullmäktige alltså beslutat 
bifalla Herr Bergers yrkande. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 147  
Lysekils Föreläsningsförening begärde ett anslag af kronor 200 för 

folkbiblioteksverksamheten under 1916. 
Drätselkammaren, som fått ärendet i remiss, tillstyrkte anslaget. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla denna ansökan. 

§ 148. 
Stadens poliskår begärde dyrtidstillägg med 25 kr. pr månad för ordinarie 

och 10 kr. för extra konstapel, allt räknat från och med den 1 juli i år. 
Ansökan, som åtföljdes af Magistratens och Stadsfiskalens utlåtanden, 

hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren 
för dess yttrande, hvilket jämväl enligt protokollsutdrag nu förelåg. 

Magistraten hade tillstyrkt ett dyrtidstillägg af 10 kr. pr månad för de gifta 
ordinarie konstaplarna, hvilket skulle utgå från den 1 sistlidne oktober och så 
länge Drätselkammaren med hänsyn till dyrtiden pröfvar nödigt samt att de extra 
konstaplarna måtte erhålla en julgratifikation af 25 kr. hvardera. 

Stadsfiskalen hade föreslagit enahada belopp och villkor med undantag af 
tiden för dylikt tilläggs utbetalande, hvilket i detta fall skulle beräknas utgå från 
den 1 sistlidne juli. 

Drätselkammaren hade afstyrkt med följande motivering: 
»Då Lysekil är en af de orter i vårt land, som hårdast drabbats af kristiden, 

hvilket ock inverkat menligt för de enskilda samhälls- medborgarna, och då 
staden säkerligen, trots sin förut ansträngda ekonomi, äfven under stundande 
vinter kommer att blifva betungad med stora nödhjälpsarbeten för att kunna 
bereda ett nödtorftigt lifs- uppehälle för en mängd arbetslösa, så kan 
Drätselkammaren under sådana förhållanden icke tillstyrka berörda 
dyrtidstillägg.» 

Herr Borgmästaren fattade mycket väl den tankegång, som i detta 
hänseende låge till grund för Drätselkammarens ställning till frågan, men att då 
sådana dyrtidstillägg beviljats nästan öfver hela 
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landet, så vore det rätt och billigt att äfven härvarande poliskår blefve delaktig af 
dylikt tillägg, tillstyrkte därför Magistratens förslag i ärendet. 

Herr Sterner: Att Drätselkammaren afstyrkt just på grund af de rådande 
svåra ekonomiska förhållandena på denna ort och då synnerligen inom 
stenindustrien såväl förmän som arbetare fått reducerade inkomster, hvilket dock 
ej poliskåren fått, så får väl denna kår i likhet med andra samhällsmedlemmar 
bära bördan af de hårda tiderna. 

Herr Radhe yrkade bifall till Magistratens förslag med det tilllägget att 
dyrtidstillägg äfven beviljas åt konstapeln Winge. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att i enlighet med 
Drätselkammarens förslag afslå berörda begäran om dyrtidstillägg. 

§ 149  
Herr Ordföranden i Pensionsnämnden hade till Drätselkammaren framställt 

om erhållandet äf 200 kronors arvode för innevarande år. 
Drätselkammaren, som beslutat att med ärendet ingå till Stadsfullmäktige, 

vidhöll sitt senaste beslut om att dylikt arvode borde utgå först från och med 
nästa års början, men tillstyrkte dock beviljandet af en gratifikation å kronor 100 
för detta år till sökanden, på grund af det myckna arbete, som han i 
pensionsangelägenheter haft att utföra. 

Herr Hörman yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet 
Herr Lidell yrkade beviljandet af kronor 200 enligt sökandens begäran. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla Drätselkammarens förslag om beviljandet 

af kronor 100 såsom gratifikation till Herr Ordföranden i Pensionsnämnden. 

§ 150  
Drätselkammaren hade med anledning af tvenne ansökningar om 

skatteafkortning till Stadsfullmäktige inkommit med följande begäran. 
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Utdrag af protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 9 

november 1915. 

§ 209. Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade till Drätselkammaren 
remitterat ansökningar om afkortning af 1914 års stads- utskylder att utgå 1915 
från Stenhuggaren Jakob Pettersson, Skottegränd 38, belopp 20 kr. och 80 öre, 
och från Stenhuggaren Joh. Edv. Olsson Wester, Västra Kronbergsgatan 11, 
belopp kr. 36 och 40 öre. 

Då det med sannolikhet kunde befaras, att ytterligare sådana ansökningar 
afseende samma tid skulle inkomma speciellt från stenhuggarekåren, som 
särskilt berörts af de rådande dåliga konjunkturerna, beslöt Drätselkammaren att 
i båda ofvanstående fall hvarken af- eller tillstyrka afkortning utan hos 
Stadsfullmäktige begära att en kommitté af 3 personer med 2 suppleanter 
tillsattes för att granska årets restlängder och göra undersökning beträffande 
vederbörandes betalningsförmåga med fäst afseende på det rådande tryckta 
arbetsläget samt till Drätselkammaren inkomma med uppgift å de personer för 
hvilka det kan anses vara lämpligt att göra afkortning, hvarefter dylikt förslag 
åtföljt af Drätselkammarens slutliga yttrande under- ställes Stadsfullmäktiges 
pröfning. 

Drätselkammaren föreslår att Valkommittén får i uppdrag att i nämnda 
kommitté föreslå medlemmar och suppleanter. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Stadsfullmäktige biföllo sagda framställning, och erhöll Valkommittén i 
uppdrag att i nämnda kommitté föreslå medlemmar och suppleanter. 

§ 151. 
Joh. Nilsson anhöll genom skrifvelse, hvilken af Herr Ordföranden i 

Stadsfullmäktige remitterats till Drätselkammaren, om nedsatt 
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arrende för tomten till huset n:o 6 A. Norra Kvarngatan från kr. 28 och 62 öre till 
förutvarande kr. 19 och 08 öre. 

Drätselkammaren hade tillstyrkt en nedsättning af arrendet till kr. 20 
årligen. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bevilja arrendets nedsättande i enlighet 
med Drätselkammarens förslag till 20 kr. årligen. 

§ 152  
Svenska Stadsförbundet hemställde om prenumeration å dess tidskrift för 

1916 med samma antal exemplar som förut. Priset hade nu höjts till 5 kr. pr år för
exemplar. 

Drätselkammaren tillstyrkte begäran, och beslöto Stadsfullmäktige i 
enlighet härmed. 

§ 153  
Från Herrar Doktor Axel Nilsson och Konsul J. G. Gunnerson hade 

skrifvelse inkommit med begäran om ett förslagsanslag af 50,000 kronor till ny 
läroverksbyggnad för tryggandet af statsanslag. 

Denna skrifvelse hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats 
till Drätselkammaren för dess yttrande, men dä ärendet så nära sammanfölle med 
det i punkt 3 af dagens föredragningslista under § 139 i dagens protokoll 
behandlade, så hade Drätselkammaren icke yttrat sig däröfver. 

Någon diskussion föranledde icke ärendet utan Herr Gunnerson yrkade 
bordläggning, hvilket af Stadsfullmäktige bifölls. 

§ 154  
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade inkommit med följande motion, 

hvilken varit remitterad till Drätselkammaren för dess yttrande: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Vid sitt sammanträde den 11 september 1913 beslöto Stadsfullmäktige på 
Drätselkammarens hemställan att höja aflöningen för 
Stadsingeniörsbefattningen till 3,500 kr., däraf 1,200 på hamnens del, för att 
förvärfva »en dugande och väl meriterad förmåga». Snart äro 2 år gångna, sedan 
Stadsingeniör Kornel 1 tillträdde befattningen, 



 

1915 den 12 November. 

och Stadsfullmäktige hafva under denna tid vunnit erfarenhet om riktigheten 
eller icke af Drätselkammarens då gifna vitsord. Hur af- sevärd höjning detta 
belopp än innebar, jämfördt med den förra lönen, så står det dock fast, att lönen 
ännu understiger flertalets städers af liknande storlek. Därtill kommer, att 
Lysekil är ny såsom stad och anspråken på Stadsingeniörens arbetsförmåga 
stora, att många för samhället viktiga frågor som vattenledning, dränering, 
omläggning af gator m. m. vänta på sin lösning och stadens egna arbeten så taga 
hans tid, att tillfällena till extra inkomster äro så godt som inga. Faktiskt är 
också, att en stadsingeniörs arbeten kunna planläggas och utföras så, att 
därigenom stora belopp för framtiden i reparationer och omläggningar 
inbesparas — eller tvärtom. 

Då jag är förvissad, att staden endast har intresse och gagn af att binda sin 
nuvarande Stadsingeniör vid sig, får jag alllså vördsamt hemställa, det 
Stadsfullmäktige behagade besluta tilldela Stadsingeniör Kornel! 3 
ålderstillägg, hvart å 500 kr. att utgå efter 3, 6, och 9 års tjänstgöring härstädes, 
men att det första i anseende till väl vitsordad tjänst tilldelas honom ett år 
tidigare, alltså från och med början af 1916. 

Lysekil den 8 November 1915. 
FRITZ LUSCH. 

Drätselkammaren hade enhälligt tillstyrkt motionen på de i densamma
anförda grunderna. 

Under diskussionen i ärendet yttrade sig: 
Herr Sterner: Att man bör söka behålla en så duglig man i stadens tjänst 

genom att gifva honom förbättrade löneförmåner. 
Hemställde till Herr Ordföranden i Hamnstyrelsen om hamnen ej kunde 

något öka sitt bidrag till Stadsingeniörens lön. 
Yrkade bifall till motionen. 
Herr Laurin understödde yrkandet med hänsyn till den fördel staden droge 

af att hafva en skicklig ingeniör i spetsen för stadens arbeten och vore det därför 
ingen förlust för staden att utbetala en dylik löneökning utan tvärt om vinst. 



 

1915 den 12 November. 

Herr Borgmästaren hyste den uppfattningen, att det vore ytterst viktigt 
för ett samhälle att hafva en dugande ingeniör hvarför det vore klokt alt bereda 
Ingeniör Kornell högre inkomst samt framhöll äfven hans stora kunnighet på 
stadsplane- och mälningsområdet, hvilket komme Lysekil synnerligen väl till 
pass. 

Herr Gunnerson yrkade bifall till motionen. 
Herr Radhe, hvilken i egenskap af Hamnslyrelsens Ordförande haft ett 

godt samarbete med nuvarande Stadsingeniören, tillstyrkte på det lifligaste 
bifall till motionen, samt lofvade att i Hamnstyrelsen föreslå det af Herr Sterner 
nämnda ökade bidraget. 

Sedan öfverläggningen i ärendet förklarats afslutad beslöto Stads-
fullmäktige att utan omröstning bifalla motionen. 

§ 155  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Luckey 

och August Mattsson. 
Som ofvan 

Justeradt: AXEL HOLMQVIST. 
FRITZ LUSCH. 
ELIS LUCKEY. 

AUG. MATTSSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset fredagen den 19 Nov. 1915 kl. 2 e. m.; 
betygas 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1S16. 



 

Bil. till prot. N:o 10, § 138.

Till 

Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Undertecknade, af Stadsfullmäktige å sammanträde den 14 oktober 1914 
utsedda kommitterade för värdering af Lysekils stads tillgångar, få härmed efter 
fullgjort uppdrag afgifva följande utlåtande: 

Stadsfullmäktiges skäl för denna kommittés tillsättande grundade sig på 
framställning af stadens revisorer för år 1913, hvilka icke kunde tillstyrka 
ansvarsfrihet för nämnda år med anledning af stadens trassliga bokföring. 

Genom en ingående undersökning af stadens tillgångar och skulder hafva 
vi utrönt att kapitalkontot kan bibehållas till det bokförda beloppet Kr. 
414,631:36, oaktadt detta ur bokföringssynpunkt sett tillkommit på ett 
oegentligt sätt. 

Som synes af bilagda förteckning öfver stadens jordfastigheter böra dessa 
enligt vår värdering upptagas till Kr. 729,290: 18. Det härigenom uppkomna 
öfverskottet (skillnaden mellan det bokförda värdet och vår värdering) Kr. 
142,484: 63 anse vi kunna användas på följande sätt: 
Till afskrifning af Rästantiers konto . . . . . . Kr. 63,241:97 samt till afskrifning å 

följande konto: 
Bryggors med minst 5 %  eller„ ........................................” 9,166: 56 
Inventariers med minst 20 % eller ....................................„ 10,034: 67 
Byggnaders „ „ 20 % ”  ”        10,203:50 
Aktiers ,” „ 3 %  ...  ..................................... ,, 21,000: - 
Dränerings „ c:a   25 % ”  ”          8,837:93 
Vattenledningens „ 20 °/° ” ’ ’ ’ - ---------- ” _   20,000:- 

Kronor 142.4S4: 63



 

Årliga afskrifningar å dessa konti äro nödvändiga. 
Gator, torg, offentliga platser och vattenrätt anses icke kunna upptagas 

såsom någon tillgång. Vi vilja dock föreslå, att denna stadens egendom 
sedermera upptages bland tillgångarna med ett bok- föringsvärde af 1 krona. En 
beskrifning med utsättande af areal m. m. är då erforderlig. 

Under förutsättning af Stadsfullmäktiges godkännande att jordfastigheters 
konto upptages till Kronor 729,290:18 föreslå vi, att vid kommande försäljningar 
af tomter m. m. medlen afskrifvas å jord- fastigheters konto i den mån de beröra 
detta konto. lakttages ej detta blifva stadens tillgångar missvisande. Hittills hafva 
nämligen influtna medel för tomter m. m. icke reglerats på jordfastigheters 
konto. 

Under arbetets gång hafva vi stått i liflig kontakt med stadens nuvarande 
bokförare, hvilken beredvilligt lämnat oss önskade upplysningar och rättadt 
bokföringen med hänsyn till föregående revisorers och våra anmärkningar. 

Mot det af Drätselkammaren nu använda bokföringssystemet hafva vi intet 
att erinra utan anse vi det i alla hänseenden fullt betryggande. 

Lysekil den 23 Oktober 1915. 

A. W. CHRISTENSSON. J. W. MAGNUSSON. 
OSCAR A. KORNELL. C. G. TINGGREN. 

RUD. LINDBLAD. 

Enligt bokslutet för år 1913. 

Tillgångar: 
Rästlängd och tomtarrendens konto. . 
Bryggors „ 
Inventariers „ 
Kassa „ 
Byggnaders „ 
Jordfastigheters „ 
Dränerings „ 

.... Kr. 2,477: 92 
• • • • ,, 183,331: 13 
• • • • ,, 50,173: 33 
• • • • ,, 1,475: 96 
• • • * ,, 51,017: 48 
• • • • ,, 586,805: 55 
•  __ ,, 
Transport Kr. 

33,530: 97 
908,812: 34 



 

Transport Kr. 908,812:34 
Hamnens konto ............................... „ 5,479:47 
Vattenafgifters „  „ 1,537:26 
Aktiers (Lysekils järnväg) „  ,,         700,000: — 
Rästantiers „  ...................  ...........          63,241: 97 
Löpande räkning med A.-B. Göteborgs Bank . „ 11,092:20 
Enskilda arbetens konto .................................................  „ 1,461:56 
Lysekils stads elektricitetsverks fastigheter ... „      200,000: — 
Vattenledningens konto........................................  .......  . „ 93,542; 45 

Kronor 1,985,167:25 

Skulder: 
Stockholms stads sparbank ........................................... Kr.        16,6' 6: 60 
Obligationslånet af år 1905  .......................................................   501.000: — 
Diverse kreditorers konto ..............................................  2,277:26 
Lånekonto ..................................................................................   200,000: — 
Hamnens skulder ...........................................................  ..........        42,712: 26 
Reserverade medels konto ............................................  ..........        116: 82 
Kapitalkonto ................................................................................... 414,631:36 
Obligationslånet af år 1911 .....................................................   775,067:50 
Jordkassans konto ..........................................................    „ 32,755:45 

Kronor 1,985,167:25 

Lysekils stads tomter m. m. 
Utarrenderade tomter Kr. 190,812:50 höjda med cirka 30 %Kr. 250,000: — 

Tomter enligt fastighetsböckerna: 
Ön Grötö. 172,800 kv.-alnar å 30 öre .... „ 51,840: — 
964 6 kv.-m. af inägolotten XXI a, 2,734 kv.-aln. 

a 2: .......  ...................................................................................   5,468: — 
7/36OO af Lysekils jord, lotten XIV, 645 kv.-aln. . 300. — 
225,1/4kv.-aln. af Lysekils jord, litt. L. b./L. 1 b. å 1: — „ _ 225:25 
Inägorna till lotten XXXVII, 3.675 kv.-aln. å 1: 50 ,, __________ 5,512:50 

Transport Kr. 313,345:75 



 

Transport Kr. 313,345:75
Viss af Lysekils jord, litt. XLIII, delvis utarr., ..................     7,735  

kv.-aln. ål: — ............................................................  „             7,735: — 
Tomt A 1 å Kronberget om 330 kv.-m. ... „  600: — 
151.1 kv.-m. af inägolotten, litt. XXII, 430 kv.-aln. ål: — . „ -           430: — 
Tomt n:r 48 enl. 1873 års regi, om 12,200 kv.-fot,  ................   

 ......................................................... lagf. 8/5 1905, § 30 „  2,250: — 
Tomt n:r 49 enl. 1873 års regi, om 10,170 kv.-  ......................   

 ................................................... fot, lagf. 7» 1905, § 30 „     1,277:- 
Tomt n:r 50 enl. 1873 års regi, om 8,950 kv.-fot, 
 lagf. ’/» 1905, § 30, hvaraf staden äger 5,350 kv.-fot ...  ..........                         1,337: — 
Tomt n:r 51 enl. 1873 års reglering om 6,000 

kv.-fot, lagf. 8/5 1905, § 30, 1,500 kv.-aln. å 50 öre .........                    750: — 
Tomt n r 52 enl. 1873 års regi, om 7,050 kv.-fot, 

lagf. 8A 1905, § 30, hvaraf staden äger 4,394 kv.-fot .......                   1,098: — 
Tomt n:r 109 enl. 1873 års regi, om 5,000 kv.- 

fot, hvaraf staden äger 3,720 kv.-fot, lagf. 
8/5 1905, § 30, 930 kv.-aln. å 1: — . . . „  930: — 

Tomt n:r 117 enl. 1873 års regi, om 22,969 kv.- 
fot, lagf. 21/4 1913, § 10, hvaraf staden äger 
9,130 kv.-fot, eller 2,2827» kv.-aln. å 4: — . „    9,130: — 

Tomt n:r 118 enl. 1873 års regi, om 6,804 kv.- 
fot, lagf. 8A 1905, § 30, 956 kv.-aln. ål:— „  956: — 

Tomt n:r 146 enl. 1873 års regi, om 4,489 kv.- 
fot, lagf. 8/5 1905, 8 30, 1,122,7* kv.-aln. å 75 öre ...... „  841:68 

Tomt n:r 153 enl. 1873 års regi om 12,450 
kv.-fot, lagf. 8/o 1905, 8 30, 3,112,7» kv.- 
aln.. .  ...................  ................................... „        2,000:- 

Tomt n:r 158 enl. 1873 års regi, om 6,840 kv.- 
fot, lagf. 8A 1905, § 30, 1,710 kv.-alnar . . „       2,000: — 

Tomt n:r 85 enl. 1873 års regi. 272V» kv.-aln. å 3: - .....   ..........                          817:60 
Tomt n:r J27 enl. 1873 års regi. 1,426,7» kv.-aln. 

ål: — ...................................  ...  ..................................................................   1,426:20 
Transport Kr. 346,924:13



 

Transport Kr. 346,924: 13 
4 st. tomter å Kronberget ........................................... „ 2,400: — 
Område vid gamla kyrkogården, 50,000 kv.-alnar å 40 öre „ 20,000: — 
Rinkenäs, 9,000 kv.-m. å 3: — ....................................................     27,000: — 
Bansvik, 28,900 kv.-alnar............................................. ,,      15,000: — 
Tulltomten, 37,000 kv.-fot eller 9,250 kv.-alnar å 4: — „ 

 ..............................................................................      37,000: - 
Bergområden, betecknade A, 643,145 kv.-alnar å 35 öre „ 

 ..............................................................................       225,100:75 
Skiftade utmarker, 792,196 kv.-fot eller 198,049 kv.-aln. å 15 öre ,, 

 ..............................................................................         29.707:35 
Öfriga större och mindre öar, 1,731,636 kv.-fot 
 eller 432,909 kv.-alnar å 5 öre ..................................... ,,         21,645:45 
Sjöar och myrar, 180,500 kv.-fot eller 45,125 kv.-alnar å 10 öre „ 

 ..............................................................................             4,512:50 
S:a Kronor 729,290: 18 

LYSEKIL. 
LYSEK1LSP0STENS TRYCKERL 

1915. 



 

Bil. till prot. N:o 10, § 139.

Till 

Herrar Stadsfullmäktige 
i Lysekil. 

Vid sitt sammanträde den 8 sistlidne april beslöto Stadsfullmäktige enligt § 56 i 
sitt protokoll att tillsätta en kommitté som med ledning af den utredning, som i ärendet 
allaredan är gjord, får i uppdrag att skyndsammast till Stadsfullmäktige inkomma med 
förslag till byggnad för läroverk samt lämplig plats för densamma och att till 
kommitténs förfogande ställa ett förslagsanslag af 1,000 kr. för anskaffande af skizz 
och kostnadsberäkning för byggnaden samt att denna kommitté skulle bestå af tre 
personer, hvartill utsågos Herrar Lusch, Laurin och Berger. 

Kommittén sammankallades första gången den 10 maj af undertecknad Lusch, 
som utsågs till ordförande. 

Tio sammanträden hafva hållits, det sista den 6 november. 
Vid undersökning af lämpliga platser för en byggnad af ifrågasatt slag visade det 

sig, att endast tre kunde komma i fråga, näml. 1) skolkökstomten, 2) nuvarande 
samskolans, 3) vid kyrkan mot Rosviksbergsgatan. 

Men en närmare granskning af den första visade, att den skulle i sitt nuvarande 
skick fördyra den blifvande byggnaden, enär en väldig kubikmassa sten först måste 
bortskaffas, hvadan det vore lämpligare beträffande denna tomt att låta afverkningen 
fortgå som hittills några år, om också möjligen i något raskare tempo, att den vid 
närmast kommande skolhusbygge måtte kunna tagas i anspråk. 

N:o 2 vore utan tvifvel centralast belägen och lekplanan bäst skyddad, men 
kunde ej gärna komma i fråga för nybyggnad, enär samskolan i så fall under 
byggnadstiden blefve hemlös, men möjligen vid ombyggnad. 



 

Mot n:o 3 kunde inga berättigade anmärkningar göras ur kostnadssynpunkt, men 
skolgården erbjöde ringa vindskydd och vore därför ur hälsosynpunkt ofördelaktig. 

"Vid undersökning af den nuvarande samskolans byggnad, huruvida den vore värd 
en omfattande restaurering, visade det sig vid gjorda borrprof på de för väder och vind 
mest utsatta ställena, att virket vore friskt och godt. 

Försöket att omgestalta byggnadens inre och yttre anförtroddes åt Stads- ingeniör 
Kornell, och den skizz han uppgjort underkastades vid ett sammanträde i senare delen af 
juli, därvid äfven öfverdirektören för rikets läroverk, då badgäst i Fiskebäckskil, var 
närvarande, en ingående granskning, som utföll så, att detta förslag kunde af honom 
godkännas, ehuru han, enär byggnaden ej vore förlagd i de af öfverstyrelsen som 
lämpligast betecknade väderstrecken, önskade, att de flesta skolsalarna förlädes åt söder 
i stället för som i detta förslag åt norr. Denna anmärkning såväl som önskan att gifva 
fasaden åt parken ett mer tilltalande utseende föranledde, att arkitekten Torsten 
Stubelius i Stockholm tillfrågades såväl för ombyggnad som nybyggnad, men då 
begärda arvodet skulle öfverskjuta det anslagna, vände sig Stadsingeniören å 
kommitténs vägnar till arkitekten Arthur Brattberg, Uddevalla, som enligt kommitténs 
uppfattning på ett synnerligen lyckligt sätt löst det ingalunda lätta problemet beträffande 
den inre och yttre omgestaltningen, därvid skolans kraf tillgodosetts vida bättre än i det 
förslag, med hvilket öfverdirektören förklarade sig kunna åtnöjas. 

Vid såväl om- som nybyggnad har kommittén utgått från den Kommunala 
Mellanskolan såsom den enda statsunderstödda skolform, som efter 1920 med en till 
visshet gränsande sannolikhet kan ifrågakomma i Lysekil en afse- värd tid framåt. 
Beträffande tiden för dess införande och samskolans upphörande har kommittén ansett 
lämplighets- och billighetsskäl tala för, att denna öfvergång sker icke förr än efter 
utgången af den treårsperiod, för hvilken statsunderstöd nu sökes. 

Ombyggnadsförslaget visar 5 klassrum å 7 m. längd, 57s bredd = 38 1/2 kv.-m. 
med plats för 25 lärj. efter ett ytmått af 1,5 m. för hvar eller för 22 lärj. efter 1,75 kv.-m. 
för hvar, hvilket senare är öfverstyrelsens maximimått, och 3 klassrum af 6 m. längd, 
572 bredd = 22 lärj. max. och 19 mininum, alltså hela skolan 191 lärj. max. och 167 
minimun. Därtill komma ett kollegierum af 51/2 3 1/2 en bönsal 10 1/2, 7 = 98 elever 
efter ett ytinnehåll af 0,75 per lärjunge, och ett rum för naturvetenskaplig undervisning i 
andra våningen, ett för kemi i källaren jämte slöjd- och pannrum. Lärosalarnas höjd blir 
3 1/2 m., alltså 1/2 m. lägre än den af öfverstyrelsen angifna normalhöjden, hvilket emel-
lertid icke utgör hinder för godkännande. Fönsterhöjd och fönsteraria i förhållande till 
golfarian äro fullt tillfredsställande. 



 

jämte detta förslag har kommittén velat uppgöra ett förslag till nybyggnad, som 
då icke kunnat förläggas till någon annan plats än den förut omnämnda vid 
Rosviksbergsgalan i kyrkans närhet. Delta förslag upptager 6 lärosalar af 
dimensionerna 7,85X6, hvar lärosal rymmande max. 31 och min. 27 enligt 
normalmåtten, samt 2 lärosalar af 7,30X6> hvar sal med 29, eventuellt 25 lärj. = 
maximum 244 lärj. och min. 212. Dessutom kollegierum af 5 m.X 5, en bönsal af 14,75 
m.X6 =118 lärjungar, två slöjdsalar, ett skolkök med matkällare, vaktmästarebostad å 
vinden samt utrymme därstädes för inredandet af undervisning för naturkunnighet. 
Vaktmästarens bostad torde dock lämp- ligtvis böra förläggas till källarvåningen. 

En jämförelse visar, att nybyggnaden rymmer cirka 50 lärj. mer än ombyggnaden 
och alltså kan beräknas för en större tillväxt af samhället, men en omläggning till 
Mellanskola med 4 klasser, oberäknadt paralellkl., medför gifvetvis en icke så liten 
minskning af elevantalet, jämfördt med en samskola, som utom sina sex ordinarie 
klasser också har två eller tre förberedande sådana. 

I intetdera af förslagen är gymnastiksal inrättad, hvilket gifvetvis också vore 
opraktisk, då denna skall begagnas äfven af folskolans elever. Kommittén har 
fördenskull låtit uppgöra ritning till gymnastikbyggnad med fasad utefter vägen till 
kyrkan söder om samskolan, upptagande en sal af 17 m X&'/s m. = 145 kv.-m. med 
plats för 72 lärj. efter en golfaria af 2 m. för hvar. 

Salens dimensioner torde motsvara experters fordringar på detta område. 
Till salen höra, ehuru skilda därifrån, 2 afklädningsrum. Ofvanpå dessa är den 

ritsal förlagd, för hvilken utrymme icke fanns i ombyggnaden, ej heller intagen i 
nybyggnaden med dimensioner 8 1/2X51/2 och med tre fönster cirka 2 m. breda och 
IVs å 2 m. höga, alltså tillräcklig dagsbelysning. Gymnastikens uppvärmning sker från 
ombyggnadens värmecentral i dess källare och torde, i händelse nybyggnadsförslaget 
antages, kräfva gymnastikbyggnadens förläggning till samma tomt. 

Kostnadsberäkningarna ställa sig på följande sätt: 

Kostnadsberäkning 
å ombyggnad för Kommunal Mellanskola i Lysekil. 

Förekommande rifning och ändringsarbete af mellanväggarna i gamla byggnaden   
700: ............................................................................................................ — 

Sprängning och schaktning  ........................................................................  1,500: — 
Bottengrund, källarmurar och stenpelare  .................................................  1,130: — 
Sockelmur med granit- och tegelmur  ......................................................  1,076: — 

Transport Kr. 4,406: —



 

Transport Kr. 4,406: —
Beton- och cementgolf i källaren ........................................................................  440:— 
Tegelväggar i källaren samt vägg- och takputs  ..................................................  865:— 
Fönster i d:o 170, trappor af granit och cement 190 ............................................  380:— 
Ytterväggar af 3" plank ....................................................................................  1,560:— 
Nya golfbjälkar ....................................................................................................  546: -- 
Golflag med trossning, spräckpanel och puts  ..................................................  4,932:— 
Spräckpanel och puts invändigt i alla väggar ...................................................  3,836:— 
21 st. fönster å 40 kr., 38 st. å 50 kr..................................................................  2,740:— 
Glasdörrar och pardörrar  ....................................................................................  480:— 
Listverk, skåp, klädhängare m. m ........................................................................  480:— 
Yttertak och takstolars tillökning och täckning  ...............................................  1,756:— 
2 st. murverk med skorstenar och puts ................................................................  952:— 
Stora trappan med barriér ....................................................................................  550: -- 
Yttre klädsel och belistning ..............................................................................  2,180:— 
Inre och yttre målning  .....................................................................................  2,500:— 
Värme, vatten, aflopp och ventilation ..............................................................  7,000:— 
Elektriska ljusledningar ....................................................................................  1,200:— 
Transporter m. m .................................................................................................  547:— 
Bröstpanel i salar och kapprum  .......................................................................  1,000: - 

Kronor 38,350: —

Kostnadsberäkning 
för skolhusbyggnad, enligt bifogade ritningar: 

Byggnaden är beräknad uppföras af tegel, med alla yttre väggytor reviderade med 
facadtegel. Bjälklag af 25X15 cm. sparrar, golf af 3,5 cm. tjocka furubräder, innertak af 
2,5 cm. panel, äfvenså bröstpanel. 

Invändiga trappor och podester af mosaik, golfvet i nedre trapphallen af mosaik 
på betonhvalf. Värmeledningssystem; varmvatten. Elektriska ledningar. I öfrigt 
fullständig inredning med undantag af skolbord och undervis- ningsredskap. 

Kostnaden för denna byggnad har beräknats sålunda: 

Grund, planerings- och terasseringsarbeten  ..................................  Kronor 12,000: — 
Byggnaden i öfrigt enl. ofvanstående  ...........................................  „ 93,000: — 

Summa Kronor 105,000: —



 

Kostnadsberäkning 
för Gymnastikbyggnad i Lysekil, enligt bifogad ritning. 

Grund, sockel och planering .........................................................................  1,850: — 
Ytterväggar  ..................................................................................................  2,200: — 
Innerväggar  .....................................................................................................  865: — 
Fönster  ............................................................................................................  450: — 
Dörrar ...............................................................................................................  275: — 
Trappor (ytter- och innertrappor)  ...............................................................  385: — 
Golf och bjälklag...........................................................................................  2,500: — 
Yttertak  ........................................................................................................  2,650: — 
Innertak  ..........................................................................................................   825: — 
Målning  ................................................................................... .’ .....................  500: — 
Attiralj ...........................................................................................................  1,500: — 
Elektriskt ljus- och värmeledningar  .......................................................   1,250: — 

Summa Kronor 15,250: —

Kommittén har efter granskning af kostnadsberäkningarna och ökning af vissa 
poster den förvissningen, att de ej komma alt öfverskridas efter in- fordran af 
entreprenadanbud, för så vidt Stadsfullmäktige nu besluta sig för det ena eller andra 
förslaget, hvilket torde vara nödvändigt för erhållande af statsanslag för nästa 
treårsperiod, och låta detta sitt beslut komma till utförande snarast möjligt. Uppskof till 
efter krigets slut torde sannolikt medföra fördyring i stället för sänkning. 

Jämföras de olika förslagen, hvarvid ombyggnad och gymnastikbvggnad torde 
ställas mot nybyggnad, och gymnastikbyggnad, kommer man till följande summor: 
53,600 kr. å ena sidan samt 120,250 å den andra. Till det förra beloppet torde dock böra 
läggas 14,500 kr., hvilka enligt sista revisionsberättelsen utgör samskoleföreningens 
skuld och för hvilket pris såväl föreningen som dess styrelse på sammanträdet den 25 
sistlidne oktober beslutat afstå sin fasta och lösa ägendom till staden med villkor att 
nuvarande skoltyp behålles till utgången af den treårsperiod, för hvilken nu statsanslag 
sökes. 

För öfrigt beslöts på nämnda sammanträde att förorda nybyggnadsför- slaget som 
en varaktig lösning såväl ur synpunkten af materialets större hållbarhet som stadens 
tillväxt utan att något afseende härvid gjordes i fråga om typen. 

Siffrorna ställa sig alltså på följande sätt: 68,100: - kr. å ena sidan och 120,250 å 
andra, alltså en differens å kr. 52,150 till favör för ombyggnaden. 



 

Driftkostnaderna torde äfven efter stadens öfvertagande, så längé samskolan 
behålles, ställa sig på enahanda sätt som hittills. 

För Mellanskolan torde följande siffror, som erhållits från Hessleholm s K. M. 
Skola, tjäna som vägledning: statsanslag 6,4004-2,3994-400 = 9,199 kr., 
kommunalt anslag 5,000 kr., afgifter: 1 kl. 50 kr., 2 kl. 55 kr., 3 kl. 60, 4 kl. 65 kr. 
Möjligen torde ett större belopp i terminsafgifter beräknas här än där, men å andra 
sidan torde denna merinkomst utjämnas genom nödvändigheten att här anställa 
ännu en lärarekraft. Elevantalet i Hessleholm var föregående termin 70 och kräfde 3 
ord. ämneslärare samt 2 ord. ämneslärarinnor. För öfrigt äro omdömena såväl från 
Hessleholm som Ulricehamns Kommunala Mellanskola fördelaktiga, hvilket 
kommittén härmed meddelar utan att för egen del anställa en jämförelse mellan de 
båda skoltyperna. 

När Kommittén nu med ledning af kostnadsberäkningarna förordar om-
byggnad, så sker detta — efter förutskickande af den anmärkningen, att 
vaktmästarebostad måste hyras, hvilket dock ej torde i någon nämnvärd mån 
inverka på driftkostnaden — på följande grunder: 

1) Priset, hvarigenom 52,000 kr. inbesparas, som alltför väl torde behöfva 
användas på annat håll. 

2) Ombyggnaden jämte gymnastiken kunna föreligga färdiga redan nästa 
hösttermins början, hvarigenom samskolans trängande behof af nya lokaler blifva 
skyndsammast afhjälpta. 

3) Virkets goda beskaffenhet, det beräknade lärjungeantal, som där kan 
inrymmas, öfverdirektörens godkännande af ett sämre förslag utesluta karaktären af 
provisorium och medför en lösning för minst 25 år framåt. 

4) Skolplanen blir mera skyddad för väder och vind, hvilken anmärkning 
vägde tungt, då fråga för några år sedan uppstod att dit förlägga den nya folkskolan.

5) Samskoleföreningen hålles skadeslös för sina utgifter för en högre skola i 
samhället under gångna år, och staden fullgör därmed en honnörssak. 

6) Nybyggnad torde kräfva ökadt arkitektarfvode och därmed kanske ökade 
utgifter för byggnaden, enär kyrkans närhet ställer stora kraf på stilen. 

För sitt uppdrags utförande har kommittén utbetalat följande belopp: Till 
arkitekten Arthur Brattberg för ritningar, kostnadsberäkning, 

arbetsbeskrifning  ........................................................................ Kr. 135: — 
till byggmästaren Oscar Wallén för ritning till gymnastikbyggnad, 

kostnadsberäkning och arbetsdevis samt ritning till nybygg 
nad och kostnadsberäkning  ..........................................................   „ 150: — 

Summa Kr. 285: —
hvartill komma tryckningskostnaderna för kommittébetänkandet. 



 

Ritningarna och arbetsbeskrifningarna finnas till påseende på Drätsel-
kammarens lokal. 

Slutligen får kommittén uttala sitt varma tack till hrr Kornell och Wallén, som 
ofta rådfrågats och villigt medverkat, närhälst deras biträde påfordrats. 

Lysekil den 6 november 1915. 
FRITZ LUSCH. 

L. L.AURIN. RAGNAR BERGER. 

Lyreldlepostens Tryckeri 1916. 



 

1915             Lysekils         N:R 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i 
rmia.... Lysekil sammanträde den 24 November 1915. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Radhe, 
Gunnerson oeh Laurin. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 156. 
Vid sammanträdet den 12 innevarande november under § 139 

behandlade och bordlagda ärendet om läroverksbyggnad föredrogs ånyo. 
Drätselkammaren, som till föregående sammanträde icke hunnit afgifva 

yttrande, hade nu med dylikt inkommit så lydande: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 22 
november 1915. 

§ 223. Förut under § 210 i protokollet den 9 innevarande november 
antecknade ärendet om förslag till läroverksbyggnad återupptogs nu till 
behandling. 

Den af Stadsfullmäktige den 8 april d. år tillsatta kommittén för 
afgifvande af förslag till byggnad för läroverk hade i inkommen utredning, 
åtföljd af ritningar, af skäl, som närmare framhålles i nämnda utredning, 
förordat: 

a. Inköp af nuvarande samskolebyggnad för ett pris af Kr. 14,500. b. 
Ombyggnad af nämnda skola till bruk för kommunal mellanskola 

för en kostnad af Kr. 38,350: —. 



 

1915 den 24 November. 

c. Nybyggnad af gymnastiklokal Kr. 15,250: —- alltså tillsammans Kr. 
68,100: —. 
Tillika förelåg förslag till nybyggnad för kr. 120,000: —, men hade 

kommitterade, dels på grund af att de ansågo ombyggnads- förslaget vara 
fullt tillräckligt och betryggande för ändamålet under en lång följd af år 
framåt och dels på grund af ökad merkostnad af kr. 51,900:— för nybyggnad, 
icke ansett att detta förslag borde ifråga- komma. 

Efter tagen del af handlingar och ritningar, får Drätselkammaren med 
hänsyn till de senare, därest ombyggnadsförslaget godkännes till utförande, 
framhålla önskemålet af att de båda klassrummen intill samlingssalen i öfre 
våningen förses med skjutdörrar, detta för ökadt utrymme vid eventuella fall, 
samt att korridoren. i samma våning göres något bredare, ty bredden mellan 
trappan och dörrarne är något för knapp. Att ombyggnadsförslaget i öfrigt 
bereder tillräckligt utrymme för kommunala mellanskolans 4 klasser en 
afsevärd tid framåt framgår tydligt af kommittérades beräkningar öfver an-
talet elever, som kan inrymmas i lokalerna. 

I och med att mellanskolan börjar sin verksamhet måste dock beredas 
plats i öfriga skolor här, dels för samskolans elever i de 2 första 
elementarklasserna och dels för samma skolas förberedande klasser eller 
tillsammans c:a 100 elever. 

För de förberedande klasserna kan nog intillsvidare plats finnas i samma 
lokal som hittills, hvaremot de förstnämnda måste förflyttas öfver till andra 
lokaler. Med anledning af förestående vill Drätselkammaren föreslå 
Stadsfullmäktige att i ärendet nu besluta: 

1. Att bevilja ett anslag af 70,000 kronor till byggnad för kommunal 
mellanskola, och att arbetet för densamma påbörjas senast våren 1916, samt att 
medel för ordnandet af skolfrågan och stadens sväfvande skuld anskaffas 
medelst ett 20-årigt amoteringslån till belopp, som senare bestämmes. 

2. Att återremittera ärendet till kommitterade för snar utredning och 
förslag om lämpligaste sättet att skaffa lokaler för de af samskolans elever, som 
vid 1918 års slut ej kunna inrymmas i mellanskolan samt om behofvet af 
tillökning i lokaler för folskolan, och att med beslut om ny- eller ombyggnad 
anstår intills denna utredning, som bör vara klar på fullmäktiges bord i januari 
1916, före- 
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ligger tillika med fullständiga ritningar och arbetsdevis för nybyggnad. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Herr Borgmästaren Sundberg, som ej var närvarande, hade till dagens 
sammanträde inlämnat en promemoria i ärendet så lydande: 

P. M. 
i frågan om läroverksbyggnad i Lysekil. 

Innan denna fråga slutligen afgöres, synes Stadsfullmäktige böra göra 
klart för sig hvilken skoltyp, som bör komma till användning i framtiden 
härstädes. 

Undertecknad var på sin tid ledamot af en kommitté, tillsatt för utredning 
af ifrågavarande spörsmål. Denna kommitté yttrade i af- gifvet utlåtande under 
år 1912 bland annat att som den här redan befintliga Samskolan befunnits vara 
lämplig för samhällets behof och visade tendenser till en sådan utveckling att 
den i en nära framtid kunde komma att öfvergå till statssamskola, kommittén 
för sin del förordade bibehållande af den s. k. samskole- eller realskoletypen. 

Jag har fortfarande samma åsikt som kom till synes i berörda utlåtande d. 
v. s. att nämnda typ är för detta samhälle den lämpligaste, men min uppfattning 
om möjligheten att i framtiden bibehålla denna typ härstädes i syfte att slutligen 
erhålla en statssamskola har med hänsyn till inträffade omständigheter numera 
förändrats. 

År 1912 hade man nämligen icke något fullgiltigt skäl för det antagandet 
att 1909 års riksdagsbeslut om understöd åt enskilda mellanskolor skulle 
innebära en dödsdom åt samskoletypen. Nuvarande chefen för 
ecklesiastikdepartementet har också yttrat, att han vid noggrant studium af detta 
beslut icke kunnat finna att det har en sådan innebörd, och 
läroverksöfverstyrelsen har icke heller fattat det så. Vid frågans behandling år 
1909 utlät sig dåvarande departementschefen, att realskola och kommunal 
mellanskola tillsvidare 
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borde få verka vid sidan af hvarandra, hvardera efter sin natur och sina resurser. 
Först så kunde det bli möjligt att bilda sig ett på oomtvistlig erfarenhet, icke 
allenast på antaganden och försäkringar, grundadt omdöme om deras inbördes 
värde och rätta plats i vårt framtida skolväsende. Detta yttrande karaktäriserar 
1909 års skolpolitik, och denna skolpolitik kan följaktligen för ingen del anses 
innebära att i h varje fall den kommunala mellanskolan skulle själf- fallet vara 
den form, hvartill de enskilda läroverken skulle vid behof ombildas. 

Det har emellertid visat sig att denna opartiska tolkning af 1909 års 
riksdagsbeslut blifvit, såvidt jag kan förstå, i politiskt syfte helt och hållet 
förvanskad, i ty att de båda vänsterpartierna, som på sitt program upptagit 
önskemålet om folkskolan som bottenskola, gifvit riksdagsbeslutet den 
betydelse, som bäst främjat berörda önskemål, hvilket allt kan inhämtas vid 
genomläsande af riksdagens handlingar från år 1915 rörande frågan om 
upprättande af en statssamskola i Sollefteå. 

I afgifvet utlåtande afgaf nämligen utskottets majoritet ett yttrande af 
innebörd att 1909 års beslut innebar icke blott att de enskilda samskolorna skulle 
för sitt fortsatta bestånd efter 1920 års utgång ombilda sig till mellanskolor, utan 
ock att några real- eller statssamskolor icke vidare borde upprättas; och afstyrkte 
utskottet på grund häraf förslaget om upprättande af statssamskola i Sollefteå. 

Som denna ståndpunkt vid gemensam votering blef af riksdagen med 
afsevärd majoritet godkänd, synes numera några vidare utsikter ej finnas att här 
eller annorstädes få till stånd nya statssamskolor eller kunna påräkna 
statsunderstöd för samskolor. 

Statsutskottets utlåtande bifogas härjämte. 
Då det torde vara alltför vanskligt att räkna med att de politiska 

förhållandena skola ändra sig till förmån för den s. k. samskole- eller 
realskolctypen, synes det mig som om det icke vore annat att göra än att finna sig 
i omständigheterna och inrikta sig på den kommunala mellanskolan, såsom 
varande den enda skoltyp, som efter år 1920 har utsikt till statsunderstöd. Att 
bibehålla den nuvarande samskolan utan statsunderstöd torde helt visst blifva 
alltför betungan - de för samhället. 

Beträffande tiden för ombildandet af samskolan till kommunal mcllanskola 
ha kommitterade föreslagit höstterminen år 1918 eller 
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inemot utgången af den treårsperiod ifråga om statsunderstöd, som tager sin 
början den 1 januari 1916. Detta förslag torde vara välbetänkt; dock kan 
ifrågasättas, huruvida ickc fristen för samskolan borde utsträckas (ill 
höstterminen år 1920, om nämligen utsikt förefinnes att erhålla statsunderstöd 
för åren 1919 och 1920, hvilket bör undersökas. Från donna synpunkt sedt 
torde det i afvaktan på berörda undersökning böra anstå med bestämmande af 
tiden för ombildningen. Det är uppenbart att ju längre öfvergångstid, som kan 
beredas, desto större fördelar tillföras den allmänhet, som användt sig af 
skolan, och då det här gäller att så att säga bortklippa fem klasser — tre 
förberedande och två elementarklasser — måste det vara lämpligt att 
öfvergångstiden bestämmes till fem år. Om så sker vinnes den fördelen och 
om jag så får säga rättvisan att de lärjungar, som nu i höst och hösten därförut 
intagits i de tvä lägsta förberedande klasserna, få orubbadt fortsätta i samma 
skola intills dess de blifvit färdiga för inträde i kommunala mellanskolans lista 
klass. Vid en ombildning af skolan redan höstterminen 191.8 skulle dessa 
klasser nödsakas öfvergå till folkskolan eller anlita privat undervisning för att 
bereda sig för inträdet i kommunala mellanskolans första klass. En faktor, som 
man härvidlag äfven måste räkna med, är också huru ett tidigare eller senare 
upphörande af den nuvarande samskolan ställer sig med hänsyn till dennas 
ekonomi, hvilket icke ännu synes vara i detalj undersökt. 

I sammanhang härmed tar jag mig friheten att erinra om en sak nämligen 
att det icke är så alldeles visst att genom inrättande af en kommunal 
mellanskola härstädes bottenskoleidén blir genomförd i den utsträckning, som 
afsetts med denna skoltyp. Under läsåret 1913—14 inskrefvos vid de 27 
kommunala mellanskolorna i riket blott 67,5 % lärjungar, som kommo från 
folkskolan. Återstående 32,5 7o af lärjungeantalet hade alltså åtnjutit 
undervisning på annat håll. Förklaringen härtill är att på åskilliga af de orter, 
där kommunal mellanskola inrättats, finnas enskilda läroanstalter, vanliga två-
eller treåriga, som lagt sina läroplaner så att de direkt förbereda till 
kommunala mellanskolans lista klass. Huruvida dylika förberedande 
privatskolor komma att försvinna eller få ökad spridning är en sak som 
framtiden kommer att utvisa. Men om — som ganska troligt är — det kommer 
att visa sig att barnen genom dem kunna föras fram ett år tidigare till den 
kommunalci mellanskolan än genom 
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folkskolan, så torde man nog ha att räkna med tillkomsten af dylika privata 
läroanstalter; och detta torde gälla icke minst i samhällen med sådana 
utvecklingsmöjligheter, som Lysekil onekligen äger. Skolväsendet skulle 
sålunda, äfven sedan kommunal mellanskola inrättats, kunna tänkas härstädes 
gestalta sig i stort sedt i enlighet med de nuvarande förhållandena, åtminstone 
ifråga om rekryteringen till läroverket. 

Hvad slutligen angår själfva byggnadsföretaget, så torde man vid 
bedömande af denna fråga böra utgå ifrån att Lysekils stads ekonomi icke 
medgifver uppförandet af något läroverkspalats. Man måste således 
öfvergifva tanken på förstklassiga anordningar och i stället inrikta sig på att 
för den kostnad, staden rimligtvis förmår bära, åstadkomma det bästa möjliga 
som förmår fylla behofvet för en afsevärd tid framåt och har utsikt att vinna 
vederbörande myndigheters godkännande. Från denna synpunkt sedt måste 
det erkännas att kommittén funnit en synnerligen god lösning af bygg-
nadsfrågan genom det af Arkitekten Brattberg framlagda förslaget till om-
och tillbyggnad af det nuvarande samskolehuset med särskild byggnad för 
gymnastik. För min del vill jag alltså lifligt förorda antagandet af detta 
förslag, dock under förutsättning af granskning och godkännande från Kungl. 
Läroverksöfverstyrelsens sida. 

Lysekil den 23 November 1915. 

AXEL SUNDBERG. 

Dessa båda skrifvelser jämte statsutskottets utlåtande beträffande 
statssamskola i Sollefteå lästes. 

Härefter vidtog diskussionen i ärendet, hvarunder följande talare yttrade 
sig: 

Herr Ordföranden: Att det uttalande, som stått i en härvarande tidning, 
att man genom nybyggnad för kommunal mellanskola skulle trygga utrymmet 
för folkskolans behof, icke är hållbart, då Folkskoleinspektören förklarat att 
äfven om nämnda nybyggnad sker nytt folkskolehus likväl inom en snar 
framtid måste byggas. 

Herr Berger ansåg ej något oriktigt däri, att ärendet återremitteras till 
kommittén, men att man ej hade mycken tid öfrig att räkna 
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med, då byggnaden bör vara färdig nästa höst, hvarför det vore nödvändigt att 
ärendet föreligger till behandling på Stadsfullmäktiges bord redan i 
nästkommande januari månad. 

Yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet samt uttryckte 
önskemål om att Stadsfullmäktige mätte uttala sig om huruvida tomten vid 
kyrkan skall af kommittén tagas under öfvervägande eller ej. 

Herr vice Ordföranden: Att läget för gamla samskolebyggnaden ej är 
lämpligt, dels på grund af brist på sol och dels däraf att ett järnvägsspår är 
planeradt att dragas i närheten, hvilket ytterligare skulle minska det förut knappa 
utrymmet för lekplan. Man borde därför se sig om efter annan plats och föreslog, 
att kommitterade måtte reflektera å Mollénska trädgården, som kunde anses 
lämplig för en skolbyggnad. 

Herr Ljungberg ansåg ombyggnadsförslaget vara tilltalande och gjorde en 
beräkning af antalet elever i samskolan och det antal lärjungar, som man kunde 
antaga ingå i mellanskolan från folkskolans 4 och 5 klasser, hvaraf talaren slöt 
sig till att ombygnaden jämte lokalerna i öfrigt, som man har till förfogande 
skulle fylla behofvet för öfvergångstiden. Lokalerna vore ju enligt 
ombyggnadsförslaget kanske något knappa, hvarför en utredning om eventuell 
nybyggnad vore önskvärd. Önskade äfven att för sin anslutning till Drätsel-
kammarens förslag veta huruvida bestämmelsen om kvalificerad majoritet hade 
giltighet för den händelse en nybyggnad, som blefve dyrare än 70,000 kronor, 
vid frågans slutliga afgörande skulle förordas. 

Herr Berger: Att om i dag beslutas om beviljandet af 70.000 kronor för att 
ingå på det beramade byggnadsföretaget, så erfordras härför kvalificerad 
majoritet, hvilket ock blifver fallet om beloppet skulle visa sig vara otillräckligt 
och ytterligare medel för ändamålet skulle behöfva beviljas. 

Yrkade följande tillägg till sitt gjorda yrkande: 
Att Stadsfullmäktige måtte besluta att kommittén ej nedlägger arbete eller 

kostnader för utredning om tomten vid kyrkan i anseende till nybyggnad för 
läroverk. 

Herr Wallén: Att tomten vid kyrkan hade vissa fördelar om det gällt en 
större skolbyggnad, men då det nu däremot är fråga om en 
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mindre sådan, ansåg han sagda tomt mindre lämplig. Understödde Herr Bergers 
yrkande. 

Herr Sterner: Att man måste utgå från att kommittén bestämmer en 
lämplig tomt för skolan för att kunna erhålla passande ritningar. Framhöll att 
tomten vid kyrkan ägde stora fördelar såsom bra grund och stort utrymme, 
hvilket ytterligare genom rödjning betydligt kunde utvidgas. Beträffande 
Mollénska trädgården vore detta ett alldeles nytt uppslag, hvarför det vore svårt 
att yttra sig för eller emot, men då man nu syntes vilja frångå förslaget om 
tomten vid kyrkan borde kommittén därför i främsta rummet öfver- väga om 
lämpligheten af den s. k. skolkökstomten, hvilken likvisst ägde många fördelar 
och nog kunde anses tillräcklig för en mindre skolbyggnad. 

Herr Anderson: Tomten vid kyrkan är af många skäl olämplig. Kunde ej 
heller förorda Mollénska trädgården, dels emedan den är för stor, och dels är 
sankt belägen. Nämnde förslagsvis området ofvanför Midgård. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige utan 
omröstning att bifalla Drätselkammarens förslag i ärendet och hade 
Stadsfullmäktige alltså härigenom beslutat: 

Att bevilja ett anslag af 70,000 kronor till byggnad för kommunal 
mellanskola, och att arbetet för densamma påbörjas senast våren 1916, samt att 
medel för ordnandet af skolfrågan och stadens sväf- vande skuld anskaffas 
medelst ett 20-årigt amorteringslån till belopp, som senare bestämmes. 

Att återremittera ärendet till kommitterade för snar utredning och förslag 
om lämpligaste sättet att skaffa lokaler för de af samskolans elever, som vid 
1918 års slut ej kunna inrymmas i mellanskolan samt om behofvet af tillökning i 
lokaler för folkskolan, och att med beslutet om ny- eller ombyggnad anstår, 
intills denna utredning, som bör vara klar på fullmäktiges bord i januari 1916, 
föreligger tillika med fullständiga ritningar och arbetsdevis för nybyggnad. 

Stadsfullmäktige beslöto äfven, enligt yrkande af Herr Berger, att 
kommittén vid sitt vidare arbete utesluter tomten vid kyrkan ur sina beräkningar. 

På grund af hopade göromål afsade sig Herr Kyrkoherde Lusch 
ledamotskapet i skol byggnadskommittén. 
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Efter Stadsfullmäktiges enhälliga begäran återtogs dock denna afsägelse, 
men på villkor att ny ordförande utses och att en suppleant i sagda kommitté 
äfven väljes. 

Till kommitténs ordförande valdes nu i stället Herr Bcrger och till 
suppleant Stadsingeniören Oscar A. Kornel!. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 157  
Från sammanträdet den 12 innevarande november bordlagda ärendet, 

skrifvelse från Herrar Doktor Axel Nilsson och Konsul J. G. Gunnerson med 
begäran om ett anslag af kronor 50,000 till ny läroverksbyggnad för 
tryggandet af statsanslag, föredrogs ånyo. 

På grund af det i föregående § fattade beslutet i skolfrågan beslöto 
Stadsfullmäktige afslå framställningen. 

§ 158  
Under § 128 den 14 oktober 1914 bordlagda ärendet, revisionsberättelse 

öfver Drätselkammarens räkenskaper och förvaltning för år 1913, återupptogs 
nu till behandling. 

Från Herrar revisorer hade till delta sammanträde följande skrifvelse 
inkommit: 

Tillägg till revisionsberättelse för år 1913. 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Vid revision för år 1913 visade det sig, pä grund af oriktig bokföring, 
omöjligt att få klarhet och reda i stadens räkenskaper, hvarför 
Stadsfullmäktige å sammanträde den 14 oktober 1914, på vår framställning, 
tillsatte en kommitté för värdering af stadens tillgångar. Då denna kommitté 
nu fullgjort sitt uppdrag och Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommitténs utlåtande, af hvilket vi tagit del, få vi härmed tillstyrka 
ansvarsfrihet för 1913 års förvaltning. 

Lysekil den 19 november 1915. 

8. A. BACKMAN. CARL ANDERSSON. 
RUD. LINDBLAD. 
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Då denna skrifvelse lästs, beslöto Stadsfullmäktige att bevilja 
ansvarsfrihet för 1913 års räkenskaper och förvaltning. 

I samband med detta ärende föreslog Herr Sterner att Stadsfullmäktige 
måtte bevilja Herr Kamrer Rudolf Lindblad en gratifikation af 50 kronor som 
en erkänsla för det arbete han nedlagt såsom ordförande i den af 
Stadsfullmäktige tillsatta kommittén för värdering af stadens tillgångar. 

Herr vice Ordföranden yrkade, att ärendet icke i dag måtte af- göras, då 
det ej var upptaget på dagens föredragningslista. 

Herr Berger yrkade ärendets afgörande genast. 
Sedan Stadsfullmäktige beslutat enligt sistnämnda yrkande bifölls Herr 

Sterners förslag utan omröstning. 

§ 159  
Den af Herr Bovik under § 135 den 12 innevarande november väckta 

motionen om tillsättandet af en brandstyrelse förelåg nu skriftlig. 
Motionen, som lästes var af följande lydelse: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Då vid alla Stadens funktioner som har egen budget finnes en styrelse, 

vill undertecknad i likhet därmed föreslå att äfven en styrelse för Brandkåren 
tillsättes, 
att Brandstyrelsen bör bestå af 5 ledamöter och 2 suppleanter, att styrelsen 
inom sig utser ordförande och vice ordförande, att brandkårens 
organisations- och ekonomiska frågor handhafvas af styrelsen och 
att styrelsen skall till Stadsfullmäktige inkomma med förslag till reglemente.

Lysekil den 12 November 1915. 
ALFR. BOVIK. 

Herr Bovik yrkade bifall till motionen. 
På förslag af Herr Berger beslöto Stadsfullmäktige remittera ärendet till 

en kommitté bestående af 3 personer å hvilka Valkommittén skulle inkomma 
med förslag. 



 

1915 den. 24 November. 

§ 160  
Den af Stadsfullmäktige den 29 januari detta år tillsatta kommittén för 

granskning af förslag till reglemente för Lysekils Stads Elektricitetsverk 
hado nu inkommit med följande ändringsförslag: 

Förslag till reglemente för Styrelsen öfver Lysekils Stads Elek-
tricitetsverk. 

 .................................................................................. Bil. § 160 a. 
Följande skrifvelse hade därjämte äfven från denna kommitté 

inkommit: 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Undertecknade, af Stadsfullmäktige utsedde . . Bil. § 160 b. 
Följande talare yttrade sig i ärendet: 
Herr Berger yrkade remiss af kommitterades förslag till Elektri-

citetsverkets Styrelse. 
Herr Ljungberg: Att innehållet i det nu föreliggande ändringsförslaget 

är enklare och tydligare än det ursprungliga, men då kommitterade 
anmärka att de ej vilja att konkurrens med verkets personal beträffande 
elektriska arbetens utförande förbjudes, så borde det dock stadgats att 
nämnda personal i främsta rummet med sådana arbeten borde anlitas. 
Förordade att styrelsen utvidgas till 5 i stället för 3 personer, så att olika 
konsumentgrupper rättvisare kunde företrädas. 

Herr vice Ordföranden förordade bibehållandet af endast 3 personer i 
styrelsen, då han ansåg detta antal tillräckligt. 

Herr Berger: Att man genom tillåtandet af fri konkurrens beträffande 
arbetens utförande velat hindra uppståendet af ett slags kommunalt 
monopol, men att gifvetvis verkets eget folk först och främst skulle erhålla 
arbete. 

Inom kommittén hade äfven tagits i öfvervägande frågan om att 
styrelsen skulle bestå af 5 personer, men funnit det mindre tilltalande från 
affärssynpunkt sett. Reglementena hade man försökt att få så fullständiga 
som möjligt för undvikande af tvistigheter. Då verkets nuvarande namn 
vore onödigt långt ansåg talaren att detsamma borde ändras för ex. till 
»Belysningsverket». 
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Herr Bovik: Att verkets tjänstemän i likhet med öfriga stadens 
funktionärer borde tillsättas af Stadsfullmäktige. 

Herr Sterner: Att 3 ledamöter i styrelsen vore tillräckligt och att verket 
bör drifvas som en affär. Strömpriset hade visserligen ej nedsatts, men att 
den nuvarande goda gatubelysningen ej är dyrbarare än det knappa antal 
lampor, som staden för några år sedan hade. Meddelade att förslag till lägre 
strömpris är under utarbetande, men att dylik säkning dock måsto ske med-
varsamhet. . . . 

Då öfverläggningen förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige att 
remittera ändringsförslaget till Elektricitetsverkets Styrelse. 

§ 101  
At samma kommitté som i föregående § nämnts hade äfven 

öfverlämnats att granska förslag till kontrakt för abonnenter å elektrisk ström 
från Lysekils Stads Elektricitetsverk. 

Enligt den i föregående § åberopade skrifvelsen hade kommittén icke 
funnit något att mot förslaget erinra utan tillstyrkte detsammas antagande i 
oförändrat skick. 

Stadsfullmäktige beslöto antaga förslaget i det skick, det föreligger. 

§ 162  
Magistraten hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat revisorernas 

berättelse öfver Drätselkammarens räkenskaper och förvaltning för år 1914. 
Revisionsberättelsen, som upplästes, var af följande lydelse: 

REVISIONSBERÄTTELSE. 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares 

räkenskaper och förvaltning för år 1914, få efter fullgjort uppdrag härmed 
afgifva följande revisionsberättelse: 

Vid årets början utgjorde enligt räkenskaperna: 
Tillgångar ..................................................................Kr. 1,985,167: 25 
Skulder ..............................................................   .  „ 1,570,535: 89 

Kapitalbehållning Kronor 414,631: 36 
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Staden har under året enligt förda räkenskaper haft följande: 

Inkomster: 
Tomt- och bergarrenden ....................................................   10,794:73 
Hundskatt .......................................................    48: — 

hvaraf anslag till skyttegillet utgått med             300: — 180: — 
Bidrag från Hamnstyrelscn ........................................................  7,100 — 
Platshyror ...................................................................................   340: — 
Brännvinsmedel och bevillningsafgifter . 35,556: 26 
Hyror ........................................................................................  2.200: — 
Bötesmedel ....................................................................................  99: 50 
Debiterade utskylder .....  .......................................................  146,523: 56 
Skillnad emellan årets inkomster och utgifter  .......................  38,732: 38 

Kronor 241,526: 43

Utgifter: 
Fattigvården ....................................................  14,000: — 
Sundhetsvården ..................................   . . 8,628: 68 
Undervisningen ................................................  5,966: 67 
Verk och Inrättningar .....................................  43,172: 11 
Kyrkan och skolan ..........................................  51,800: — 
Allmänna byggnaderoch platser . . . 48,978: 35 
Räntor .............................................................. 50,517: 40 
Oförutsedda utgifter..........................................  2,107: 11 225,170: 32

Afskrifningar: 
Debiterade utskylder ..............................................  47: 58 
Restantier å stadsutskylder ...............................  8,500: — 

„ å tomtarrenden ........................................  1,288: 06 
„ å enskilda arbeten .... 246: 34 

Inventarier ........................................................  1,774: 13 
Byggnader ........................................................  4,500; — 16,356:11

Kronor 241,526: 43 
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Utom ofvanstående har staden under året haft följande: 

Inkomster: 
Tomtförsäljningar ........................................ 

hvilka medel använts till nedanstående: 
Kr. 51,368: 81

Utgifter: 
Ränta å stadens jordlån (1905 års obligationslån)    . . .

 .................................... 20,040: — 
Öfverfört till Jordkassan ....................................  31,328: 81 51,368: 81 

Ställningen vid årets slut: 

Tillgångar: 
Kassabehållning, stadskassan  6,831: 37 
Hamnens kassabehållning ..............................................................  237: 08 
Jordfastigheter ..................................................................     596,805:55 
Elektricitetsverkets fastigheter samt verkets 

tillgångar öfver skulderna .... 218,674: 39 
Bryggor:  ................  

tillhörande staden . .   ........................................  97,300: — 
„ hamnen . .   ...........................................  137,995: - 235,295: 65 

Byggnader ................................................................................   46,517:
............................................................................................................ 48 

Inventarier: 
Drätselkammaren . . . . . . . .. 4,000: — 
Brandväsendet ............................................   . 23,000: — 
Stadsingenjörslokalerna och förråden . . 11,067: — 
Hamnstyrelsen .....................................................  8,433: — 46 500: _  
Vattenledningar .........................................................................  96,000: — 
Kloakledningar .........................................................................   33,530: 97 
Aktier i Lysekils järnväg .........................................................  700,000: — 
Restantier å stadsutskylder ........................................................  65,164: 87 

„ å tomtarrenden .....................................................................  794: 79 
Vatten a fgif ter (fordringar) .............................................................  985:39 
Enskilda arbeten „ ...... 1,195: 31 

Kronor 2,048,532: 85 
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Skulder:
Stockholms stads sparbank ..........................  14,436: 93 
Obligationslånet af 1905  ............................  

„ af 1911  ............................  
Lysekils sparbank ........................................  
Hamnens skulder .........................................  
Jordkassan  ..................................................  

488,000: — 
788,000: — 
200,000: — 

75,299: 98 
63,834: 26 

Pensionsafgifter, som 1915 skola inlevereras 
till Kungl. Pensionsstyrelsen . . Kapital Konto

 ....................................................................  
5,148: - ; 1,634,719: 17 

 _________ 4
13,813: 68 

Kronor 2,048,532: 85 
?

Vinst- och Förlust Konto: 
Debet: 

Stadens utgifter Kr. 241,526: 43 

Kr. 241,526: 43 

Kredit: 
Stadens inkomster Kr. 202,794: 05 
Kapital Konto „ 38,732: 38 

Kr. 241,526: 43

Kapital Konto: 
har uppstått på följande sätt: 

Ingående balans 1914 ..................................  
Bryggor, ökat värde under året.... 46,732: 84 

„ „ „ ej förr bokfört . . 999: 50 
Inventarievärde, hamnens ökning . . . 106: — 
Elektricitetsverkets tillgångar öfver skul- 

derna, ej förr bokfört värde . . . 23,674: 39 
Kronor 

414,631: 36 

71,512: 73 
486,144: 09 

Härifrån afgår:
Hamnens skulder ökning 1914 . . . . 
„ kassabehållning, minskning. . 
Skillnad mellan stadens inkomster och 
utgifter . . , ,  ...........................  ...................  

32,587: 72 
1,010: 31 

38,732: 38 72,330: 41 
Kronor 413,813: 68 
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Undertecknade vilja framhålla lämpligheten af att revisorerna väljas för 
kommande år och ej som hittills, trots föregående revisorers påpekande, för 
tilländalupet år. 

Vi önska slutligen med tacksamhet framhålla den utmärkta ordning och 
reda, som nu bragts i räkenskaperna, hvilket säkert kraft mycket arbete, och då 
samtliga räkenskaper äro försedda med vederbörliga verifikationer få vi 
tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för 1914 års förvaltning. 

Att denna revisionsberättelse ej förut aflämnats beror på, att vi önskat 
afvakta dels ansvarsfrihet för 1913 års förvaltning, dels resultatet af 
Stadsfullmäktiges värderingskommittés arbete. 

Lysekil den 19 november 1915. 
AXEL KJELLBERG. RUD. LINDBLAD. 

G. FRANKENBERG. 

Stadsfullmäktige beslöto beviljandet af ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattade. 

§ 163  
På grund af i föregående § af revisorerna påpekade lämpligheten af att 

dessa väljas för det kommande året i stället för det i regel snart tilländalupna 
föreslog Herr Ljungberg att denna ändring nu af Stadsfullmäktige måtte 
vidtagas. 

Stadsfullmäktige biföllö detta förslag, samt uppdrog åt Valkommittén 
att senare föreslå dessa revisorer och deras suppleanter för ett kommande år. 

§ 164- 
Drätselkammaren begärde bemyndigande att om försäljning eller 

utarrendering af område på Grötö underhandla med Herr Aug. Aarn- heim i 
Göteborg för att resultatet, om sådant uppnås, må underställas 
Stadsfullmäktiges pröfning. 

Stadsfullmäktige biföllo denna framställning. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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§ 165. 
Att jämte Ordföranden justera dagens 

vice Ordföranden och J. A. Anderson. 
protokoll utsågos Herrar

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 
B. P. JONSSON. 

J. A. ANDERSON. 

Som ofvan 
AXEL 

HOLMQVIST. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset fredagen den 3 dec. 1915 kl. 2,30 
e. m.; betygas 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1918. 



 

Bil- till prot. 11 § 160 a.

Förslag till Reglemente för Styrelsen 
öfver 

Lysekils Stads Elektricitetsverk. 

§ 1  
Styrelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverk består af tre ledamöter och två 

suppleanter, hvilka för en tid af fyra år i sänder utses af Stadsfullmäktige bland stadens 
röstberättigade män. 

§ 2  
Stadsfullmäktige utse årligen två revisorer för granskning af kommande årets 

förvaltning och räkenskaper samt två suppleanter för dessa. 

§ 3  
De förhållanden, som enligt Kungl. Förordningen den 21 Mars 1862, § 29 mom. 1, 

utesluta från valbarhet till Stadsfullmäktig, gälla äfven i fråga om ledamot och suppleant 
i styrelsen samt om revisorer och deras suppleanter. 

§ 4  
Den, som blifvit utsedd till ledamot eller suppleant i styrelsen, kan afsäga sig 

uppdraget, om han icke är bosatt i staden eller dess område; om han är ämbets- eller 
tjänsteman och hindras af denna befattning att fullgöra uppdraget; om han såsom 
ledamot är i tur att 



 

afgå ur styrelsen; om han uppnått sextio års ålder; eller om han eljest uppgifver hinder, 
som godkännes af Stadsfullmäktige. 

§ 5 
Afgår ledamot eller suppleant under den för honom bestämda tjänstgöringstiden, 

förrättas nytt val för återstående tiden. 

§ 6-
Vid hvarje års första sammanträde, som skall hållas i början af Januari månad, 

väljer styrelsen inom sig ordförande och vice ordförande. Till detta sammanträde 
utfärdas kallelse af föregående årets ordförande eller vice ordförande. 

Protokollsutdrag om valens utgång tillställes ofördröjligen Stadsfullmäktige. 

§ 7. 
Styrelsen sammanträder efter ordförandens kallelse cn gång i månaden och 

dessutom så ofta, som ordföranden anser nödigt eller två ledamöter sådant begära hos 
ordföranden. 

Äro både ordföranden och vice ordföranden hindrade, utfärdas kallelse af den 
tredje ledamoten, som vid förfall äfven för ordet vid» 4®^ । sammanträde. 

§'8. 
Kallelse till sammanträde skall utfördas skriftligen och, såvitt möjligt är, upptaga 

de ärenden, som förekomma till handläggning, saml, därest icke något ärende fordrar 
skyndsammare behandling, senast dagen förut delgifvas ledamöterna och erforderligt 
antal suppleanter. 

§ 9-
Till sammanträde äger styrelsen eller ordföranden rätt att kalla verkets kontrollant 

som rådgifvare. 

§ 10  
Ärende får ej företagas till afgörande, om icke tre ledamöter eller i deras 

ställe inkallade suppleanter äro tillstädes, och skola minst tvä vara ense om 
beslutet. 



 

§ 11  
Val sker, om någon så yrkar, med slutna sedlar. 
Alla andra frågor afgöras, genom öppen omröstning och enkol rösiöfvervikt. 

§ 12  
Förekommer fråga, hvars utgång kan medföra synnerlig nytta eller skada för 

ledamot eller för någon, som till honom är i det skyldskaps- eller 
svågerskapsförhållande, som grundlägger laga jäv för domare, får sådan ledamot deltaga 
i öfverläggningen, men ej i beslutet därom. 

§ 13  
Vid hvarje sammanträde föres protokoll, som upptager närvarande ledamöter och 

suppleanter, do ärenden, som handlagts, och de beslut, som fattats. 
Protokollet justeras vid nästa sammanträde eller därförut, om så finnes nödigt. 
Protokoll eller del däraf, som genast justeras, skall förut vara skriftligen affattat. 

§ 14- 
Den, som vid beslut varit närvarande, kan senast vid justeringen låta till protokollet 

anteckna sin reservation. 

§ 15  
Ordföranden underskrifver å styrelsens vägnar alla kontrakt om leverans af ström, 

hvilka kontrasigneras af sekreteraren. 
Öfriga kontrakt samt köpebref, fullmakter, skuldebref och andra förbindelser 

undertecknas af do ledamöter, och suppleanter, som deltagit i beslutet. 

§ 16  
Det åligger styrelsens ordförande: 
att leda styrelsens förhandlingar och tillse, att ärendena skyndsamt och ordentligt 

handläggas: 
att bereda och föredraga de till styrelsens afgörande förkommande ärenden, hvilka 

ej till annan ledamot eller tjänsteman öfverläm- nats till utredning; 



 

att hatva tillsyn Öfver all till verket hörande egendom, räkenskaperna samt 
verkets tjänstemän och betjänte; 

att i öfrigt vaka däröfver, att styrelsens åligganden enligt detta reglemente 
iakttagas. 

Då ordföranden är hindrad, tillkommer det vice ordföranden att öfvertaga dennes 
åligganden. 

§ 17. 
Styrelsen har i uppdrag: 
att vårda, förvalta och underhålla stadens elektricitetsverk med allt hvad till 

detsamma hör, såsom byggnader, ledningar och stolpar, och äger styrelsen rätt att 
träffa aftal med sakkunnig person som kontrollant och rådgifvare; 

att ombesörja den af Stadsfullmäktige beslutade elektriska belysningen af 
stadens gator, allmänna platser och planteringar; 

att utöfva kontroll öfver, att ledningar och installationer utom af 
elektricitetsverkets eget folk icke utföras af andra entreprenörer än sådana, som 
erhållit styrelsens tillstånd, hvilket skall gälla endast till dess styrelsen annorlunda 
beslutar och på villkor, som styrelsen bestämmer; 

att utföra nödiga mindre ändringar och tillökningar i elektricitetsverket och 
ledningsnätet samt därtill hörande delar; 

att själf eller genom ombud hos domstolår och myndigheter eller där stadens rätt 
i öfrigt kan vara i fråga anhängiggöra, utföra och bevaka stadens talan i mål och 
ärenden, som tillhöra styrelsens förvaltning, och äger styrelsen att utan 
Stadsfullmäktiges hörande såväl under rättegång som dessförinnan sluta för staden 
bindande förlikning samt att i konkurs ingå öfverenskommelse enligt § 94 af gällande 
konkurslag samt att antaga ackord. 

§ 18  
Styrelsen skall ombesörja: 
brandförsäkring till skäligt belopp af byggnader, maskiner, anläggningar,

materialier, inventarier och förråd; 
servering af elektrisk kraft till enskilda förbrukare i öfverens- stämmelse med af 

Stadsfullmäktige antagna bestämmelser; 
afläsning å mätare och inkassering af afgifter. 



 

§ 19  
Styrelsen skall, om så behöfves med biträde af kontrollanten, verkställa 

utredningar och afgifva yttranden i de frågor, som för sådant ändamål blifvit af 
Stadsfullmäktige dit remitterade. 

§ 20  
Öfver verkets förvaltning och rörelse skola föras fullständiga räkenskaper, 

hvilka afshitas för hvarje kalenderår och före den 1 följande Mars af styrelsen 
aflämnas till Drätselkammaren för att upptagas i stadens allmänna räkenskaper. 

§ 21  
Styrelsen skall före den 1 April hvarje år till Stadsfullmäktige öfversända 

redogörelse för sin förvaltning jämte ett sammandrag af utgifter och inkomster, så 
affattat, att jämförelse med utgifts- och inkomststaten för samma år lätt kan 
verkställas, samt förteckning öfver tillgångar och skulder. 

§ 22  
Inom den tid, som af magistraten bestämmes, bör styrelsen hvarje år till 

magistraten aflämna förslag till nästkommande års utgifts- och inkomststat, hvari 
särskiklt upptages aflöning för de under styrelsen lydande tjänstemän samt förslag å 
de arbeten, som erfordras för året och de därför beräknade kostnaderna. 

§ 23  
Vid utförandet af de arbeten, som för ledningars anläggande företagas å gator 

och offentliga platser skall iakttagas, att allmänna trafiken så litet som möjligt 
därigenom hindras, och skall anmälan göras till Drätselkammaren i god tid före 
arbetets början. 

§ 24  
Stadsfullmäktige besluta, sedan styrelsen därom afgifvit förslag, angående: 
priset å elektrisk energi såväl för den allmänna gatubelysningen som för öfrig 

förbrukning; 
reglemente för begagnande af elektricitet. 



 

§ 25  
Styrelsen antager på viss tid eller med Ömsesidig uppsägning för verket 

erforderliga tjänstemän, nämligen kamrerare, ingeniör och verkmästare samt öfrig 
personal. 

Aflöningen till dessa tjänstemän bestämmes efter förslag af styrelsen af 
Stadsfullmäktige. 

Skulle Stadsfullmäktige finna erforderligt att tillsätta en direktör eller 
föreståndare, sker detta, sedan styrelsen afgifvit förslag, af Stadsfullmäktige, som 
äfven bestämma lönen. 

§ 26  
Styrelsen äger att upprätta instruktion för tjänstemännen och öfrig personal med 

undantag af direktören eller föreståndaren, för hvilken Stadsfullmäktige fastställa 
instruktion. 

§ 27  
Vid styrelsens förvaltning anställda tjänstemän och andra personer skola stå 

under styrelsens inseende och lydnad och vara pliktiga att ställa sig till efterrättelse do 
instruktioner, som Stadsfullmäktige och styrelsen för dem utfärda. 

§ 28  
Till styrelsen inflytande medel skola i den mån de ej äro be- höfliga för löpande 

utgifter, insättas å styrelsens räkning i någon af dc i Lysekil befintliga 
bankinrättningarna, hvarjämte sådana medel, som icke anses erforderliga för årets 
utgifter böra tiflämnas till stads- kassan, så snart lämpligen kan ske. 

§ 29  
Vid uttagande af pänningar, som äro insatta i bank, skall afläm- nas anvisning 

eller fullmakt, undertecknad af styrelsens tjänstgörande ordförande och 
kontrasignerad af styrelsens kassör. 

§ 30  
Styrelsens ledamöter äro gemensamt ansvariga för de medel, som styrelsen har 

om händer, för handhafvandet och redovisningen af de till styrelsen lämnade 
uppdragen och för underlåtenhet att fullgöra de styrelsen åliggande skyldigheter 
äfvensom för de beslut, vid 



 

hvilka ledamot varit närvarande utan att låta anteckna afvikande mening till 
protokollet, dock med den inskränkning, att, om något försummas eller obehörigen 
utföres af ledamot i uppdrag, som genom af Stadsfullmäktige godkänd 
arbetsfördelning blifvit till honom ensam öfverlämnat, han äfven ensam ansvarar 
därför. 

Den styrelsen sålunda åliggande gemensamma ansvarigheten omfattar jämväl 
vården och förvaltningen så väl af den stadens egendom, som för verkställande af 
styrelsens uppdrag blifvit åt samma styrelse öfverlämnad, som ock af den till 
styrelsen inflytande uppbörden utan annan inskränkning än den, som följer af den 
egentliga kassarörelsens uppdragande åt särskild af Stadsfullmäktige godkänd 
kassaförvaltare inom styrelsen, och må alltså de göromål, för hvilka kassa-
förvaltaren ensam ansvarar, icke utgöras af andra än dem, som omfatta den 
egentliga kassarörelsen. 

Lysekil den 19 November 1915. 

RAGNAR BERGER. JOHN STERNER. 
B. P. JONSSON. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1916. 



 

Bil. till prot. 11 § 160 b.

Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Undertecknade, af Stadsfullmäktige utsedde kommitterade, få härmed afgifva 
begärt yttrande. 

Kommitterade hafva omarbetat det remitterade förslaget till Reglemente för 
styrelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverk. Dock äro ändringarna till stor del 
formella, i det att paragrafer blifvit delade och en del allmänna bestämmelser, som 
bruka förekomma i dylika reglementen blifvit tillsatta. 

Det viktigaste tillägget torde vara, att kommitterade föreslagit ordinarie 
sammanträden hvarje månad. 

Af de anmärkningar och önskemål, som framställdes vid Stadsfullmäktiges 
sammanträde, hafva kommitterade ansett böra intagas skyldighet för styrelsen att 
till Drätselkammaren anmäla tilltänkta arbeten å gator och allmänna platser, så att 
möjligen afsedda arbeten måtte kunna utföras i ett sammanhang. 

Förslaget, att Stadsfullmäktige skulle tillsätta verkets tjänstemän, hafva 
kommitterade ansett böra i den mån bifallas, att direktör eller föreståndare tillsättes 
af Stadsfullmäktige, men att öfriga tjänstemän utses af styrelsen. Styrelsen skulle 
tilläfventyrs kunna känna ansvaret mindre, i motsatt fall. 

Att förbjuda alla enskilda firmor att utföra installationsarbeten, skulle borttaga 
all konkurrens och lätt kunna urarta till ett allt för strängt beroende af 
elektricitetsverket, hvarför kommitterade ej kunna förorda detta. 

Att öfversända utgifts- och inkomststat till Drätselkammaren, tro 
kommitterade ej vara behöfligt. 



 

Att öka styfélsWs3 ledamöter till fem, anse kommitterade ej erforderligt, utan 
tro, att det skulle medföra ett tyngre arbetssätt utan motsvarande fördelar. 

Mot det afgifna förslaget till kontrakt hafva kommitterade ej funnit något att 
erinra utan tillstyrka Stadsfullmäktige att godkänna detsamma. 

Lysekil den 19 November 1915, 

RAGNAR BERGER. JOHN STERNER. 
B. P’. jbftSSÖN. 

Lysekllsposteus Tryckeri 1916. 



 

1915    Lysekils     N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar, 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 15 December 1915. 

Frånvarande med anmäldt och godkändt förfall var: Herr Gunnerson. 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 166. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar 

Sterner och Torsson. 

§ 167  
Val förrättades till de kommunala befattningar, som vid årets slut 

blefvo lediga eller eljest skulle besättas, och som det tillkomme 
Stadsfullmäktige att tillsätta. 

Valkommittén hade till ,de förestående valen afgifvit förslag, hvilket nu 
förelåg. 

Hamnstyrelsen: 
Valkommittén hade föreslagit omval af de föregående ledamöterna Herrar 

Magnus Radhe och Em. Hörman för en tid af två år. 
Herr Sterner föreslog Herr Oscar Wallén till ledamot samt begärde val 

med slutna sedlar. 
Med sluten omröstning, hvari Herrar Radhe, Hörman och Ordföranden ej 

deltogo, valdes till ledamöter i Hamnstyrelsen intill 1917 års utgång Herrar 
Lotsförmannen Em. Hörman med 18 och Konsul Magnus Radhe med 14 röster.
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Herr Wallén erhöll 3 röster samt Herrar Laurin, Björsell och Ljungberg 
hvardera 1 röst, dessutom aflämnades 1 blank sedel. 

Herr Radhe tackade för det förtroende, som Stadsfullmäktige visat 
genom att omvälja honom. 

Byggnadsnämnden: 
Valkommittén hade föreslagit omval af den afgående ledamoten Herr J. 

G. Gunnerson intill 1919 års slut. 
Efter gjord framställning företogs sluten omröstning hvari Herr Laurin 

icke deltog. 
Valet utföll så, att till ledamot i Byggnadsnämnden intill 1919 års slut 

valdes Herr Direktör L. Laurin med 13 röster. 
Herr J. G. Gunnerson erhöll 7 röster, dessutom aflämnades 2 blanka 

sedlar. 
Då Herr Laurin var vald till suppleant i Byggnadsnämnden intill 1916 års 

slut, företogs äfven val i hans ställe. 
Valet, som äfvenledes företogs med slutna sedlar, utföll så, att till 

suppleant i Byggnadsnämnden intill 1916 års slut valdes Herr Disponenten Hj. 
Carlsson med 14 röster. 

Herr Adolf Wennerberg erhöll 6 röster och Herr Chr. Hernblom 1 röst, 
dessutom aflämnades 1 blank sedel. 

Stadsfullmäktige uttalade på Herr Radhes uppmaning sitt tack till den vid 
årets slut afgående ledamoten i Byggnadsnämnden, Herr Konsul «J. G. 
Gunnerson, för det arbete, han nedlagt inom nämnden under en lång följd af år.

Samskolestyrelsen: 
I enlighet med Valkommitténs förslag omvaldes enhälligt Herrar 

Kyrkoherden Fritz Lusch och Kaptenen Aug. Kihlberg till respektive ledamot 
och suppleant för år 1916. 

Lysekils Föreläsningsförening: 
Valkommittén hade till ledamöter under 1916 föreslagit Herrar Axel 

Ljungberg, Axel Kjellberg och L. H. Cervin samt till suppleanter för samma tid 
Herrar Anders Jakobsson och Rud. Lindblad. 

Inom Valkommittén hade Herrar Bovik och Ljungberg reserverat sig till 
förmån för Herr Doktor Axel Nilsson som ledamot. 
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Valet af ledamöter, hvilket på gjord framställning företogs med slutna sedlar, 
utföll så, att för år 1916 valdes Herrar Redaktören Axel Ljungberg med 20, 
Tandläkaren Axel Kjellberg med 16 och Postmästaren L. H. Cervin med 12 röster.

Herr Axel Nilsson erhöll 11, Herr J. G. Gunnerson 5 röster samt Herrar Eric 
Hallgren och Ragnar Berger hvardera 1 röst, dessutom aflämnades 1 blank sedel. 

Till suppleanter för samma tid valdes med acklamation Herrar 
Folkskolläraren Anders Jakobsson och Bankkamreraren Rud. Lindblad. 

De öfriga valen utföllo i enlighet med det från Valkommittén föreliggande 
förslaget sålunda: 

Lysekils Sparbank: 
Till hufvudmän för tiden intill 1918 års utgång omvaldes Herrar 

Bankkamreraren C. F. Lidell, Fabrikören J. E. Lindbom, Doktor Axel Nilsson och 
Fabrikören Aug. Mattsson. 

Brandförsäkringskommittén; 
Till ledamöter omvaldes för år 1916 Herrar Byggmästaren Oscar Wallén och 

Stadsingeniören Oscar A. Kornell samt till suppleanter för samma tid Herrar 
Kamreraren Gustaf Bundsen och Snickaren C. J. Nordström. 

Vatten- och Kloakstyrelsen: 
Till ledamöter intill 1918 års utgång omvaldes Herrar Förvaltaren John 

Sterner, Fabrikören Aug. Mattsson och Direktören L. Laurin. 
Såsom suppleanter för samma tid omvaldes Herrar Bankkamreraren J. A. 

Anderson och Kaptenen Aug. Kihlberg. 

Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
För år 1916 omvaldes till ledamöter Herrar Direktören L. Laurin. Fabrikören 

J. E. Lindbom och Förvaltaren John Sterner samt til! suppleanter Herrar Ingeniören 
G. Sandberg och Byggmästaren Oscar Wallén. 
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Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med 
Lysekils Järnvägsaktiebolag: 

För år 1910 valdes till ombud Herr Handlanden B. P. Jonsson och till 
suppleant Herr Bankdirektören Ragnar Berger. 

Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolags Styrelse: 
Herrar Förvaltaren John Sterner och Stenhuggaren Herman Gunnarsson 

omvaldes för år 1916 till respektive ledamot och suppleant. 

Pensionsnämnden: 
För tiden intill 1919 års slut omvaldes till ledamöter Herrar Handlanden P. 

A. Malmrot, Lotsförmannen Em. Hörman och Handlanden E. W. Olsson samt 
till suppleanter Herrar Frisören G. A. Löfgren, Fabrikören Elof Cornér och 
Stenhuggeriförmannen C. G. Rundgren. 

Taxeringsnämnden: 
För år 1916 valdes till ledamöter Herrar Handlanden P. A. Malmrot, 

Filaren Carl Brännberg, Lotsförmannen Em. Hörman, Förvaltaren Claes Rosén 
och Kyrkovaktmästaren J. A. Augustsson samt till deras suppleanter Herrar 
Handlanden E. W. Olsson, Snickaren Ch. Hernblom, Fabrikören Elof Cornér, 
Inspektören L. Anderson och Bref- bäraren W. Snell, och skola suppleanterna 
vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, som de här ofvan 
angifvits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 

Budgetsberedningen för granskning af Magistratens Utgifts- oeh 
Inkomstförslag för 1916: 

Herrar Kyrkoherden Fritz Lusch, Konsul Magnus Radhe, Handlanden B. 
P. Jonsson, Förvaltaren John Sterner och Redaktören Axel Ljungberg valdes till 
ledamöter samt Herrar Byggmästaren Oscar Wallén och Fabrikören Rich. 
Björsell till suppleanter. 

Val af revisorer och deras suppleanter för granskning af nedanstående 
räkenskaper företogs härefter. 

Stadsfullmäktige hade den 24 sistlidne november beslutat, att revisorer för 
Drätselkammarens räkenskaper skola väljas för det 
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kommande året i stället för såsom hittills för det tilländalupna, och beslöto 
Stadsfullmäktige nu att äfven samtliga revisorer skulle väljas enligt samma 
grund, vadan alla dessa val nu måste företagas för såväl 1915 som 1916, och 
beslöts tillika att Valkommitténs inkomna förslag äfven skulle gälla såsom 
förslag för val af 1916 års revisorer och deras suppleanter. 

Stadsfullmäktige bestämde, att där mera än en revisor valts, så skall den 
förstnämnde vara sammankallande. 

Valen af revisorer och deras suppleanter för åren 1915 och 1916 utföllo i 
enlighet med Valkommitténs förslag sålunda: 

Drätselkammaren: 
Herrar Tandläkaren Axel Kjellberg, Banktjänstemannen G. Fran- kenberg 

och Kammarskrifvaren G. von Gegerfelt. 
Suppleanter: Herrar Järnvägskassören H. Melin, förste och Bank-

tjänstemannen Hj. Johanson, andre suppleant. 

Hamnstyrelsen: 
Herrar Bankkassören Eric Hallgren, Stenhuggeriförmannen C. G. 

Rundgren och Handlanden Ragnar Anderson. 
Suppleanter: Herrar Banktjänstemannen T. Reichenberg och Kamreraren 

Eskil Kihlberg. 

Fattigvårdsstyrelsen: 
Herrar Frisören G. A. Löfgren och Kontorschefen Rich. Ekdahl. 

Suppleanter: Herrar Handlanden O. Fredén och Skräddaremästaren O. 
Bergqvist. 

Samskolestyrelsen: 
Herr Handlanden E. W. Olsson. 

Lysekils Föreläsningsförening: 
Herr Bryggmästaren Carl Broms. 

Lysekils Skyttegille: 
Herr Lagerchefen Victor Lindbom. 
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Lysekils BrännvinsförsäJjningsaktiebolag: 
Herr Journalisten Ehrnfrid Landeberg. 
Suppleant: Herr Bankkassören Eric Hallgren. 

Parkstyrelsen: 
Herrar Ångbåtskommissionären Axel Norrman och Kamreraren Eskil 

Kihlberg. 

Lysekils Stads Elektricitetsverk: 
Herrar Ingeniören Carl Forström och Handlanden B. J. Jonsson. 

Suppleanter: Herrar Folkskolläraren Anders Jakobsson och Handlanden J. A. 
Jacobson. 

§ 168  
Att jämte Herr Kyrkoherden i församlingen förvalta Ida Sannes fond för 

åren 1916 till och med 1918 omvaldes i enlighet med Valkommitténs förslag 
Herrar Fabrikören Elis Luckey och Direktören Emil Löfberg. 

§ 169  
Som ledamöter i den af Stadsfullmäktige beslutade afkortnings-

kommittén valdes i enlighet med Valkommitténs förslag Herrar Stads-
exekutorn Rudolf Ljunggren, Stenhuggaren Alfr. Gustafsson och Lots-
förmannen Em. Hörman. 

§ 170  
Till ledamöter i den af Stadsfullmäktige beslutade kommittén för 

utredning angående tillsättandet af en brandstyrelse valdes i enlighet med 
Valkommitténs förslag Herrar Bankdirektören Ragnar Berger, Fabrikörerna J. 
E. Lindbom och Alfred Bovik med Herr Berger som sammankallande. 

§ 171  
Stadsfullmäktige hade den 5 sistlidne oktober uppdragit åt Drät-

selkammaren att infordra anbud för utarrendering af parkrestauranten, antingen 
med eller utan rätt till servering af spirituösa. 



 

  
1915 den 15 December. 

Fem anbud hade inkommit och förelågo nu jämte Drätselkammarens 
yttrande däröfver enligt nedanstående tvenne protokollsutdrag: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drätsel-
kammarens i Lysekil sammanträde den 30 
November 1915. 

§ 230 A arrendet af parkrestauranten för åren 1916 t. o. m. 1920 hade 
följande 5 anbud inkommit, hvilka nu öppnades: 

1) Fabrikör Rich. Björsell: 650 kronor såsom nykterhetskafé samt 
villkor att ej vara skyldig hålla musik. 

2) Hjalmar Arvidsson, Göteborg: 1,650 eventuellt intill 2,000 kronor. 
Borgen var icke bifogad detta anbud. 

3) Hanna Larsson, Arvika: 1,500 eventuellt 1,600 kronor. 
4) Källarmästaren J. W. Magnusson: 1,600 kronor. 
5) „ Oscar Andersson: 1,700 „ med vissa 

villkor. 
Alla anbuden afsågo årligt arrende och de fyra sistnämnda rätt till 

servering af spirituösa. 
I ärendet yttrade sig: 
Herr vice Ordföranden: Att det ofta uttalats Önskemål om att 

ifrågavarande restaurant skulle blifva nykterhetskafé, men frågan vore, om 
staden hade råd att, med därigenom minskat arrende, årligen förlora en 
inkomst af omkring 1,000 kronor. Föreslog ärendets bordläggning. 

Herr Ljungberg föreslog, att Drätselkammaren måtte antaga Herr 
Björsells anbud, hvilket kunde fullt motiveras med att denna park är ensam i 
sitt slag i samhället, hvarför man borde få bort spirituösa- serveringen därifrån, 
detta så mycket mera som staden jämväl är för liten för så många dylika 
serveringar, som för närvarande finnas. Genom en dylik åtgärd skulle 
Drätselkammaren uträtta en god sak och därigenom röna erkänsla och 
tacksamhet från många häll. 

Herr Luckey: att han ej skulle haft något att anföra emot Herr Ljungbergs 
förslag, då det så ofta varit tal om denna åtgärd, men kunde dock af 
ekonomiska skäl nu ej understödja förslaget. 

Herr Hörman uttalade farhågor, hvarifrån man, om Herr Ljungbergs 
förslag ginge igenom, skulle få medel till parkens underhåll. Understödde 
yrkandet om bordläggning. 
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Herr Ordföranden ansåg att den stora nytta, som framhållits genom ett 
eventuellt slopande af parkens spirituosaservering, ej vore hållbar, och skulle 
man dessutom därigenom äfven förlora den musik, man hittills haft i parken. 

En gifven följd blefve ock, att badhusstyrelsen komme att hindra den stora 
allmänheten ifrån att som hittills efter behag få besöka badhusträgården. 

Efter slutad öfverläggning beslöt Drätselkammaren att bordlägga ärendet. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST 

Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 13 

December 1915.

§ 237. Under § 230 den 30 sistlidne november bordlagda ärendet, 
utarrendering af parkrestauranten, återupptogs nu till behandling. 

Herr vice Ordföranden yttrade, att visserligen vore 1,700 kronor det högsta 
anbudet, men yrkade dock att Drätselkammaren måtte besluta att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka antagandet af Källarmästaren J. W. Magnussons 
anbud, då säkerligen en härvarande källarmästare vore i stånd att bättre än någon 
från främmande håll kunna sköta ifrågavarande restaurant. 

Herr Ljungberg vidhöll sina vid föregående sammanträde uttalade 
synpunkter och yrkade att Drätselkammaren måtte hos Stadsfullmäktige förorda 
antagandet af Herr Fabrikör Rich. Björsells anbud. 

Herrar Ordföranden och Luckey häfdade sin ställning till frågan med
anslutning till sina yttranden vid föregående sammanträde. 

Herr Bovik ansåg i likhet med Herr Ljungberg att spirituösa- serveringen i 
parken borde bort samt understödde i öfrigt Herr Ljungbergs yrkande. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad beslöt Drätselkammaren med tre 
röster mot två att hos Stadsfullmäktige tillstyrka att park- 
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restauranten utarrenderas med rätt till spirituosaservering såsom hittills samt att 
förorda antagandet af Källarmästare Magnussons anbud å 1,600 kronor af skäl, 
som af Herr Vice Ordföranden anförts. 

Herr Björsell deltog hvarken i diskussionen eller beslutet i detta ärende. 
Mot detta beslut reserverade sig Herrar Bovik och Ljungberg. Denna 
paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Sedan dessa båda skrifvelser lästs vidtog diskussionen, hvarun- der 
följande talare yttrade sig: 

Herr Sterner ansåg att parkrestauranten, som endast är öppen omkring 3 
månader under sommaren ej ur nykterhetssynpunkt vore så skadlig som somliga 
velat framhålla samt vidhöll i Öfrigt sina i Drätselkammaren gjorda uttalanden 
och yrkade bifall till Drätselkammarens förslag i ärendet. 

Herr Ljungberg anförde gent emot den föregående talaren att sagda 
servering ej varit af så oskyldig art, då Stadsfullmäktige nödgats att ingripa för 
att därstädes få ordnade förhållanden, och att den siste arrendatorn vid flera 
tillfällen och senast i år varit bötfälld för olaga servering. Talaren framhöll 
vidare, att minskat antal spirituosaserveringar gifvetvis bör inverka förmånligt 
för nykterheten, och att en uterestaurant bjuder mera tillfälle, synnerligen for 
yngre personer, att mera obemärkt blifva i tillfälle att använda berusande 
drycker, samt att den allmänna trefnaden i parken skulle höjas om där i stället 
blefve nykterhetskafé. Anslöt sig i öfrigt till sin vid ärendets behandling i 
Drätselkammaren intagna ståndpunkt och yrkade att parkrestauranten måtte 
utarrenderas såsom nykterhetskafé. 

Herr Torsson understödde detta yrkande. 
Herr Berger: Att han noga öfvervägt saken, men ej kunnat finna att 

indragning af ifrågavarande spirituosaservering skulle verka förmånligt i 
nykterhetsafseende, men väl däremot verka att staden finge en betydligt 
minskad inkomst utan motsvarande nytta och kunde 
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i följd häraf ej understödja förslaget om berörda restaurants utarrendering 
som nykterhetskafé. 

Herr Radhe anförde nu samma skäl mot spirituosaserveringen i parken 
som vid sammanträdet den 5 sistlidne oktober och ansåg att Stadsfullmäktige 
borde tillmötesgå nykterhetsvännernas kraf, hvilket vore en rimlig begäran 
samt understödde Herr Ljungbergs yrkande. 

Herr vice Ordföranden: Att man genom indragandet af denna servering 
ej ginge någons rätt för nära, och att det nu vore rätta tiden för en omläggning 
till nykterhetsrestaurant. Instämde i Herr Ljungbergs yrkande. 

Herr Laurin betviflade att slopandet af parkens spirituosaservering 
skulle göra någon som helst nytta, då tvenne hotell funnos alldeles i närheten, 
samt trodde att en dylik indragning skulle medföra att ifrågavarande 
restaurant ej kunde servera mat, hvilket synnerligen för resande skulle vålla 
stora olägenheter. 

Anslöt sig till Herr Sterners yrkande om bifall till Drätselkammarens 
förslag. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden 
framställt proposition på bifall till å ena sidan parkrestaurantens ut-
arrendering med rätt till spirituosaservering och å andra sidan dess 
utarrendering som nykterhetskafé samt förklarat det förstnämnda förslaget 
vara med öfvervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringsproposition. 

»Den, som bifaller förslaget om parkrestaurantens utarrendering med 
rätt till spirituosaservering, röstar: ja; Den, det icke vill, röstar: nej; Vinner 
nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla förslaget om parkrestaurantens 
utarrendering som nykterhetskafé». 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: Herrar Lindbom, Luckey, 
Aug. Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Lidell, Wallén, Hörman, Anderson, 
Karlson och Berger: ja, men Herrar vice Ordföranden, Radhe, Bovik, 
Ljungberg, Granberg, Gunnarsson, Osc. Mattsson, Torsson, Löfgren och 
Tinggren: nej. 

I omröstningen deltog icke Herr Ordföranden. 
Med 12 röster mot 10 hade alltså beslutits enligt ja-propositionen. 
Mot detta beslut reserverade sig Herrar Radhe, Ljungberg, Torsson, 

Bovik, Tinggren, Granberg och Löfgren. 
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Sedan denna omröstning verkställts upptog Herr Ordföranden frågan 
om Herr Magnussons anbud å arrende af parkrestauranten för en tid af 5 år. 

Herr Ljungberg yrkade då, att tiden för detta arrende skulle begränsas 
till 2 år, i hvilket yrkande äfven Herr Radhe instämde. 

Herrar Sterner, Laurin och Löfving yrkade däremot utarrendering under 
5 år, i enlighet med Drätselkammarens förslag. 

Då Herr Ordföranden efter framställd proposition på bifall till hvartdera 
af dessa båda yrkanden förklarat, Herr Ljungbergs vara med öfvervägande ja 
besvarat, begärdes votering, verkställd enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

»Den, som bifaller parkrestaurantens utarrendering till Herr Magnusson 
på 2 år, röstar: ja; Den, det icke vill, röstar: nej; 

Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit att till Herr Magnusson 
utarrendera parkrestauranten för en tid af 5 år». 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: Herrar vice Ordföranden, 
Radhe, Bovik, Ljungberg, Granberg, Gunnarsson, Osc. Mattsson, Torsson, 
Löfgren, Tinggren och Berger: ja, men Herrar Lindbom, Luckey, Aug. 
Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, Lidell, Wallén, Hörman, Anderson och 
Karlson: nej. 

11 ja-röster hade sålunda afgifvits mot 11 nej-röster, hvadan frågan var 
oafgjord tills Herr Ordföranden, som ämnat nedlägga sin röst, röstade för 
ja-förslaget hvarigenom med 12 ja-röster mot 11 nej-röstér hade beslutats att 
till Herr Magnusson utarrendera park- resfauranten på 2 år. 

§ 172  
Drätselkammaren begärde bemyndigande att för täckandet af utgifter 

under detta och början af nästa år få upplåna kronor Femtio- tusen (50,000) 
att återbetalas inom loppet af år 1916. 

Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla denna framställning. 
§ 173  

Drätselkammaren anhöll om beviljandet af ett anslag å kronor 2,000 för 
läggandet af hufvudkloakledningar i Rosvikstorg. 

Vattenstyrelsen, dit ärendet af Drätselkammaren remitterats, hade 
tillstyrkt arbetets utförande. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att anslå sagda belopp att i enlighet 
med Drätselkammarens förslag upptagas för uttaxering under utgifter för 
vatten- och kloakledningar i 1916 års stat. 

§ 174  
Från Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige inkommit framställning 

om att utgifterna för polisväsendet måtte nedsättas med kronor 2,500 under 
1916 genom att successivt intill den 1 juli sagda år indraga 4 ordinarie 
konstapeltjänster. 

Herr Borgmästaren ansåg, att denna framställning innebure en väl kraftig 
åtgärd, samt hemställde att Stadsfullmäktige måtte inhämta Magistratens 
yttrande i saken, hvilket dock under den korta tiden till årets slut ej hunne 
afgifvas. 

Herr Sterner meddelade, att man inom Drätselkammaren tänkt sig saken 
så, att Stadsfullmäktige, i enlighet med Herr Borgmästarens hemställan, skulle 
hänskjuta ärendet till Magistratens pröfning innan beslut fattades. 

Herr Radhe yrkade, att frågan hänskötes till Magistraten, och att man vid 
upprättandet af 1916 års utgifts- och inkomststat ej tager en eventuell sänkning 
af utgifterna för polisväsendet med i beräkningen. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige att 
öfverlämna ärendet till Magistraten för dess yttrande samt att vid upprättandet af 
nästa års budget ej beräkna någon nedsättning för polisväsendet, 

§ 175  
Vattenstyrelsen begärde, att af de medel, som komma att anslås till vatten- 

och kloakledningar för år 1916 få använda 700 kronor till byggandet af ett 
förrådsskjul vid vattendammarna. 

Herr Laurin yrkade bifall till framställningen. 
Herr Radhe uttryckte Önskemålet af att ett dylikt skjul tilltoges så stort och 

blefve så beläget att hamnen kunde få del i detsamma. 
Herr Laurin meddelade, att det här ej gällde nybyggnad utan endast 

utvidgning och reparation samt lofvade i egenskap af Vattenstyrelsens ordförande 
att framdeles söka tillmötesgå Herr Radhes nu uttalade önskan. 
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Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
Vattenstyrelsens sagda begäran. 

§ 176- 
Från Vattenstyrelsen anmäldes, att den nu slutfört det af Stads-

fullmäktige den 5 sistlidne oktober till styrelsen lämnade uppdraget .om 
uppgörelse med Fabrikören C. Th. Olssons stärbhusdelägare i 
Rotemyrsfrågan genom att köp af deras andelar i nämnda myr nu afslutats till 
ett pris af kronor Femtusen (5,000) i öfverensstämmelse med det af 
Stadsfullmäktige godkända kontraktsförslaget. 

Stadsfullmäktige beslöto med erkänsla af Vattenstyrelsens åtgörande i 
denna sak lägga anmälan till handlingarna. 

§ 177  
Barnmorskan Paulina Larsson begärde höjning af sin lön från 400 till 

600 kronor årligen att utgå från 1916 års början. 
Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ansökan till 

Hälsovårdsnämnden och Drätselkammaren, hvilka båda enligt föredragna 
protokollsutdrag afstyrkt ansökan. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet därmed att icke bevilja sagda 
löneförhöjning. 

§ 178  
Skrädderiarbetaren Gottfrid Sundström hade hos Konungens 

Befallningshafvande klagat öfver Fattigvårdsstyrelsens beslut den 25 sistlidne 
oktober rörande det anslagsbelopp af 15 kronor pr månad, som tillerkänts 
Sundströms familj under den tid klaganden vistats på sanatorium, och hvilket 
belopp han funnit otillräckligt för familjens uppehälle och i följd däraf begärt 
understödets Ökning till 30 kronor pr månad samt hemställt till Konungens 
Befallningshafvande att ålägga Fattigvårdsstyrelsen i Lysekil att för 
Sundströms familj bevilja sistnämnda understöd. 

Konungens Befallningshafvande, som tagit handlingarna i ärendet under 
öfvervägande, hade hänvisat sökanden att hos Fattigvårdsstyrelsens 
Ordförande begära att beslutet underställes fattigvårds- samhällets pröfning. 
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Ärendet förelåg nu därför enligt § 46 mom. 1 i Kungl. Förordningen den 
9 juni 1871 till afgörande hos Stadsfullmäktige. 

Herrar Torsson och Granberg ansågo att innan ett eventuellt högre 
understöd härvidlag beviljades borde en undersökning i saken göras för att 
utröna huruvida verkligt behof förelåge. 

Stadsfullmäktige beslöto med godkännande af Fattigvårdsstyrel- sens 
sagda beslut att lämna bemälde Sundströms förevarande besvär utan 
afseende. 

Justeradt:
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
FRITZ LUSCH. 

JOHN STERNER. 
AUG. TORSSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse 
och justering offentligen uppläst å Rådhuset fredagen den 31 dec. 
1915 kl. 2 e. m.; betygas 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspostens Tryckeri 1916. 



 

1915          Lysekils         N:R 13 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 29 December 1915. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Granberg 
och Anderson. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 179. 
Att jämte Herr Ordföranden justera dagens protokoll utsagos 

Herrar Gunnerson och Löfgren. 

§ 180. 
Till Stadsfullmäktige hade från Drätselkammaren följande skrifvelse 

inkommit: 
Utdrag af protokollet, hållet vid Drätsel-

kammarens i Lysekil sammanträde den 22 
december 1915. 

§ 248. 
Källarmästaren J. W. Magnusson hade skriftligen meddelat Drätsel-

kammaren, att han icke kunde antaga arrendet af Parkrestauranten för den tid af 
två år, som Stadsfullmäktige den 15 innevarande december beslutat, men att han 
dock stode fast vid sitt afgifna anbud å sagda restaurant, om Stadsfullmäktige 
ville fastslå arrendetiden till fem år. 

Drätselkammaren beslöt med tre röster mot två följande i ärendet: 
Att ingå med Herr Magnussons skrifvelser till Stadsfullmäktige och 

förorda att Stadsfullmäktige med upphäfvande af sitt beslut den 
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15 december detta år angående tiden för Parkrestaurantens utarrendering måtte 
besluta att utarrendera densamma till Herr Magnusson på fem års tid och i öfrigt 
på villkor, som kontraktet med den föregående arrendatorn af sagda restaurant 
omförmäler. 

Herr Björsell deltog ej i öfverläggningen och beslutet i detta ärende. 
Herrar Ljungberg och Bovik reserverade sig mot detta beslut med yrkande 

om afslag på förslaget att upphäfva Stadsfullmäktiges beslut om begränsning af 
arrendetiden för spirituosaservering till två år, och att, för den händelse 
Stadsfullmäktige vidhålla sitt beslut om sagda begränsning och Herr 
Magnussons anbud därigenom utgår, Stadsfullmäktige då besluta en omläggning 
till nykterhetsrestaurant samt att infordra anbud härå. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Denna jämte Herr Magnussons båda skrifvelser lästes. 
Härefter uppläste Herr Ordföranden en skrifvelse från Lysekils 

Blåbandsförening med hemställan om, att Stadsfullmäktige vid ärendets 
behandling måtte ansluta sig till minoritetens inom Drätselkammaren reservation 
eller hälst, att en omläggning till nykterhetskafé måtte beslutas. 

Liknande skrifvelser hade äfven inkommit från Logen N:o 64 N. O. V., 
Fast Vänskap, Vårblomman Sv. N. G. T., Lysekils Framtid, 122 Järnvägsmännens 
helnykterhetsförbund, Missionsföreningen och Vita Bandet. 

Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig: 
Herr Gunnerson: Yrkade på grund af den allmänna stämningen i samhället 

till denna fråga omläggning af parkrestauranten till nykterhetskafé. 
Herr Berger: Att han arbetat för nykterhetsreformer, som han ansett vara 

nyttiga, men att han icke ville medverka till en ändring, som ej medförde någon 
fördel. Uttalade sin förvåning öfver ätt denna fråga skulle åstadkomma så mycket 
väsen. Beträffande 
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stadsfullmäktigebeslutet i frågan den 15 dennes innebar detta, att 
Stadsfullmäktige beslutat sig för bibehållandet af spirituosaservering i parken, 
men att däremot beslutet om tvåårigt arrende genom Herr Magnussons nu 
föreliggande skrifvelser vore förfallet. Ansåg att om någon indragning av 
spirituosaserveringar skulle göras, så borde man tänka på någon af de större f. ex. 
Grand Hotell. Yrkade utarrendering på 5 år. 

Herr Gunnerson: Yttrade sin förvåning öfver Herr Bergers hållning i frågan 
nu gentemot vid föregående sammanträde, och att man icke i förevarande fall 
kunde jämföra parkrestauranten och Grand Hotell, ty så länge 
spirituosaservering finnes böra gifvetvis hotellen äga företräde till dylika 
rättigheter. 

Herr Radhe: Uttryckte äfven sin förundran öfver Herr Bergers ändrade 
ståndpunkt i denna fråga, och antog, att detta måtte hafva sin grund i påverkan 
från annat håll. Talaren betonade, att han hyste samma uppfattning om 
parkrestauranten nu som före köpet af Grand Hotells fastighet, samt att det icke 
vore lämpligt att i denna fråga jämföra parkserveringen och Grand Hotell, då 
hotellen hafva sin betydelse för resande, men parkrestauranten däremot 
hufvudsak- ligen besökes af samhällets innevånare. Ville dock ej frångå att Herr 
Magnusson hade bättre förutsättningar att kunna sköta sagda servering väl än en 
arrendator från främmande håll. Ansåg dock, att det vore lyckligt, om detta 
gamla tvisteämne ändtligen nu kunde komma bort. Yrkade, då Herr Björsell ej 
återtagit sitt anbud, att Stadsfullmäktige måtte besluta att till honom utarrendera 
parkrestauranten för en tid af 2 år på de af honom ingifna villkoren. 

Herr Berger: Att hans ställning till saken ej vore någon ändrad åsikt, men 
att då Herr Magnusson ej ville godkänna en arrendetid af 2 år, så funnes ej annat 
val än att förorda utarrendering på 5 år. Om något kunnat vinnas på 
ifrågavarande indragning, så hade talaren gärna varit med därom, men ansåg att 
dylika reformer böra ske på annat sätt, om de skola göra någon nytta. 

Herr Ljungberg: Att frågan väckt uppseende berodde på att 
nykterhetsvännerna varit synnerligen angelägna om att få bort 
spirituosaserveringen i parken, hvilken servering innebure en verklig fara och ej 
en inbillad såsom från motsidan framhållits. Hvarför det nu så mycket talats om 
sagda servering hade sin grund däri att frågan i följd af det gamla arrendets 
utgång förelåg till afgörande, 



 

1915 den 29 December. 

hvarför det vore tillfälle för nykterhetsvännerna att söka genom- drifva sina 
önskemål, och kunde man ju ej för öfrigt under en arrendeperiods lopp tänka på 
dylikt. Instämde i Herr Radhes yrkande. 

Herr Gunnerson: Huru det nu må vara beträffande Herr Bergers föregående 
eller nuvarande ställning till frågan och om orsakerna till hans ändrade 
ståndpunkt, så står dock det faktum kvar, att flertalet samhällsmedlemmar och i 
all synnerhet nykterhetsfolket önskar få bort spirituosaserveringen i parken, och 
att den ekonomiska sidan ej härvidlag bör vara afgörande, då den i detta fall är av 
underordnad betydelse. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden efter 
framställd proposition på bifall till hvartdera af de båda yrkandena, å ena sidan 
Herr Bergers om utarrendering af parkrestauranten på 5 år till Herr Magnusson, å 
andra Herr Radhes yrkande att till Herr Björsell utarrendera parkrestauranten 
som nykterhetskafé på 2 år, förklarat det förstnämnda yrkandet vara med 
öfvervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 

Den, som bifaller Herr Bergers yrkande, röstar: ja; 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Radhes yrkande. 
Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar Lindbom, Luckey, Aug. Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, 

Lidell, Wallén, Hörman, Karlson, Berger och Ordföranden, ja; men 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Gunnerson, Bovik, Ljungberg, 

Gunnarsson, Oscar Mattsson, Torsson, Löfgren och Tinggren, nej. 
Med 12 röster mot 10 hade alltså beslutats i enlighet med japropositionen.
Mot detta beslut anmäldes reservation af Herrar Radhe, Ljungberg, 

Löfgren, Torsson, Tinggren och Bovik. 

§ 181  
Magistraten hade till Stadsfullmäktige inkommit med utgifts- och 

inkomstförslag för Lysekils stad och dess Hamninrättning för år 1916. Bil. § 181 
a. 

Budgetsberedningens yttrande öfver utgifts- och inkomstförslaget 

förelåg i detta: 
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Protokoll, hållet vid sammanträde . . . Bil. § 181 b.

Dessa handlingar föredrogos nu, hvarvid budgetsförslagen för såväl staden 
som hamninrättningen genomgingos. 

Herr Berger yrkade, att uttrycket »förslagsvis» såsom en icke vedertagen 
teknisk budgetsterm, och då ett dylikt ord därstädes lätt kan föranleda till 
missuppfattning, bör, med undantag af några af honom särskildt nämnda poster, där 
ordet »förslagsvis» utbytes mot »förslagsanslag», utgå ur budgetsförslaget. 

Herr Radhe ansåg, att Herr Berger bort föreslå ett nytt uttryck i stället, om 
yrkandet skulle bifallas, då eljest borttagandet af ordet »förslagsvis» skulle 
förorsaka trakasserier, om ett anslag i obetydligaste mån öfverskredes, yrkade i 
följd däraf att föreslagna ändring icke måtte vidtagas. 

Sedan Herrar Ljungberg, Gunnerson och vice Ordföranden yttrat sig om detta 
ändringsförslag, och då Herr Ordföranden efter framställd proposition på bifall till 
hvartdera af de båda yrkandena förklarat Herr Radhes yrkande vara med 
öfvervägande ja besvarat, begärdes af Herr Berger votering, som verkställdes enligt 
följande voterings- proposition: 

Den, som bifaller Herr Radhes yrkande, röstar: ja; 
Den, det icke vill, röstar: nej; 
Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Bergers yrkande. 
Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar vice Ordföranden, Radhe, Gunnerson, Löfgren och Ordföranden, ja; 
men Herrar Lindbom, Luckey, Aug. Mattsson, Sterner, Laurin, Löfving, 

Lidell, Wallén, Bovik, Hörman, Ljungberg, Gunnarsson, Oscar Mattsson, Torsson, 
Karlsson, Tinggren och Berger, nej. 

Med 17 röster mot 5 hade alltså beslutats i enlighet med nejpropositionen. 
Härefter upptogs behandlingen af själfva budgetsförslaget. 
Herr Borgmästaren meddelade, att Magistraten upptagit kostnaden för 

polisväsendet i enlighet med den nuvarande polisstyrkan samt nämnde att 
Magistraten till första sammanträdet i instundande januari månad komme att väcka 
förslag om en polisstyrelses till- 



 

1915 den 29 December. 

sättande, och kunde en dylik styrelse framdeles behandla frågor som rörde 
polisväsendet såsom organisation, antal konstaplar m. m. 

Herr Lidell ansåg att möjligen 2 eller 3 ordinarie konstaplar kunde indragas 
och att därför i staten en mot deras aflöning svarande summa eller cirka 3,000 
kronor borde beräknas som eventuell minskning beroende på Stadsfullmäktiges 
senare beslut under det kommande året. 

Herr Radhe yttrade, att då frågan om minskning af poliskåren ej är afgjord, 
så bör 1916 års utgifter för densamma bibehållas i budgeten enligt det 
föreliggande förslaget. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad beslöto Stadsfullmäktige att 
godkänna utgifts- och inkomstförslaget i föreliggande skick, för såväl staden 
som hamninrättningen, med iakttagande af ofvannämnda beslutade ändring 
enligt Herr Bergers förslag, hvadan uttaxeringen bestämdes till åtta (8) kronor pr 
bevillningskrona för år 1916 och beslöts äfven utan votering att enligt 
Magistratens förslag för täckandet af återstående brist i nämnda stat upptaga ett 
lån å kronor sextiofyratusentrehundranio och 64 (64,309 och 64). 

§ 182  
I sammanhang med Hamninrättningens utgifts- och inkomstförslag för år 

1916 beslöto Stadsfullmäktige bemyndiga Hamnstyrelsen att upptaga ett 
kreditivlån å fyratiofyratusen kronor (44,000) för hamnens räkning under år 
1916. 

§ 183  
Herr Ordföranden yttrade såsom afslutning på årets arbete i 

Stadsfullmäktige följande: 
»Då vi nu, mina Herrar, stå i begrepp att skiljas för detta år i vårt 

gemensamma arbete för samhällets bästa, må det tillåtas mig att uttala ett 
vördsamt tack till Eder för allt öfverseende och vänlighet, som kommit mig till 
del på denna plats. 

För många bland oss har det snart gångna året bragt tunga bekymmer, och 
det gäller icke blott om Lysekils innevånare utan, mer eller mindre, stora delar af 
vårt lands befolkning. 



 

1915 den 29 December. 

Men under allt detta finnes det dock ett stort ämne till tacksamhet, 
nämligen att vårt land hittills förskonats frän att indragas bland de 
kämpande och blödande nationernas led. 

Vi hoppas af hjärtat, att så måtte blifva också i fortsättningen. 
Och i detta hopp beder jag få önska Eder, Magistrat och Fullmäktige, 

ett godt årsskifte». 
Herr vice Ordföranden tackade å Fullmäktiges och egna vägnar Herr 

Ordföranden för hans vänliga ord och för det utmärkta sätt, på hvilket han 
skött ordförandeskapet samt tillönskade honom ett godt nytt år. 

Som ofvan 
Justeradt: AXEL HOLMQVIST. 

FRITZ LUSCH. 
GUST. A. LÖFGREN. 
J. G. GUNNERSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset måndagen den 10 januari 1916; 
betygas 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lysekllspostens Trjckert 1918. 



 

Bil. § 181 a.

Utgifts- och Inkomststat 
för Lysekils stad för år 1916. 

Inkomster. 

Arrenden, hyror och dylikt. 
Hyra af tullförvaltaren ........................................ 450: — 

„ för stadsparken  .......................................  1,600: — 
Tomt- och bergarrenden ................................  13,000: — 15,050:  _  15 050- — 

Brännvinsmedel  ...........................................................................................  28,016: — 

Öfriga föremål. 
Vattenaf gifter .................................................  1,200: — 
Hundskattemedel  ............................................... 500: — 
Platshyror  .......................................................... 100: — 
Bötesmedel ........................................................... 50: — 
Bevillningsafgifter för utländska artister... 200: — 
Från Elektricitetsverket  ................................  15,500: — 
Köttbesiktningsbyrån ......................................  1,400: — 18,950: - 18 950: — 

Bidrag från Hainnstyrelsen. 
Till polisbevakningen  .....................................  2,700: — 
Amorteiung och ränta å hamnens lån ...........  3,000; — 
Till stadsingenjören  ........................................  1,500: — 

„ renhållningen................................................ 200: - 7,400: — 7,400: — 

Fordran af Lifsmedelskommissionen ......  12,000: — 
„ „ kyrkokassan  .............................  9,000: — 
„ „ jordkassan .................................  6,142: 56 27,142: 56 

Summa inkomster 96,558; 56 



 

I. Fattigvården.
Utgifter. 

Underhåll af hus ooh inventarier .................  850: — 
Understödstagares vård, beklädnad och underhåll  ...     13,000:

 ....................................................................... - 
Hospitals- och sjukhusafgifter  .....................  1,650: — 
Arfvode till redogöraren ...............................  1,000: — 

„ „ tillsyningsmannen  ........................  200: — 
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden ... 400: — 
Oförutsedda utgifter .........................................  900: — 18,000: — 18,000: —

II. Sundhetsvården.
Aflöning till två stadsläkare  .........................  2,500: — 

„ „ två barnmorskor ..........................  800: — 
„ „ en sjuksköterska ..........................  800: — 
„ „ en biträdande sjuksköterska... 300: — 

Hälsovårdstillsyningsmannens lön med  
beklädnad  .....  ..............................................  1,900: — 
Arfvode till sekreteraren ....................................  75: — 
Bidrag till veterinären ......................................  120: — 
Underhåll af hus och inventarier samt  
brandförsäkring  .....................................................  350:

................................................................... — 
Sjukas vård och underhåll .........................    1,500: — 
Öfriga förbrukningsartiklar ............................  200: — 
Sundhetssyn  ...................................................... 50: — 
Ved och kol  ..................................................    250: — 
Medicin  ..........................................................  300: — 
Hyra för köttbesiktningslokal ..........................  600: — 
Städning af d:o ................................................  180: — 
Hyresbidrag till upptagningsanstalten ........  400: — 
Oförutsedda utgifter ........................................ 325: — 10,650:
 ............................................................................. — 

10,650: —

III. För undervisningen. 
Anslag till samskolan  ..................................  5,500: — 

„ „ föreläsningsföreningen ..............  600: — 
„ „ folkbiblioteket  ......................... - 200: — 6,300: — 6,300: -

IV. För allmänna byggnader, platser o. d 
Underhåll af hus och inventarier jämte 
nyanskaffning af inventarier........................    1,500:
 ....................................................................— 
Brandförsäkringspremier .................................  400: — 
Underhåll af gator m. m ................................  3,000: — 
Renhållningen ........   .....................................  5,550: — 
Skötseln af stadens planteringar  ...................  1,000: — 
Snöskottning, förslagsanslag  ...........................  100: — 

Transport 11,550: — 34,950; —



 

Transport 11,550: — 34,950: -
Förbättring och utvidgning af gator ...............  5,000: — 
Gatubelysningen .............................................  6,500: — 23,050: — 

Vatten- och Kloakledningar.

Underhåll och utvidgning samt spolning 
och rengöring af kloakledningar ...........   5,000: — 

Underhåll af vattenledningsverket med 
dithörande byggnader .......................................  1,500:— 

Inköp af Rotemyrsandelar  .............................  5,000: — 
Sekreterarens arfvode  ....................................... 100: — 
Oförutsedda utgifter ...............................................  1,000: — 
Uppförande af s. k. högreservoar för vat- 

tenledningen .....................................................  13,000:— 
För utredning angående vattenfrågan  ............  1,500: — 27,100: - 

Brandväsendet. 

Arfvode till brandchefen .................................... 400: — 
Brandkorpralens lön med b eklädnadsersättning .......   1,900:— 
Lön till 1.0 brandsoldater å 150 kronor ...  1,500: — 
„ „ 3 „ „ 125 „ ...       375: -— 
„ „ 2 „ „ 100 „ ...      200: - 
Extra ersättning för brandsoldaterna ..............  300: — 
Olycksfallsförsäkringspremier ........................... 114: — 
Brandsynearfvoden  ........................................... 320: — 
Brandförsäkringspremier  .................................... 80: — 
Annonser, porto m. m., förslagsanslag ..........  75: — 
Kol, ved, olja, trassel m. m.  .............................. 250: — 
Nyanskaffning och underhåll af brandattiralj  
och  
brandtelegraf ....................................................    750: — 
Bidrag till hamnen för uppvärmning af  
brandstationen i Rosvik .............................................   50:— 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp å 16 kr ............  192:- 
Elektrisk belysning af brandstation och stall .............  15:— 
Oförutsedda utgifter.........................................    250: — 6 771: — 

Transport 56,921: — 

31,950



 

Transport 56,921: — 34,950: — 
Öfriga behof. 

Lön till stadens förman  .................................  1,800: — 
Lön till O. A. Thorén, Grötön  ..........................  450: — 
Platsarrende för rörbrunn  ...................................  25: — 
Olycksfallsförsäkring af stadens arbetare...  200: — 
Handräckning vid mätningar, förslagsanslag  200: — 
Telefon till förmannen ........................................  60: — 
Anslag till Idrottsföreningen Kamraterna...        200: — 2,935: — 

V. Verk och inrättningar. 
Borgmästarens lön och tjänstgöringspen- 

ningar ..................................................   4,500:— 
Två rådmanslöner .............................................  600: — 
Extra rådmannens lön .......................................  100: — 
Stadsfiskalens lön och. tjänstgöringspen- 

ningar ...............................................................  1,500:— 
Stadsvaktmästarens lön och beklädnadser- 

sättning  ..........................................................  1,500:— 
Skrifmaterial, papper, tryckningskostnader, 

inbindningskostnader,förslagsanslag           400:
 — 

Telefon afgift  ..................................................  60: — 
Sanitalsafgifter  ................................................  10: — 
Underhåll af ransakningsfångar .....................  100: — 8,770: -

Stadsfullmäktiges och nämnders expedition. 
Lön åt stadsfullmäktiges sekreterare  ................  500: — 

„ „ drätselkammarens sekreterare, stads- 
kassören och bokföraren  ............................  2,500:— 

Stadsingeniörens lön .......................................  4,000: — 
Tryckning och bindning, förslagsanslag ... 650: 
Skrifmaterialer m. m., förslagsanslag  ...............  100: — 
Postporton, förslagsanslag  ..................................  50: — 
Hyra, eldning, städning af stadsingenjörs- 

kontoret ...........................................................  620:— 
Rit- och skrifmateriel åt stadsingenjören 150: — 
Telefonafgift för stadsingenjörskontoret ... 84: — 

„ „ drätselkammaren ..............  60: — 
Telefonsamtal ......................................................  50: — 
Afgift för utsträckt telefontid .............................  146: — 
Afgift till Svenska stadsförbundet ...............  130: — 
Pension till förre stadsingeniören Hjelmgren 300: — 9,340: — 

Transport 18,110: — 

59,856: — 

94,806: — 



 

18,110: — 94,806: —Transport
Polisväsendet.

1 konstapel med lön kr. 1,750: —  ................  1,750: —
1 d:o med lön kr. 1,400: —  ..........................  1,400: 
1 d:o „ „ „ 1,342: - .. ................... 1,342: —
3 d:o „ „ „ 1,300: - ..................... 3,900: —
1 d:o „ „ „ 1,268: -  ..........  .........  1,268. 
Beklädnad för sju konstaplar ä kr. 150 ... 1,050: —
1 extra konstapel med lön 560 ......................  560: 
3 d:o „ „ „ 360 ....................  
Extra tjänstgöring vid sjukdom och seme 

1,080: 

ster  .................. .’ .................................  500: —

Eldning och städning i polisbyggnaden ... 375: — 
Skrifmateriel, bokbinderiarbeten m. m., 

förslagsanslag  ..................................................  50: — 
Telefonafgifter  .................................................  100: — 
Samtalsafgifter, förslagsanslag  ..........................  20: — 
Belysningsafgifter .............................................  125: — 
Olycksfallspremier ............................................  250: — 
Andel i stadsexekutorns lön  .............................  900: — 14,670: — 

Uppbördsverket. 
Stadsfogdens och kronouppbördskassörens lön  .......  1,200: - 
Telefonafgift  ......................................................  60: — 
Afgifter för samtal ....................................................  10: — 
Mantalsskrifuingsarfvoden  ................................  45: — 
Uppbördsblanketter, skrifmaterial, bokbinderiarbeten, porton, förslagsanslag ...

 300: — 
Bötes- och skatteexekutorns lön .......................  900: — 2 515:   

Öfriga behof. 

Skorstensfejarens lön ........................................  200: — 
Hyra för rådhuslokaler enl. kontrakt  .............  2,500: — 
Städning, eldning och belysning i råd 

huset  ........................................................  660: — 
Hyra för tullvaktstuga .......................................  120: — 
Annonskostnader, förslagsanslag  ..................   1,000: — 
Kronoskatt ........................................................  400: — 
Anslag till skyttegillet att utgå af hundskattemedel  250: — 

Transport 5,130: — 35,295: — 94,806: —



 

Transport 5,130: — 35,295: 94,806:-
Anslag till arbetsförmedlingen  ......... .. ............  100: — 

„ „ pensionsnämndens ordförande  200: — 
Stadens bidrag för oguldna pensionsafgifter för 1915, förslagsanslag  2,217:

 ..................................................................... — 7,647: — 42,942: — 

VI. Afskrifning å kommunalut- skylder. ..............................................  15,000:
 — 

VII. Räntor å upptagna lån. 
1916 års ränta å ett i Stockholms Sparbank för hamnens räkning upptaget lån å 50J)00 

kr., hvarå räntan för 1915 utgjorde  ................  721:85 
Ränta och provision å 1911 års obligationslån å 800,000 kr  

 ............................................................35,240: - 
Ränta å Elektriska Verkets lån å 200,000 

kronor ........................................................... 10,500: - 46,461: 85 46,461: 85 

VIII. Afbetalning å lån. 
Å hamnens lån  ............................................ 2,278: 15 
„ obligationslånet ........................................ 7,000: — 
„ Elektriska verkets lån ............................... 5,000: — 14,278: 15 14 278- .15 
Betalning af tillfälliga lån  ....................................................................  75,620: — 

XI. Till återställande af reserverade medel för vattenverkets behof 5,811: 40 

X. Oförutsedda utgifter  ..........................................................................  4,000: — 
Summa utgifter 298,919: 40

Då från utgifterna afgå beräknade inkomsterna  ................................    96,558: 56 
Utgör bristen således 202.360: 84

Härtill kommer af kyrkostämman beslutad uttaxering  ....................................  
 ................................................................................................. 45,800:— 

Summa brist 248,160: 84
Bristen täckes på följande sätt: 

Uttaxering af kr. 8 pr bevillningskrona; och då bevillningen af fastighet och inkomst 
utgör 22,981: 40, uppstår härigenom ett belopp af  ...................  183,851: 20 

Föreslås upptagande af nytt lån för täckande af återstående brist 64,309: 64 
Summa kronor 248,160: 84

Betalningsterminerna föreslås till tre, nämligen i Mars, Juni och September å 
tider, som Drätselkammaren närmare bestämmer. 



 

För den särskilda förvaltningen af stadens fastigheter föreslås följande 

Utgifts- och inkomstförslag. 
Inkomster. 

Totntförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 

Utgifter.
1916 års ränta och amortering å stadens jordlån  .....................................  31,000: — 
Återbetalning till stadskassan  ...................................................................  6,142: 56 

Kronor 37,142: 56 
Lysekil den 20 December 1915. 

På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG, 



 

Utgifts- och Inkomststat 
för Hamninrättningen i Lysekil 

för år 1916. 
Inkomster:

Beräknad hamn uppbörd ..................................  ...................  25,000: — 
Kreditivlån  ............................ , ............................................  44,000: — 69,000:  __  

Utgifter: 
Hamnkaptenens lön ...............................................................  2,200: — 
Hamnlotsens lön  ......................................................................  400: — 
Uppbördsprovision förslagsvis  .............................................  1,200: — 
Ordförandens räkenskapsarvode  ..............................................  200: — 
Sekreterarens arvode  ................................................................  100: — 4100: — 
Underhåll af bojar och förtöjningar  .........................................  500: — 
Underhåll af bryggor och kajer ..............................................  1,000: — 
Eldning å hamnkontoret ...................................  100: — 
Afgår bidrag af brandväsendet .........................  50:  _____ 50: — j 550: _______  
Till Stadskassan: skuld vid årets början .................................  4,000: — 

ränta och amortering å Rosviks  
bryggors lån  .........................................  3,000: — 
bidrag till renhållningen  .........................  200: — 

„ „ polisbevakningen  .................  2,700: — 
„ „ stadsingeniörens lön ... 1,500: — 11400:   

Till Lysekils Stads Elektricitetsverk: för hamnbelysning ...........................  2,100: — 
Kreditivskuld den 1 Jan. 1916 ..........................................  44,000: — 
Kreditivafgift ............................................................................  220: — 
Kreditivränta ..........................................................................  2,000: — 46,220:— 
Ränta å banklån (Kr. 48,500)  ....................................................................  2,910: — 
Oförutsedda utgifter .........................................................................................  720: — 

Kronor 69,000: — 
Lysekil den 14 Dec. 1915. 

Magnus Radhe. 

Lysekilspoatens Tryckeri 1910. 



 

Bil. § 181 b.

Protokoll, hållet vid sammanträde den 21 
december 1915 med den af Stadsfullmäktige i Lysekil 
för granskning af Magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för år 1916 tillsatta budgetsberedningen. 

Närvarande: Herrar Fritz Lusch, Magnus Radhe, B. P. Jonsson, John Sterner och 
Axel Ljungberg samt Herr Borgmästaren Axel Sundberg, som äfven behagat infinna sig 
vid sammanträdet. 

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 1- 
Herr Kyrkoherden Fritz Lusch, som i egenskap af Stadsfullmäktiges Ordförande 

utfärdat kallelse till sammanträdet, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att 
ordförande för förhandlingarna måtte utses. 

§ 2  
Till Ordförande utsågs enhälligt Herr Lusch. 

§ 3  
Magistratens budgetsförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och 

beslöt^Beredningen att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i 
oförändrat-skick med en uttaxering af 8 kronor pr bevillningskrona. 

Af utgifts- och inkomstförslaget framgick att det föreslagna lånet å kronor 64,309 
och 64 öre icke blott afser täckandet af 1916 års brist utan äfven af innevarande års brist 
kronor 30,105 och 35 öre, hvilka medel enligt af Stadsfullmäktige fattat beslut skulle 
hafva upplånats under innevarande år. 

Häraf följer att 1916 års brist utgör kronor 34,204 och 29 öre, hvilket dock icke 
beror på ökade utgifter för 1916 utan därpå att 1915 års stat öfver- skridits på grund af 
under året beslutade nödhjälpsarbeten m. fl. andra utgifter. 

§ 4. 
Budgetsberedningen beslöt att bibehålla tre betalningsterminer för stads-

utskylderna såsom förut i mars, juni och september å tider, som af Drätselkammaren 
närmare bestämmas. 



 

§ 5  
Hamninrättningens budgetsförslag för år 1916 genomgieks äfvenledes punkt för 

punkt, och beslöt Beredningen att hos Stadsfullmäktige tillstyrka detsamma utan ändring 
samt att därjämte föreslå, att Hamstyrelsen af Stadsfullmäktige bemyndigas att upptaga 
ett kreditivlån å 44,000 kronor för hamnens räkning. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

Lysekllapostens Tryckeri 1116. 
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Lysekils Järnv.-A.-Bol. ombud, skrifvelse om instruktion för bolagsstämma, 80, 91, 106.
Lysekils Samskola, revisionsberättelse, 124. 
Lån, 172. 
Nattpatrullering, 90. 
Ordningsföljd af Stadsfullmäktiges ledamöter, 5. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 13, 152. 
Pensionsnämnden, ansökan om högre arvode för ordföranden, 24, 38, 122, 149. 

„ anslag till läkareundersökning, 82, 101; Backman om befrielse 
från ledamotskap, 97. 

„ ordf, och vice ordf., 100; suppleant i pensionsnämnden, 126. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 58. 
Polisens lön under militärtjänstgöring, 85; dyrtidstillägg, 148. 

Parkarrende, 117, 171, 180. 
Polisväsendet, nedsättning af kostnader, 174. 
Resande, anmälningsskyldighet, 54. 
Rotemyrsfrågan, Olssons stämning, 92, 118; uppgörelse; 176. 
Rådmannens extra lön, 116. 
Stadsplaneförslaget, 12, 104. 
Skolläkare, 17. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 59. 
Svenska Stadsförbundet, årskongress, representant, 79. 
Stadsfullmäktige, böter för bortovaro utan laga förfall från sammanträde, 108, 111. 
Stensättning af nya kajen, 107, 110. 
Sjuksköterskans lön, 115,  
Sfenafverkning, för arbetslösa stenarbetare inom staden, 127. 
Stadsingeniören, löneförhöjn., 154. 
Samskolebyggnad, 56, 139, 153, 156, 157. 
Samskolan, anslag, 140. 
Trottoarer, sandning, 14; S. Harnng., 142. 
Tandklinik, 17; Kommitté. 35. 
Trafikleders förbättring, 21. 
Telegrafverkets ansökan om nedläggandet af kablar, 30. 
Tomtarrenden, förslag, 40; fastställelse, 51; Mellgren nedsättning, 84. 



  

Tomtförsäljningar, Otto Bovik, 42; J. G. Karlson, 76; Vikt. Hyllengren, 77; 
P. A. Malmrot, 123; A. II. Hasslöf, 144. 

Tomtreglering, Herm, 95; Norén, 102. 
Tullkammaren, telefon, 45, 53. 
Utfyllnad i Wadet, 75, 87. 
Utgifts- och Inkomstförslag, 181. 
Val, Stadsfullmäktige, 2. 

„ ordförande, 3; vice ordförande, 4. 
„ Drätselkammaren, ordförande, 10; vice ordförande, 10. 
„ Handels- och Sjöfartsnämnden, ordförande och vice ordförande, 43. 
„ Valkommittén, ledamöter och ordförande, 6. 
„ Föreläsningsföreningen, revisorssuppleant, 7. 
„ Elektricitetsverket, ordförande och vice ordförande, 11, 
„ Vatten- och Kloakstyrelsen, ledamot och suppleant, 27; ordförande och vice 

ordförande, 28. 
„ Hälsovårdsnämnden, ordförande och vice ordförande, 31. 
„ Byggnadsnämnden, ordförande och vice ordförande, 32. 
„ Arbetslöshets- och Hjälpkommittén, revisorer, 49. 
„ Hamnstyrelsen, vice ordförande, 65. 
„ Hästuttagningsnämnden, 113, 136. 
„ Brandchef och vice brandchef, 134, 
„ Ombud vid årets mantalsförrättningar 137. 
„ Kommunala befattningar, 167. 
„ Förvaltning af Ida Sannes fond, 168. 

Vägtrafik, 98. 
Värdesättning af stadens tillgångar, anmälan, 8; utlåtande 138. 
Vatten- och Kloakledningar, Rosviksgatan, 20; Färgaregatan, 25. 

„ „ „ Bansviksbergsgatan, 33; Lysekils bryggeri, 105. 
„ „ „ Rosvikstorg, 72, 173. 

Öhnbergs utbyggnad, 86; öfverklagande, 93. 


